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Koncert Jožky Černého 
v Telnici

sobota 6. srpna 2016 od 17.00 hod.

Areál Sokola Telnice
(v případě nepříznivého počasí v sále Sokolovny)
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a Mužáci ze Žatčan
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Večer  Cimbálová muzika Donava

Akce se koná za každého počasí. 
Vstupné dobrovolné.

Hlavní partneři koncertu: 

• Stavební dozor
• TDI 
• Inženýrská činnost
• Management staveb

• PENB
• Koordinace BOZP
• Rozpočty
• Projekční činnost

STAVBY BEZ RIZIKA

www.vsbrno.cz
Ing. Marek Sklenář, MBA, tel. 733 530 101
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Vážení sousedé,
to zas bude rok, řekl 
by si jeden, když po-
slouchá předpovědi 
na letošní sezónu.  
Nejdřív teplá zima, 
pak mráz na přelomu 
dubna a  května, na-
konec máme čekat  

suché léto, srážky budou stále vzácněj-
ší. Navíc nám pomrzly meruňky, ořechy 
a  další ovocné stromy zrovna v  květu. 
To jsou vyhlídky! Dobře však víme, že 
se spoustou věcí sami  nic nenaděláme, 
i kdybychom se stavěli na hlavu.

A do toho naše krásné hody. Těšíme 
se na tu krojovanou nádheru, na rodiny 
pospolu, ale i na řadu často třeba i ne-
čekaných setkání na ulici, na posezení 
se sousedy, na pomoc s přípravou hodů 

Zastupitelstvo obce Telnice  
schvaluje
•  Znění vyjádření MŽP ČR k  oznáme-

nému záměru „Výroba styroporu – 
STOROPACK Telnice“.

•  Na základě pravidel pro poskytnutí 
dotací z  rozpočtu obce Telnice a  do-
poručení hodnoticí komise přiděle-
ní dotačních prostředků žadatelům. 
Současně schvaluje znění a  uzavření 
připravených veřejnoprávních smluv 
se všemi subjekty. (Viz dále v této rub-
rice článek o dotacích a tabulku s ža-
dateli.)

•  Veřejnoprávní smlouvu o výkonu úkolů 
obecní policie s městem Újezd u Brna.

•  Úhradu členského příspěvku Spolku pro 
obnovu venkova ČR ve výši 2 000 Kč.

•  Zkrácení výpovědní lhůty k 30. 4. 2016 
s Evou Sovovou (předzahrádka na par-
kovišti u Laštůvků).

•  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o spolupráci 
ze dne 27. 2. 2014 mezi obcí Telnice 
a společností M & T, s. r. o. (IČ 27894452). 

•  Přijetí finančního daru ve výši 2 000 Kč 
od Mgr. Huga Hubeného (IČ 72444452) 
a související darovací smlouvu.

•  Přidělení finančního daru ve výši 
5 000 Kč a související darovací smlou-
vu Českému svazu včelařů (pobočka 
Sokolnice).

•  Smlouvu o  úpravě vzájemných práv 
a  povinností vlastníků provozně sou-

i  s úklidem po hodech. Jednou věcí je 
slavnost samotná, druhou vše okolo, co 
nás vlastně ve skutečnosti každoročně 
spojí a  dává dohromady. Řekl bych, že 
nakonec právě to je nejhlubším smys-
lem konání takových slavností. 

Mnozí se po hodech rozprchneme po 
celém světě, ale v Telnici se bude žít dál. 
Telnické kulturní léto je opět připrave-
no; těšit se můžete na osvědčené aktivi-
ty, ale i na novinku v podobě koncertu 
Jožky Černého. Věřím, že ti, kteří zůsta-
nou v létě doma v Telnici, se budou mít 
určitě také dobře.

Těším se na další setkání s vámi v tel-
nických ulicích při jakékoliv letní příleži-
tosti. Přeji vám krásné, prosluněné léto 
a když nám do toho občas zaprší, nebu-
deme se určitě na nikdo zlobit.

František Kroutil, váš starosta

visejících vodovodů s  Vírským oblast-
ním vodovodem, sdružením měst, obcí 
a svazků obcí.

•  Finančně nepodporovat provoz veřej-
ného telefonního automatu v naší obci 
na Masarykově náměstí.

•  Nabídku firmy Geoheat, s. r. o., na reali-
zaci opatření v budově OÚ a MŠ Telnice 
s ohledem na rozúčtování tepla – cena 
54 352 Kč vč. DPH.

•  Dodatek k nájemní smlouvě č. 74N09/23 
mezí obcí Telnice a  římskokatolickou 
farností Telnice a  jeho předložení ŘKF 
Telnice.

•  Ukončení členství Jiřího Dudáka ve 
finančním výboru a  současně schva-
luje nového člena finančního výboru 
Metoděje Dudáka.

•  Nákup 4 mikrofonů, 4 stojanů a 4 pro-
pojovacích kabelů za cenu 20 606 Kč 
vč. DPH.

•  Smlouvu s Uměleckou agenturou Pavel 
Trkan na hudební produkci u  příleži-
tosti telnických hodů 18. 6. 2016 za 
cenu 12 000 Kč.

•  Účetní uzávěrku ZŠ a MŠ Telnice za rok 
2015 a návrh na rozdělení zlepšeného 
hospodářského výsledku za rok 2015.

•  Zrušení odběrného místa č. 3100006626, 
EAN: 859182400200103568 u  společ-
nosti EON.

•  Dodatek č. 7  k pojistné smlouvě 
s Kooperativou č. 8602893324.

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

  PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
V BŘEZNU A DUBNU 
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•  Kupní smlouvu na nákup pozemků p. č. 

946/6 a 946/7 v k. ú. Telnice u Brna od 
p. Romana Huspeniny za souhrnnou 
cenu 1 500 000 Kč.

•  Pronájem pozemku p.  č. 3156 v  k.  ú. 
Telnice u Brna (2 924 m2) Lucii Krátké, 
Měnín, od 1. 4. 2016.

•  Pronájem části pozemku p. č. 541 v k. ú. 
Telnice u Brna (26 m2) Markétě Strakaté, 
Telnice, a související smlouvu o nájmu 
části pozemku na dobu určitou od 1. 4. 
2016 do 31. 3. 2017.

•  Pronájem části pozemku p. č. 651 v k. ú.  
Telnice u  Brna (17 m2) Oldřichovi 
Hrdličkovi, Telnice, a související smlou-
vu o nájmu části pozemku na dobu ne-
určitou.

•  Dodatek ke smlouvě o nájmu části po-
zemku p. č. 625, kterým se prodlužuje 
nájemní vztah do 31. 3. 2017.

•  Úhradu zbývajícího podílu na oprávně-
ných nákladech ve výši 532 806 korun 

podle Smlouvy o přeložce č. 13004215 
s E.ON ČR, s. r. o.

•  Individuální ceny za položky, dodatek 
k účtu č. 5821641/0100 u KB do 31. 1. 
2019.

•  Nabídku Hasičské vzájemné pojišťovny 
a příslušnou smlouvu o pojištění členů 
JSDH.

•  Úhradu nákladů na dopravu autobu-
sem do Lednice pro zájezd seniorů 
do Lednice v  orientační výši 5  000 Kč  
z rozpočtu obce Telnice pro rok 2016. 

•  Nájemní smlouvu na pronájem mysliv-
ny Mysliveckému spolku Telnice.

Zastupitelstvo obce Telnice  
pověřuje starostu obce:
•  Zajištěním postupných oprav všech 

obecních studní v období 2016/2017. 
•  Hledáním finančních zdrojů na zpraco-

vání a vydání podrobnější knihy o his-
torii obce.

•  Jednáním se společností Natutti, s. r. o. 
(IČ 29308941), příp. Natutti develop-
ment, s. r. o. (IČ 03359000) o úhradě ná-
kladů na opravu překopů na ul. Hliníky.

Zastupitelstvo obce Telnice  
bere na vědomí:
•  Zprávu o stavu dětských hřišť v Telnici.

Zastupitelstvo obce Telnice  
souhlasí:
•  S nabídkou jednání se Sokolem a s na-

vrženým harmonogramem příprav-
ných prací projektu Sportovní hala 
Telnice a pověřuje starostu obce jedná-
ním s TJ Sokol Telnice.

Zastupitelstvo obce Telnice  
vyzývá: 
•  Vlastníka VN Merecký k  jednání o  uza-

vření nájemní smlouvy za využívání 
obecních pozemků v  areálu VN Me- 
recký. 

František Kroutil, starosta obce

Zastupitelstvo obce Telnice projed-
nalo obdržené žádosti typu A (celo-
roční činnost) a  typu B (jednorázové 
aktivity) a  schválilo přidělení finanč-
ních prostředků formou dotace z roz-

počtu obce Telnice. Uzávěrka podání 
žádostí o dotaci typu A byla 31. břez-
na 2016. Žádosti o  dotaci typu B  je 
možné podávat průběžně, zpravidla 
alespoň dva měsíce před konáním 

jednorázové akce. S  každým žadate-
lem, jemuž byla dotační žádost schvá-
lena, byla uzavřena veřejnoprávní  
smlouva. 

Zastupitelstvo obce Telnice

OBECNÍ DOTACE V ROCE 2016

Schválené žádosti o dotaci

Ty
p 

do
ta

ce

Žadatel
Celkový 
počet 
členů

Počet 
telnických

 členů 
do 18 let

Počet 
telnických 

členů 
nad 18 let

Požado- 
vaná 

dotace 
(2016)

Přidělená 
dotace 
(2016)

Pro srovnání 
přidělené 

dotace/dary 
(2015)

Poznámka (2016)

A TJ Sokol Telnice 275 94 127 170 000 Kč 170 000 Kč 189 400 Kč* provozní

A Orel jednota Telnice 247 45 67 150 000 Kč  90 000 Kč  90 000 Kč** provozní

A ŘKF Telnice neeviduje neeviduje neeviduje  80 000 Kč  80 000 Kč  89 000 Kč investiční – oprava budovy fary

A Telnické sluníčko 3 x 3  10 000 Kč  10 000 Kč  10 000 Kč provozní

A Svaz chovatelů Telnice 12 x 12  10 000 Kč  10 000 Kč x provozní

B Zdeněk Kubíček x x x   5 000 Kč   5 000 Kč   5 000 Kč Zájezd na Kralický Sněžník  
a k pramenům Moravy

B Leona Bímová x x x   7 500 Kč   7 500 Kč x Sportovně-turistický víkend  
pro děti v Krkonoších

B Svatoslav Motal x x x  10 000 Kč  10 000 Kč  10 000 Kč Tennessee Cup VII. –  
nohejbalový turnaj

Neschválené žádosti o dotaci

Ty
p 

do
ta

ce

Žadatel
Celkový 
počet 
členů

Počet 
telnických 

členů 
do 18 let

Počet 
telnických 

členů 
nad 18 let

Požado- 
vaná 

dotace 
(2016)

Přidělená 
dotace 
(2016)

Pro srovnání 
přidělené 

dotace/dary 
(2015)

Poznámka

A Orel jednota Telnice 247 45 67 65 000 Kč 0 Kč pořízení florbalových mantinelů

B Orel jednota Telnice x x x 20 000 Kč 0 Kč x Orelský tábor – podpora je  
součástí schválené dotace typu A

 * včetně mimořádného daru na oslavy 90 let házené ve výši 20 000 Kč
** včetně mimořádného daru na oslavy 20 let orlovny ve výši 20 000 Kč
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Na žádost Sokola Telnice a oddílu há-
zené se vedení obce Telnice již několik 
měsíců zabývá problematikou stavby 
zděné sportovní haly. Po mnoha jed-
náních, která probíhala mezi vedením 
obce a  Sokolem, se nakonec dohodlo, 
že další jednání budou probíhat nad 
variantou, která počítá s  umístěním 
haly na stávajícím házenkářském hřišti. 
V  tuto chvíli se připravuje studie, která 
by měla posoudit umístění haly v areálu 
Sokola z  pohledu vlastnických vztahů 
a  další dopady na vnitřní uspořádání 
haly s ohledem na prostorové možnosti. 

Při jednáních, která budou dále 
pokračovat, obec trvá na zachování 

stávajícího parkoviště u  sokolovny 
a  podporuje vytvoření veřejného 
hřiště v areálu Sokola především pro 
děti a  mládež. V  rámci očekávaných 
pozemkových směn obec předpo-
kládá, že stávající tenisové kurty 
připadnou Sokolu. Důležitých infor-
mací k  jednáním se Sokolem o  zva-
žovaném projektu ve věci sportovní 
haly je spousta, není však zcela seri-
ózní je všechny zveřejňovat, dokud 
není dojednána společně přijatelná  
varianta.

Sportovní halu má smysl stavět pou-
ze v  případě, že bude sloužit přede-
vším telnickým obyvatelům. V žádném 

případě není na místě hovořit o  tom, 
že by obec chtěla, nebo dokonce měla 
na tomto záměru finančně profitovat. 
Naopak jakékoliv náklady, ať už inves-
tiční, či provozní, budou takto použity 
ve prospěch výchovy telnické mláde-
že v kvalitním prostředí a sportovního 
vyžití místních občanů.

Tímto tématem za zabývalo na svém 
zasedání již také zastupitelstvo obce, 
které souhlasí s  dalším vyjednáváním 
se Sokolem a s pokračováním v přípra-
vě řešení. O  dalším vývoji tohoto zá-
měru vás budeme informovat v  příš-
tích vydáních Telnického zpravodaje.

Vedení obce Telnice

Obecní zaměstnanci provedli v  mě-
síci dubnu kontrolu technického sta-
vu obecních studní v  zastavěné části 
naší obce. Zjištěno bylo, že většina 
z  nich není v  dobrém technickém 
stavu. Výsledek kontroly byl předlo-
žen zastupitelům, kteří se rozhod-
li, že se obec v  průběhu roku 2016  

a  2017 bude opravám studní věno-
vat, aby je uvedla do funkčního stavu. 
U  některých je třeba opravit sací me-
chanismus, jinde dosluhují betonové  
skruže. 

Velmi dostává zabrat studna u  Bez-
pečné dětské zahrady v  Růžové ulici, 
kde děti bez dohledu rodičů do pumpy 

vhazují písek a  kamínky, které zanášejí 
potrubí. Chtěli bychom proto požádat 
rodiče o dohled nad dětmi, aby k tomu-
to jednání nedocházelo.

Podle vývoje v  posledních letech se 
zdá, že voda bude stále žádanější su-
rovinou. Nechceme tedy tuto proble-
matiku podcenit, zvláště když máme 
již tyto studny v obci vybudované a dří-
ve bývaly zcela funkční. S ohledem na 
možné krizové stavy je třeba si uvědo-
mit, že bez elektrické energie nepoteče 
ani „voda z kohoutku“, tedy z veřejného 
vodovodu, který je v  našem případě 
v  provozu jen díky elektrickým čerpa-
dlům. Proto je jistě dobré mít pro tyto 
případy v  rezervě i  vodu ve veřejných 
studních.

Seznam veřejných studní:
č. 1 – ul. Draha (před domem č. p. 95) 
č. 2 – ul. Palackého (v parčíku) 
č. 3 –  ul. Hliníky (před vojenskými  

bytovkami)
č. 4 –  ul. Růžová (před Bezpečnou  

dětskou zahradou)
č. 5 –  ul. Růžová (dvůr obecního úřadu)
č. 6 –  ul. U rybníka (vedle myslivny – 

bez pumpy)
č. 7 –  ul. U rybníka (před domem č. p. 45)
č. 8 –  Masarykovo nám. (před školním 

dvorem)
č. 9 –  Masarykovo nám. (vedle budovy 

školy)
č. 10 –  Masarykovo nám. (na hřbitově)

Děkujeme všem, kteří se k  těmto 
zdrojům životodárné tekutiny chovají 
ohleduplně.

František Kroutil, starosta obce

SPORTOVNÍ HALA

OBECNÍ STUDNY
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Jistě se nejeden z  místních občanů 
ptá, proč nám občas v noci nesvítí veřej-
né osvětlení. Obec začala šetřit? Nebo 
snad nestíhá osvětlení opravovat? 
Anebo jsou ti úředníci tak slepí, že to  
nevidí? 

Setkávám se s  mnohými názory. Ně-
kteří lidé berou celou problematiku 
s  nadhledem, za což jim chci poděko-
vat. Další to vůbec nezajímá, i to se stá-
vá. Jiní jsou však netrpěliví, další dokon-
ce až neurvalí. Abych tedy zvýšil počty 
těch, kteří se na toto téma mohou po-
dívat rozvážným pohledem, píšu tento 
osvětový článek.

Rozdělme si výpadky veřejného 
osvětlení na plošné a lokální.

Plošný výpadek se odehrává např. 
v  několika ulicích společně. Téměř se 
to nestává v  těch částech obce, kde 
je vedení veřejného osvětlení ulože-

no do země – např. v celé čtvrti Lesná 
a v části ulice Brněnská (Loučky). Sami 
pak už možná tušíte příčinu problému: 
prudký vítr či jiné klimatické podmínky 
způsobí, že se visící dráty spolu dotý-
kají, a  tím nám vyhazují jističe, někdy 
se tak stane v  několika ulicích v  jeden 
okamžik, jindy je výpadek postupný. 
Obecní pracovník by mohl doběhnout 
(v noci) na úřad a  nahodit příslušný 
jistič a  zajistit opětovné rozsvícení. 
Má to však cenu, když vítr stále fouká? 
Několikrát jsme to takto zkoušeli, ale ve 
výsledku to vydrželo pár minut a opět 
vše zhaslo. Je to smysluplné řešení? 
Domnívám se, že nikoliv. Dokud ne-
budou všechny dráty VO umístěny do 
země, prakticky se budou tyto stavy ně-
kolikrát ročně (není jich více než deset) 
opakovat. Kromě Lesné bude mít letos 
nové zemní vedení také Masarykovo 

nám. a přilehlé začátky sousedních ulic. 
Další ulice budou na rekonstrukci ve-
dení čekat tak dlouho, než se pro ulo-
žení vedení do země rozhodne společ- 
nost E.ON. 

Lokální výpadek přichází s  každou 
lampou veřejného osvětlení samostat-
ně. Obvykle dožije žárovka nebo jiná 
součástka svítidla. Tady se snažíme také 
chovat efektivně. Jelikož nevlastníme 
plošinu ani nezaměstnáváme elektriká-
ře schopného práce ve výškách, musíme 
si dodavatele najímat. Pronájem plošiny, 
doprava a samotná práce něco stojí, věř-
te, že mnohem více, než cena vyměně-
ného materiálu (ten se pohybuje pouze 
v řádech desítek až stovek korun). Proto 
opravu lokálního výpadku objednává-
me až tehdy, kdy se nám nastřádají ale-
spoň tři takové případy. Obvyklá doba 
odstranění výpadku (od jeho nahlášení) 
se pohybuje v řádu 14 dnů. Takovou re-
akční dobu by nám mohla závidět i ně-
která velká města. Záleží samozřejmě 
také na tom, jak rychle se o  nefunkční 
lampě ví. Obecní zaměstnanci kontro-
lují stav těchto svítidel namátkově, když 
nám o tom dáte vědět hned, jak se pro-
blém objeví, jistě tím zrychlíte dobu její 
opravy. Často se lampa tzv. „loučí“: tedy 
před tím, než přestane zcela svítit, za-
číná blikat, měnit barvy apod., to je ta 
správná chvíle pro ohlášení na obecním 
úřadě (tel.: 544 224 410).

Děkuji za pochopení a prosím všech-
ny o zdravou trpělivost. Vzhledem k po-
čtu těch, kteří neudrží nervy na uzdě, 
oproti těm, kteří to berou s nadhledem, 
si myslím, že to téměř všichni vlastně 
chápeme. Děkuji.

František Kroutil, starosta obce

Život už je takový. Na světě jsme 
jenom chvíli a je na každém z nás, ja-
kou tu kdo po sobě zanecháme stopu. 
Někteří z nás jsou velmi výrazní, takže 
se z  nich stali cíle mediálního zájmu, 
jejich jména se objevují v  novinách, 
možná i  v  lexikonech a  časem třeba 
i  v  učebnicích. Tito lidé se jistě ne-
musejí obávat zapomnění: po jejich 
odchodu na věčnost tu po nich zů-
stane lehce dohledatelná vzpomínka. 
Jejich děti, vnukové a  další generace 
se o  nich dozvědí spoustu informací, 
snad budou moci být na své předky 
právem hrdí. Většina z  nás však žije 

relativně „tichým“ způsobem, to však 
nehovoří nic o  kvalitě života. Přesto-
že jsou mnozí lidé téměř neviditelní, 
vykonají velká díla: s láskou vychovají 
své děti, dokáží se starostlivě postarat 
o  své rodiče v  podzimu jejich života 
a dochovají je v důstojném prostředí, 
nebo třeba své rodině postaví nádher-
ný dům, pomohou kdekoliv při spo-
lečném díle či třeba „jen“ žijí poctivým 
a pravdivým životem. 

Při posledním rozloučení, které se 
většinou odehrává v našem kostele, pak 
doprovodíme každého na jeho posled-
ní pozemské cestě, ať už byl ve svém 

životě nepřehlédnutelným, anebo „jen“ 
obyčejným člověkem, kterého měli či 
neměli ostatní rádi. Po každém roz-
loučení v  nás pak zůstávají především 
vzpomínky. Po někom navíc děti, vnuci, 
pole, domy, úspory, po někom dokonce 
i dluhy. Čím je však delší doba od chvíle 
odchodu, tím vzpomínek na zemřelého 
člověka ubývá. Musíme si přiznat, že po-
stupně zapomínáme. 

Když se pak rozhodne některý z  po-
tomků pátrat po informacích ze života 
svých předků nebo sestavovat rodinný 
rodokmen, často data složitě dohledá-
vá – zvláště pak ve chvílích, kdy už ne-

JAK JE TO S PROVOZEM VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ?

VZPOMÍNKA NA NAŠE ZEMŘELÉ
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žijí pamětníci, kterých by se dalo zeptat. 
V  takových chvílích je každý vděčný za 
jakoukoliv zmínku, která se o hledaném 
člověku najde. Zkusme tedy něco proti 
lidskému zapomínání udělat. Je to tak 
jednoduché.

Při rozloučeních s  našimi zemřelý-
mi si mnohé rodiny připraví smuteční 
řeč. Celý kostel u  rakve zemřelého tiše 
poslouchá shrnutí důležitých faktů ze 
života zemřelého. Ano, ve chvílích hlu-
bokého smutku se všechno složitě dává 
dohromady. Ale je velká škoda, když už 
si pozůstalí dají práci a životopis svého 
příbuzného vytvoří, aby se po pohřbu 
vyhodil jen tak do koše nebo třeba ča-
sem ztratil. Rozhodli jsme se na obci, 
že této věci pomůžeme. Vytvořili jsme 
velký seznam těch, u kterých jsme měli 
k  dispozici smuteční řeč nebo parte, 
a uložili jej v archivu. Pokud budete tyto 
informace někdy hledat, víte, na koho 
se obrátit. Uvítáme, když nám smuteč-
ní řeč z  rozloučení s  vaším zemřelým 
pro tento účel věnujete. Bude dobře 
uložena pro příští generace.

Právě toto považujeme za rozumný 
způsob, jak pro budoucnost zachovat 
informace o těch z nás, kteří žili (ne)oby-
čejným způsobem života a  holt se asi 
do žádné učebnice nikdy nedostanou. 

Děkujeme předem za spolupráci, věří-
me, že právě ji budoucí generace časem 
ocení. Za pomoc děkujeme panu Janu 
Královi st. a Martě Klanicové.

Obecní úřad Telnice

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
NOVÝM ČLENEM FINANČNÍHO 
VÝBORU JE JUDR. METODĚJ DUDÁK

Po zvolení Ing. Jiřího Dudáka mís-
tostarostou obce Telnice bylo nutné vy-
brat nového člena finančího výboru za-

stupitelstva obce 
Telnice, který by 
jej nahradil. Jedi-
ným kandidátem 
byl JUDr. Metoděj 
Dudák, který byl 
jednomyslně čle-
ny zastupitelstva 
obce Telnice do té- 
to funkce zvolen, 

a  to na 20. zasedání dne 17. března 
2016. Dr. Dudákovi gratujujeme ke zvo-
lení a těšíme se na spolupráci. Paragraf 
119 Zákona o  obcích č. 128/2000 Sb. 
říká: „Finanční a  kontrolní výbory jsou 
nejméně tříčlenné. Jejich členy nemo-
hou být starosta, místostarosta, tajem-
ník obecního úřadu ani osoby zabez-
pečující rozpočtové a  účetní práce na 
obecním úřadu.“

OBEC USPĚLA SE SVÝMI ŽÁDOSTMI 
O DOTACI NA JMK

Jihomoravský kraj vyhověl třem žá-
dostem o dotaci ze strany obce Telnice. 
Týká se to žádosti na výměnu vrat v ha-

sičce (budova OÚ) – 50 000 Kč, výměnu 
vrat v knihovně a nákup počítače a ka-
beláže (budova OÚ) – 50  000 Kč a  na 
pořízení nového konvektomatu a  no-
vého počítačového systému pro školní 
kuchyň a jídelnu – 152 000 Kč. Realiza-
ci uvedených projektů provede obec 
v průběhu roku 2016. Obec Telnice dě-
kuje Jihomoravskému kraji za přidělení 
těchto dotačních prostředků.

ZÁKONNÉ POJIŠTĚNÍ VKLADŮ
Česká spořitelna a spolu s ní Komerč-

ní banka sdělily obci Telnice, že její fi-
nanční prostředky na účtech těchto 
bank již dále nejsou ze zákona pojiště-
ny. Důvodem je novela zákona o ban-
kách č. 21/1992 Sb., která s  účinností 
od 1. ledna 2016 stanoví, že vklady 
na účtech územních samosprávných 
celků již nejsou pojištěny Fondem po-
jištění vkladů, jelikož daňové příjmy 
naší obce přesáhly v roce 2014 hranici 
500  000 EUR. Toto omezení pojištění 
ovšem platí obecně na všechny finanč-
ní prostředky obce uložené u bankov-
ních institucí. Za touto nově aplikova-
nou legislativní změnou nelze nevidět 
snahu státu tlačit obce k  tomu, aby 
ukládaly své finanční prostředky na 
účty v  České národní bance, kde ov-

šem nejsou prakticky nijak úročeny. 
Z  pohledu „jistoty“ však lze konstato-
vat, že takto deponované peníze jsou 
jistě v  ČNB uloženy s  nejmenší mírou 
rizika.

MĚSTSKÁ POLICIE ÚJEZD U BRNA
Město Újezd u  Brna, obec Telnice 

a  obec Hostěrádky-Rešov se ústně 
mezi sebou dohodly na podmínkách 
spolupráce v  oblasti výkonu Městské 
policie Újezd u  Brna na katastrech 
těchto obcí. V  době uzávěrky již byla 
veřejnoprávní smlouva ze strany za-
stupitelstva obce Telnice schválena, 
pokračovala projednání v  samospráv-
ných orgánech obou dalších obcí 
(města). Smlouva musí ještě projít 
kontrolou a vyjádřením krajského úřa-
du JMK a  být vyvěšena na úředních 
deskách. Z toho lze usuzovat, že by ke 
spuštění této služby mohlo dojít v let-
ních měsících. Děkujeme za pochopení 
a těšíme se na spolupráci se strážníky 
Městské policie Újezd u Brna. O zajiš-
tění dopravní bezpečnosti v  průběhu 
telnických hodů (průvod po dědině) 
se postarají příslušníci služby dopravní 
Policie ČR ve spolupráci s členy jednot-
ky Sboru dobrovolných hasičů Telnice. 
Předem děkujeme za spolupráci.



Telnický zpravodaj – červen 2016Informace z obecního úřadu6
REAKCE KRAJSKÉHO ÚŘADU 
NA ŽÁDOST OBCÍ TELNICE 
A OTMAROV

Zastupitelstva obcí Telnice a Otmarov 
se na konci roku 2015 obrátila na Jiho-
moravský kraj s  žádostí o  zásadní re-
konstrukci silnice mezi oběma obcemi. 
V  únoru 2016 byla ze strany krajského 
úřadu doručena tato odpověď:

Vzhledem k  dopravnímu významu sil-
nice nelze opravu či rekonstrukci zajistit 
z  evropských dotačních programů. K  za-
jištění financování je možné využít pro-
středky z rozpočtu JMK, nebo z národních 
zdrojů (rozpočet Státního fondu dopravní 
infrastruktury), jsou-li k takovémuto úče-
lu vyčleněny. Pro rok 2016 není ze zdrojů, 
které má JMK k  dispozici, možné zajistit 
provedení souvislé opravy či rekonstrukce 
silnice. 

Vzhledem k stavebně-technickému sta- 
vu silnice plánuje správce krajských sil-
nic II. a  III. tříd, Správa a  údržba silnic 
Jihomoravského kraje (dále jen SÚS JMK), 
zahájit projekční přípravu souvislé opra-
vy či rekonstrukce silnice III/41610 v úseku 
Telnice–Rajhradice. Záměr zahájení pro-
jekční přípravy bude předložen prostřed-
nictvím Programu výstavby, rekonstrukcí 
a  oprav silnic II. a  III. třídy JMK pro rok  
2016 k projednání v Radě Jihomoravské- 
ho kraje. 

Do doby provedení projekční přípravy 
a zajištění zdrojů financování je v možnos-
tech JMK provádět pouze běžnou údržbu 
silnice metodami, které SÚS JMK standard-
ně používá na silnicích II. a III. třídy. 

S pozdravem 
Ing. Rostislav Snovický, v. r., 
vedoucí odboru rozvoje dopravy 
KrÚ Jihomoravského kraje

Situaci tedy budeme sledovat a o dal-
ším vývoji vás budeme informovat.

OPRAVY SILNIC
V průběhu jarních měsíců byly ve spo-

lupráci se zedníkem Zdeňkem Špánkem 
a firmou SEKANINA-SEVUD, s. r. o., pro-
vedeny opravy místních a  účelových 
komunikací. Děkujeme za pochopení 
těm, kteří byli po určitou dobu tímto 
opatřením omezeni. V zimních i jarních 
měsících byly také prováděny lokální 
opravy chodníků na nejpostiženějších 
místech naší obce.

ZVEME VÁS DO LETNÍHO KINA
I v  letošním roce zve obec Telnice 

všechny filmové fanoušky do letního 
kina. Již v pátek 1. července 2016 bude 
Kinematograf bratří Čadíků na parkoviš-

ti u sokolovny promítat krásnou pohád-
ku Sedmero krkavců na motivy klasic-
ké předlohy Boženy Němcové, kterou 
v  roce 2015 natočila režisérka Alice 
Nellis. Sobotní večer 2. července 2016 
vám jistě zpříjemní nová česká kome-
die Život je život s oblíbenými českými 
herci Ondřejem Vetchým, Simonou Sta-
šovou, Miroslavem Táborským, Terezou 
Voříškovou či slovenskou zpěvačkou 
Kristínou (Pelákovou). Neděle a pondě-
lí pak budou patřit gangsterským té-
matům – českým thrillerům Gangster 
Ka a  Gangster Ka: Afričan, oba filmy 
se věnují českému podsvětí a  organi-
zovanému zločinu. O  reálném hlavním 
hrdinovi těchto dvou kriminálních filmů 
se snad ani nesmí nahlas mluvit… Jako 
již tradičně je promítání čtyř filmů hra-
zeno z rozpočtu obce Telnice. Na místě 
tak bude možné pomoci dobrovolným 
příspěvkem na charitativní účel (prav-
děpodobně opět ve prospěch Konta 
Bariéry). Za spolupráci předem děkuje-

me telnickému Sokolu a  vám přejeme 
krásné letní filmové zážitky. 

PÁTEČNÍ ČTENÍ DĚTEM
Babička Ludmila Jašková zve všech-

ny děti na čtení, které se koná každý 
pátek v  16 hodin v  klubovně Šatlavy 
(hlavním vchodem obecního úřadu). 
Stačí pouze děti přivést (nebo po do-
hodě s rodiči je možné vyzvednout děti 
v družině nebo mateřské škole). Dopo-
ručuje s  sebou vzít oblíbenou knihu. 
Bližší informace na tel.: 721 280 189  
nebo na obecním úřadě v Telnici. Své 
zkušenosti s  tímto čtením nám na-
psala jedenáctiletá účastnice Ema 
Kuncová: „Každý pátek jezdím k  babič-
ce a  dědečkovi do Telnice. Jednou jsem 
zavítala na čtení dětem s  babičkou 
Ludmilou a  moc se mi to líbilo. Může-
me si tam malovat a u toho poslouchat 
pohádky, které nám babička Ludmi-
la čte. Každé dítě si tam může přinést  
svou knížku, která se mu líbí.“
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PŘÍPRAVNÁ SKUPINA PRO NOVOU 
KNIHU O TELNICI 

V  průběhu května se sešla příprav-
ná skupina, jejímž úkolem jsou práce 
na nové knize o Telnici. V archivu obce 
totiž již dochází zásoby knihy vydané 
v  roce 2009 s  názvem Telnice: Historie 
a  současnost. Po projednání na zastu-
pitelstvu obce a  v  kulturní komisi byla 

ODEŠEL  
VLASTIMIL SCHILDBERGER ST. 

Většině lidí v  naší obci jméno Vlas-
timil Schildberger st. nic neříká. Ale 
stačí jen připomenout některá fakta 
a  možná si někteří vzpomenou. Cel-
kem pětkrát (tj. od počátku) v unifor-
mě rakouského generála komentoval 
Malou napoleonskou bitvu. V  oblasti 

AKTUALIZACE ELEKTRONICKÉHO 
HŘBITOVA

Již pěknou řádku let je na adrese 
www.hrbitovy.com k dispozici odkaz na 
telnický hřbitov. Návštěvníci zde nalez-
nou nejen fotografie náhrobních kame-
nů, ale také informaci, kdo je zde pocho-
ván. Správu těchto informací zajišťuje 
obec Telnice, která poprvé od založení 

tohoto portálu provedla aktualizaci dat. 
Tu měla na starosti sl. Kateřina Chlupo-
vá, která na obecním úřadě vykonávala 
svou školní praxi – děkujeme za skvělou 
spolupráci! Následně bylo provedeno 
aktualizované nafocení náhrobních ka-
menů a pomníků, u kterých došlo k ja-
kýmkoliv změnám. O  fotografie se po-
starala Veronika Jahodová. Děkujeme 
za spolupráci a všechny telnické občany 
zveme k návštěvě telnického elektronic-
kého hřbitova. V letošním roce se obec 
ještě chystá instalovat informační tabuli 
hřbitova a také očíslovat jednotlivá hro-
bová místa. To je důležité pro orientaci 
a komunikaci s nájemci hrobových míst, 
kteří s  obecním úřadem (zpravidla po 
deseti letech) vždy jednají o prodlouže-
ní nájemní smlouvy. 

LIKVIDACE BOBŘÍ HRÁZE 
Telnický bobr se opět činil. V  korytě 

Zlatého potoka si vystavěl hráz, která 
zvedala hladinu vodního toku v  horní 
části (pod dráty VVN směrem na Sokol-
nice). Existence takové hráze nad Telni-

koordinátorkou této přípravné skupiny 
určena Markéta Kupská. Dalšími členy, 
kteří se dobrovolně přihlásili, jsou tito 
telničtí občané (či zástupci telnických 
organizací):
za obecní úřad Telnice: 

František Kroutil, starosta obce; 
Dagmar Čechová, kronikářka

za kulturní komisi obce Telnice: 
 Markéta Kupská (nominovaná před-
sedkyně skupiny)

za ŘKF Telnice: 
Mgr. Vladimír Langer,

za Sokol Telnice: 
Ladislav Kořalník a Eva Kořalníková,

za Orla jednotu Telnice: 
Anna Hrazdírová,

za Telnické sluníčko: 
Pavla Chovancová,

 a dále pak Věra Křížová, Eva Krejčí, Mo-
nika Haniková, Jiří Netolický a Aleš Kup-
ský.

Přípravy se rozběhly a  o dalším vý-
voji prací bude informována kulturní 
komise a  především zastupitelstvo 
obce. Děkujeme všem, kteří se do této 
záslužné práce pustili (bez nároku na 
honorář).

V  této souvislosti bychom vás chtě-
li přizvat ke spolupráci: Máte-li pocit, 
že něco důležitého v  předchozí knize 
chybělo nebo byste chtěli něčím do 
nové knihy přispět, ozvěte se obec-
nímu úřadu v  Telnici (544  224  410,  
obec@telnice.cz), který váš příspěvek 
předá pracovní skupině k  dalšímu 
zpracování. Předem děkujeme za co-
koliv, ať už se bude jednat o text, nebo 
třeba „jen“ o fotografii.

vojenské historie byl v  častém kon-
taktu jak se starostou obce Telnice, 
tak i s panem Ladislavem Kořalníkem. 
Ochotně a obětavě pomáhal radou či 
vysvětlením některých historických 
nejasností. Byl nadšeným vojenským 
historikem, dokonce i  soudním znal-
cem v oboru zbraní, militarií a krimina-
listiky. Po těžké nemoci navždy odešel 
30. března 2016. Rozloučení proběhlo 
v  brněnském krematoriu velmi dů-
stojným způsobem, za účasti mnoha 
členů klubů vojenské historie, dělo-
střelců, starostů obcí, historiků atd. Za 
naši obec se s  ním přišli rozloučit jak 
starosta obce, tak i pan Ladislav Kořal-
ník a kompletní telnická dělostřelecká 
jednotka, která se na prostranství br-
něnského krematoria zúčastnila střel-
by čestných salv. Za zmínku stojí také 
myšlenka na smutečním oznámení: 
„Smrt není nic, ta se nepočítá. Jenom 
jsem odešel do vedlejšího pokoje. Nic 
se nestalo, jsem s  vámi pořád, kama-
rádi.“ Za celou Telnici děkuji za všech-
nu spolupráci a  pomoc. Čest Vaší  
památce!
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cí je svým způsobem ohrožením kvůli 
možnému vylití Říčky do okolní krajiny, 
resp. až do naší obce. Proto obec požá-
dala Povodí Moravy o  odstranění této 
hráze. Materiálu bylo nasbíráno tolik, 
že nakonec odjížděl nákladní automo-
bil v podstatě plný. Bobrovi bychom ale 
rádi poděkovali za vyčištění koryta po-
toka, neboť kromě dřevěných součástí 
hráze se na místě nacházely zbytky tru-
bek, umělohmotných materiálů, pneu- 
matik apod. Za spolupráci děkujeme 
také Povodí Moravy.

RYBNÍK 
V  jarních měsících probíhala měře-

ní hladiny rybníka a  také dalších para-
metrů, na kterých se dohodli účastníci 
schůzky – vlastník domu č. p. 51, obec 

ale především k  likvidaci řasy a  rostlin, 
které se v teplých dnech začaly na ryb-
níku nežádoucím způsobem rozmnožo-
vat. Děkujeme za pochopení.

HROMADNÉ OČKOVÁNÍ PSŮ
V sobotu 19. března proběhlo na par-

kovišti u  sokolovny hromadné očková-
ní psů ve spolupráci s MVDr. Ondřejem  
Rybou ze Žatčan. Hromadného očková-
ní se zúčastnilo celkem 12 místních psů, 
což není mnoho. K dispozici byla akční 
nabídka na dva typy očkovacích sér. 
Je škoda, že této nabídky majitelé psů 
nevyužili ve větším počtu. Vzhledem 
k  tomu, že se v  Telnici nenachází žád-
ná ordinace veterinárního lékaře, prav-
děpodobně musí většina majitelů psů 
jezdit za očkováním do jiné obce. Po 
dohodě s panem doktorem se i přesto 
příští rok uskuteční toto očkování zno-
vu, opět v jarních měsících. 

DO PSÍHO VÝBĚHU  
PŘIBYLY DALŠÍ PRVKY

Pracovníci obce Telnice připravili do 
psího výběhu další dva prvky pro výcvik 
psů. Tento výběh se nachází na okraji 
Telnice podél silnice na Otmarov, poblíž 
ČOV Telnice. Je bezplatně k  dispozici 

v průběhu celého roku všem telnickým 
pejskařům, kteří chtějí svým čtyřnohým 
kamarádům dopřát volného výběhu. 
Na veřejných prostranstvích uvnitř za-
stavěné části obce je totiž volný pohyb 
psů (bez vodítka) zakázán.

CYKLOTRASA  
„MORAVA NAPOLEONSKÁ“

Jihomoravský kraj se spolu s  Nadací 
Partnerství a dalšími subjekty angažuje 
ve zřízení nové cyklotrasy s pracovním 
názvem „Morava napoleonská“, která 
by měla připojit lokality od lednicko-
-valtického areálu až do Sokolnic (přes 
Telnici), kudy prochází nadnárodní cy-
klotrasa EuroVelo4 (Francie: Roscoff – 
Saint-Malo – Calais – Německo: Düssel-
dorf – Frankfurt nad Mohanem – Česká 

republika: Cheb – Beroun – Praha – 
Brandýs nad Labem – Kolín – Bystřice 
pod Pernštejnem – Brno – Strážnice 
– Uherské Hradiště – Kroměříž – Pře-
rov – Hranice – Ostrava – Polsko: Kra-
kov – Ukrajina: Lvov – Kyjev). Díky této 
nové cyklotrase by se mohli cyklisté 
z  jižní Moravy připojit na mezinárodní 
cyklistickou síť EuroVelo. Telnice by se 
tak objevila na místě jedné z větví této 
významné cyklotrasy. Předpokládaná 
doba realizace je v roce 2017. 

MĚŘENÍ KVALITY SIGNÁLU 
T-MOBILE V TELNICI 

Telnice a  odborníci (projektant, soudní 
znalec, autorizovaná osoba). Po vyhod-
nocení provedených měření a  sond 
provedených u  rodinného domu bylo 
dohodnuto, že do konce letošního roku 
bude vodní nádrž udržována 7 cm pod 
hladinou maximální výšky hladiny po-
dle Manipulačního a  provozního řádu 
VN Telnice. O  tomto stanovisku byl in-
formován odbor životního prostřední 
MěÚ Šlapanice.

V RYBNÍKU JSOU NASAZENI 
AMUŘI 

Po dohodě se Sportovním rybářským 
klubem Telnice byli do telnického ryb-
níka nasazeni amuři, celkem 25 ks této 
sladkovodní ryby. Účelem tohoto kroku 
není chov ryby pro sportovní rybaření, 

Dobrovolný svazek obcí Region Ceza-
va, jehož členem je i naše obec, požádal 
Český telekomunikační úřad o  šetření 
kvality GSM signálu mobilního operá-
tora T-Mobile, na který si nejen telničtí 
občané dlouhodobě stěžují. Tento pro-
blém tíží také občany obcí Těšany, Mout-
nice, Žatčany, Nikolčice, Měnín, Otmarov 
a  Nesvačilka. Doposud se společnost 
T-Mobile prakticky nehodlala zvýšením 
kvality signálu v našich obcích zabývat. 
Situace se však ani na základě výsledků 
měření ČTÚ s velkou pravděpodobnos-
tí nezmění, jelikož kvalita signálu není 
z  pohledu vydaných licenčních pod-
mínek ze strany státu nedostačující. 
Většina stížností občanů zřejmě vychází 
především ze špatného pokrytí signá-
lem uvnitř rodinných domů, což ale bo-
hužel stávající legislativa prakticky neře-
ší. Naděje na zlepšení kvality signálu ze 
strany T-Mobile je tak prakticky nulová. 
Nezbývá tedy jiné než smutné konsta-
tování, že pokud si občané mohou svo-
bodně vybrat mobilního operátora, mají 
vše ve svých rukou, aby se rozhodli pro 
takovou společnost, která jim nabídne 
nejkvalitnější služby. Nic totiž nepohne 
telekomunikačním trhem víc, než zákaz-
níci sami. Originální znění zprávy ČTÚ je 
k dispozici na www.telnice.cz.
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VEŘEJNÝ TELEFONNÍ AUTOMAT

Společnost O2 Czech Republic, a. s., 
odstranila z  Masarykova náměstí veřej-
ný telefonní automat (VTA), který podle 
jejích slov nebyl téměř vůbec využíván. 
Z  rozhodnutí Českého telekomunikač-
ního úřadu nebyla již naše obec zařa-
zena do seznamu podporovaných míst 
s  VTA, přesáhli jsme totiž magickou 
hranici 1 500 obyvatel, do které se dnes 
tato podpora poskytuje. Společnost O2 
tedy navrhla, aby si tuto podporu hradi-
la sama obec ve výši 1 000 Kč měsíčně. 
Zastupitelstvo obce se však rozhodlo, 
že tyto výdaje platit této soukromé spo-
lečnosti nebude. Společnost O2 tedy 
VTA definitivně z náměstí odstranila. Je 
velmi pravděpodobné, že se telefonní 
automat již do naší obce nevrátí. Dnešní 
doba přeje spíše mobilním telefonům, 
kromě mladé a  střední generace jej 
vlastní a používá i velká spousta seniorů.

PROVEDENÉ PRÁCE PRACOVNÍ 
ČETY 

Jarní měsíce zastihly pracovní četu 
obecního úřadu v  minimálním počtu, 
jelikož většině zaměstnanců vypršela 
smlouva na dobu určitou. To ovlivnilo 
i  množství práce, kterou byla schop-
na četa vykonávat. Jarní srážky velely 
především k  údržbě trávníků (sečení 
trávy), v deštivých dnech došlo na opra-
vu a údržbu strojového parku a laviček 
umístěných po obci. 

PRACOVNÍ KOLO
Ve spolupráci s  firmou MB Cyklo So-

kolnice bylo na obecní úřad pořízeno 
nové kolo, které je určeno jak samot-
ným obecním zaměstnancům při po-
hybu po obci (ne všude je vždy třeba 
jezdit traktorem či obecním autem), tak 
i pro starostu obce, kterému pohyb na 
zdravém vzduchu jenom prospěje…  
(a obci to ušetří peníze za benzín).

NABÍDKA BOUDY NA NÁŘADÍ 
Vlastník boudy na nářadí, která stojí 

na obecním pozemku vedle nádražní 

budovy, ji nabízí případným zájemcům 
k odvozu za rozumných podmínek. Zá-
jemci nechť se hlásí na tel.: 776 037 834.

POPELNICE NA TŘÍDĚNÝ ODPAD
Těsně před uzávěrkou tohoto vydá-

ní Telnického zpravodaje přišla zpráva 
z Operačního fondu Životního prostře-
dí o tom, že projekt „Zkvalitnění naklá-
dání s odpadem na území obce Telni-
ce“ bude z  evropských i  státních pro-
středků podpořen částkou 1,5 milionu 
korun. Z  těchto dotačních prostředků 
je možné zakoupit popelnice na třídě-
ný odpad do každé domácnosti. Obec 
tedy začne s přípravou realizace toho-
to projektu a pravděpodobně na pod-
zim letošního roku se občané mohou 
těšit na tři nové barevné popelnice do 
každé domácnosti. Více informací při-
neseme v  příštím vydání Telnického 
zpravodaje.

GYNEKOLOGICKÁ ORDINACE 
V SOKOLNICÍCH

MUDr. Filip Dörr (Gynness Brno  
s. r. o.) oznamuje zahájení provozu gy-
nekologické ambulance v  Sokolnicích, 
na adrese Komenského 10 (v S pasáži). 

Ordinační hodiny:
Čtvrtek 13.00–17.00
Pátek 13.00–16.00
Kontakt: tel. 602 570 854

NOVÁ LÉKÁRNA V SOKOLNICÍCH 
Nově otevřená lékárna v  Sokolnicích 

(Komenského 10, S  pasáž) nabízí své 
služby. 
Otevírací doba:

Po 7.30–12.00 12.30–16.00
Út 7.30–12.00 12.30–16.00
St 7.30–12.00 12.30–18.00
Čt 7.30–12.00 12.30–15.00
Pá 7.30–12.00 12.30–15.00
Kontakt: tel. 513 036 150, 
e-mail:  lekarna-sokolnice@hytych.cz, 

www.hytych.cz

ZMĚNA V ORDINACI 
PRAKTICKÉHO LÉKAŘE

S  účinností od 1. dubna 2016 na-
stoupila v  ordinaci praktického lékaře 
společnosti Mediclinic nová lékařka, 
MUDr. Vendula Bartáková. Ke změně or-
dinačních hodin nedošlo, stejně tak ani 
v  kontaktním spojení. Pracovní e-mail 
na paní doktorku: vendula.bartakova@
ordinace.mediclinic.cz. V příštím vydání 
našeho zpravodaje se vám pokusíme 
zprostředkovat rozhovor s  novou paní 
doktorkou.

HYGIENICKÉ MINIMUM 
I v  letošním roce se uskutečnil kurz 

„Hygienické minimum“, který pořádala 
obec Telnice pro všechny, kteří pracují 
v potravinářském provozu. Hlavním dů-
vodem však bylo zaškolení učitelského 
a hlídacího personálu pro Letní hlídání 
dětí v  letošním roce, ale také instruk-
torů na letní dětské tábory. Po celou 
dobu kurzu panovala příjemná nálada, 
závěrečný test všichni zvládli na vý- 
bornou.

KVĚTINOVÝ DEN 2016 
Přinášíme vám vý-

sledky charitativní 
sbírky Ligy proti rako-
vině Praha (www.lpr.
cz), tzv. Květinového 
dne v  Telnici za rok 
2016. Veřejná sbírka 
proběhla ve středu 11. 
května 2016 v  ulicích 
Telnice. Spolu se sta-
rostou obce (v rámci 

dovolené) do ulic vyrazila Martina Bur-
ková, na obecním úřadě drželi stráž Pav-
la Chovancová, Marcela Drápalová a Jiří 
Dudák. Celkově se letos vybralo 16 408 
korun a  prodalo rovných 300 kytiček, 
což je nejlepší výsledek v historii těchto 
telnických sbírek. Děkujeme všem, kte-
ří s organizací sbírky jakkoliv pomohli, 
i  těm, kteří čímkoliv přispěli.  Omlou-
váme se všem, které jsme v  tento den 
nezastihli doma. 
Historické výsledky sbírek v Telnici:

2012 – 250 ks květinek – 9 380 korun 
2013 – 142 ks květinek – 5 588 korun 
2014 – 280 ks květinek – 8 856 korun 
2015 – 237 ks květinek – 10 785 korun 
2016 – 300 ks květinek – 16 408 korun

František Kroutil, starosta obce 
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 V  sobotu 12. března 2016 se v Telnici 
uskutečnil první bazárek dětského oble-
čení a bot. Do akce jsme šli s velkým nad-
šením, ale zároveň trošku s nejistotou, jak 
celá akce dopadne – zda bude zájem ze 
strany nakupujících i  prodávajících, zda 
vše stihneme nachystat, zda vyjdou fi-
nance atd. Již při registraci prodávajících 
jsem viděla, že zájem je nad očekávání.

Burza byla rozdělena do dvou dnů. 
V  pátek 11. března jsme v  odpoledních 
hodinách přijímali oblečení a  obuv od 
prodávajících a  do pozdě večerních ho-
din vše chystali tak, aby se v sobotu ráno 
dvě třídy a chodba místní základní školy 
mohly otevřít pro nakupující. Tím, že jsme 
nepředpokládali takový zájem a prostory 
byly velmi omezené, bylo opravdu nároč-
né roztřídit stovky a stovky oblečení tak, 
aby to bylo pro nakupující přehledné. Ale 
snad jsme to zvládli. Nakonec jsme věci 
rozdělili dle druhu a věkové skupiny, pro 
kterou jsou určené. V sobotu 12. března 
dopoledne probíhal prodej a hned, jak se 
zavřely dveře za posledním nakupujícím, 
jsme rychle třídili neprodané oblečení 
zpět na hromádky pro prodávající a  zá-
roveň zapisovali a  počítali prodej. V  od-
poledních hodinách jsme prodávajícím 
vrátili neprodané věci a  vyplatili peníze 
za prodané věci.

Nyní trošku čísel – prodávajících bylo 
více než 40. Nakupující jsme nestíha-

li počítat, ale bylo jich opravdu hodně 
a nejednou museli vystát frontu na za-
placení. Prodalo se celkem 369 kusů ob-
lečení, průměrná cena jednoho proda-
ného kusu byla 41 Kč. Od nakupujících 
se vybralo celkem 15 274 Kč, tato částka 
byla samozřejmě obratem v  plné výši 
rozdělena mezi prodávající. Výtěžek 
z  akce po odečtení nákladů (náklady 
byly nákup jednorázových návleků na 
boty a  stejná trička s  logem burzy pro 
organizátory) ve výši 995 Kč byl předán 

panu řediteli Mgr. Petru Gabrhelovi jako 
dar místní ZŠ a MŠ.

Celá akce by se nemohla uskutečnit 
bez podpory místní základní školy, jejíž 
přízemní třídy nám byly po oba dva dny 
útočištěm. Velké poděkování patří pře-
devším panu řediteli Mgr. Petru Gabr-
helovi, který nám s ochotou a nadšením 
pomáhal, a  za to mu patří velké díky! 
Také bych ráda poděkovala nakupují-
cím a prodávajícím. A obzvláště děkuji 
všem maminkám, které mi s organizací 
pomohly. Jmenovitě Renata Mrkvicová 
ze Sokolnic, Lucie Rusnoková a  Hana 
Vašková, které obětovaly nespočet ho-
din telnické burze po oba dva dny. V pá-
tek navíc přišly pomoci Pavla Chovanco-
vá a Alena Moučková. V sobotu Maruš-
ka Gabrhelová a Jitka Halouzková. Všem 
vám holky patří velké díky. A dovoluji si 
poznamenat, že všichni, kdo jsme se na 
organizaci burzy podíleli, jsme tak čini-
li ve svém volném čase a  samozřejmě 
zdarma.

Závěrem vám s  radostí mohu ozná-
mit, že to nebyla poslední telnická bur-
za, ale už teď vás zvu na další. Uskuteč-
ní se v sobotu 24. září 2016. Vzhledem 
k  omezeným prostorám základní školy 
a velkému zájmu nakupujících i prodá-
vajících se podzimní burza uskuteční 
v místní sokolovně.

Za organizátory Iva Donovalová

 PRVNÍ TELNICKÝ BAZÁREK DĚTSKÉHO OBLEČENÍ A BOT

 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ
V dubnu 2016 oslavili významné narozeniny: Antonín 
Stejskal (Masarykovo nám.), Zdenka Cenková (Brněn-
ská), Libuše Švehlíková (Palackého), František Vlach  
(V dědině), Květoslava Přerovská (Za sokolovnou), Zdenka 
Matulová (Palackého), Marie Buchtová (Za sokolovnou), 
Eva Matějková (Za sokolovnou) a Zdenka Lattenbergová 
(Palackého).

V květnu 2016 si svá jubilea připomněli: Marie Sekaninová 
(Za sokolovnou), Marie Konečná (Růžová), Josefa Mrkvi- 
cová (V dědině), Alena Fillová (Za sokolovnou), Karel 
Jochman (Za sokolovnou), Klotilda Veberová (V dědině), 
Jan Nykl (K nádraží), Květoslava Sobotková (Za soko-
lovnou), Marie Mrkvicová (Růžová), Anna Hrozková  
(V dědině), Jiří Autrata (Hliníky), Pavla Chudáčková 
(Draha), Jana Menšíková (Růžová) a Bohumír Langer 
(Za sokolovnou).

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice
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  OZNÁMENÍ  
VČELAŘŮM A MAJITELŮM VČELSTEV

V sobotu 16. 4. 2016 proběhla tradiční 
sbírka šatstva, kterou dvakrát ročně or-
ganizuje sociální komise. Tentokrát bylo 
poprvé poznat, že spoluobčané začínají 
více využívat kontejner na šatstvo, kte-
rý je umístěn na dvoře obecního úřadu. 

Kontejner je zde  dostupný po celý rok 
v otevírací  době sběrného místa, což je 
středa (15–17 h.) a sobota (10–12 h.). 
Zájem o sbírku byl tedy oproti minulým 
rokům malý. Další sbírka se uskuteční na 
podzim a  podle zájmu se rozhodneme, 

zda se bude konat i příští rok. Kontejner 
na šatstvo se minimálně jednou za měsíc 
celý zaplní. A je jen dobře, že začíná být 
hojně využíván. Děkujeme všem, kteří 
darovali oblečení a obuv na dobrou věc.

Iva Donovalová, sociální komise

Firma Bonagro, a. s., Blažovice, ozna-
muje, že na pozemcích společností 
vlastněných či spravovaných bude 
probíhat do přibližně 15. 11. 2016 
průběžně podle aktuální potřeby che-
mická ochrana a hnojení organickými 
i anorganickými hnojivy. Bude postu-
pováno v souladu s platnou legislati-
vou, přesto se důrazně nedoporučuje 
vstup na tyto pozemky.

Roman Vacuška, Bonagro a. s. 
roman.vacuska@bonagro.eu, 

tel. 728 288 838

Firma Bonagro, a. s., Blažovice, ozna-
muje, že na pozemcích společností 
vlastněných či spravovaných bude 
probíhat přibližně do 15. 11. 2016 prů-
běžně podle aktuální potřeby chemic-
ká ochrana. Bude postupováno v  sou-
ladu s  platnými zákony a  vyhláškami 
o  ochraně včelstev. Kvetoucí porosty, 
v  letošním roce porosty řepky ozimé, 
budou ošetřovány v  období od 10. 5. 
do 10. 6. přípravky včelám neškodnými 
či neklasifikovanými a  jejich aplikace 
bude prováděna mimo letovou aktivitu 
včel. V případě nutnosti ošetřit pozem-

ky (pouze v případě kalamitních výsky-
tů škodlivých činitelů a v souladu s plat-
nou legislativou) přípravkem pro včely 
nebezpečným v  období, kdy by moh-
lo nastat riziko otravy včelstev, bude 
o  této skutečnosti společnost Bonagro 
informovat dotčené včelaře formou vý-
věsky na úřední desce, popř. mailovou 
zprávou, telefonicky nebo SMS zprávou 
na kontaktní údaj, který chovatel zane-
chal na příslušném obecním úřadě.

Roman Vacuška, Bonagro a. s. 
roman.vacuska@bonagro.eu, 

tel. 728 288 838

Rodinné dovolené spojené s cestová-
ním do zahraničí znamenají i vyřizování 
cestovních dokladů. Co vše je potřeba 
zařídit při cestování s dětmi? Věděli jste 
například, že i děti mohou do členských 
států Evropské unie a dalších vybraných 
evropských zemí cestovat na vlastní ob-
čanský průkaz? 

Cestovní pas i občanský průkaz  
jsou pro děti levnější 

Blíží se čas dovolených a  s ním čeká  
mnohé rodiny cesta k moři či do hor za hra-
nice České republiky. Pro cestování s dět-
mi do zahraničí již čtvrtým rokem platí, že 
i dítě musí mít vlastní cestovní doklad, jeli-
kož v roce 2012 došlo nařízením Evropské 
unie ke zrušení možnosti cestovat na zápis 
v cestovním dokladu rodiče. Pro rodiče to 
ovšem neznamená, že se jim kvůli poříze-
ní cestovního dokladu pro děti dovolená 
nějak zásadně prodraží. Cestovní pas pro 
dítě do 15 let totiž stojí 100 Kč a  dobu  
platnosti má stanovenou na 5 let. 

Vzhledem k  nestabilní bezpečnostní 
situaci v  některých zemích, které byly 
dlouhodobě turistickými destinacemi, 
jako například Egypt nebo Turecko, se dá 
letos očekávat nárůst zájmu o cestování 
po Evropě, a proto jistě potěší možnost 

cestovat po většině států Evropy pouze 
s  občanským průkazem. Na ten je nyní 
možné vycestovat do zemí Evropské 
unie a  také do Albánie, Bosny a  Herce-
goviny, Černé Hory, Makedonie, Norska, 
Srbska, Švýcarska a  na Island. Cena za 
vydání občanského průkazu pro dítě do 
15 let je 50 Kč a doba jeho platnosti 5 let. 

Cestovní doklady jsou hotové  
do 30 dnů

O vyřízení cestovního pasu nebo ob-
čanského průkazu pro dítě do 15 let 
žádá zákonný zástupce, tedy zpravidla 
rodič, kterému stačí s  dítětem zajít na 
nejbližší obecní úřad obce s rozšířenou 
působností. K  žádosti, kterou na místě 
zpracuje úředník, není nutné přikládat 
fotografii; úředník pořídí fotografii dítě-
te přímo na úřadu při podání žádosti. Při 
podání žádosti zákonný zástupce před-
kládá svůj průkaz totožnosti a rodný list 
dítěte. V  případě, že má dítě vydán již 
platný občanský průkaz nebo cestovní 
doklad, lze tento předložit místo rodné-
ho listu. 

Lhůta pro vydání cestovního pasu 
nebo občanského průkazu činí maxi-
málně 30 dnů. V  případě vycestování 
v kratší lhůtě než 30 dnů je možné požá-

dat o vydání cestovního pasu ve zkráce-
né lhůtě 6 pracovních dnů; tento úkon 
je ovšem u dětí zpoplatněn poplatkem 
ve výši 2  000 Kč. Bližší informace k  vy-
řizování osobních dokladů lze nalézt 
na webu Ministerstva vnitra na adrese:  
www.mvcr.cz/clanek/osobni-doklady. 

Informací není nikdy dost 
V případě, že má dítě cestovat mimo 

Evropskou unii, doporučujeme se pře-
dem informovat u zastupitelského úřa-
du daného státu, jaké jsou podmínky 
vstupu, pobytu a vycestování s nezleti-
lým dítětem. Je také třeba dát si pozor 
na to, že některé státy mimo Evropskou 
unii mohou vyžadovat určitou minimál-
ní dobu platnosti cestovního dokladu 
při vstupu na jejich území nebo ukon-
čení pobytu – nejčastěji činí požadova-
ná minimální doba platnosti 6  měsíců. 
Podrobnosti k  těmto i  dalším podmín-
kám (např. vízová povinnost) lze zjistit 
u  zastupitelského úřadu daného státu, 
popřípadě je lze nalézt na webu Mini-
sterstva zahraničních věcí www.mzv.cz 
v sekci „Cestujeme“ a dále v části „Státy  
a území – informace na cesty“. 

Jana Vildumetzová,  
náměstkyně ministra vnitra 

pro řízení sekce veřejné správy

 SBÍRKA ŠATSTVA

 JAK JE TO S CESTOVNÍMI DOKLADY PRO DĚTI? 

O Z N Á M E N Í 
O B Č A N Ů M
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Do uzávěrky doručení tajenky z  dub-
nového vydání telnického zpravodaje 
byla na obecní úřad doručena jedna 

chybná a  devět správných odpovědí:   
Josef Vostrejš. Výhercem se po losování 
starostou obce stal Michal Jordan. Gratu-

lujeme. Výherce obdržel věcné dary z na-
bídky obecních propagačních předmětů.

Marcela Drápalová, úřednice OÚ

Vyluštěnou tajenku doručte obec-
nímu úřadu osobně nebo emailem na 
adresu: urednice@telnice.cz nejpozději 
do 10. července 2016.

Šťastný výherce bude vylosován a od- 
měněn zajímavými obecními upomín-
kovými předměty. Všem luštitelům do-
poručujeme, aby si dobře přečetli pře-

VÝHERCE KŘÍŽOVKY DUBNOVÉHO ČÍSLA ZPRAVODAJE

KŘÍŽOVKA – JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 A

2 A

3 Č

4 N

5 K

6 Á

7 A

8 A

9 Á

10 U

1.
Název filmu, který se bude  
promítat v neděli 3. července  
na parkovišti u sokolovny.

2. Příjmení spolubojovníka  
telnického partyzána Oty Pešla.

3. Druhé křestní jméno  
Nikolaje Kvitka.

4.
Jméno světce, na jehož svátek  
se scházelo pravidelně  
Společenství sousedů.

5. Křestní jméno v Telnici žijícího  
Mistra ČR v motokrosu.

6. Příjmení trenérky  
minižáků házené.

7. Dřívější název ulice  
Za sokolovnou.

8. Křestní jméno pořadatelky  
turnaje v pétanque.

9. Příjmení babičky, která čte  
každý pátek dětem v Šatlavě.

10. Název telnické ulice.

Tajenkou je jeden z drobných symbolů (nejen) telnických hodů devším aktuální vydání Telnického zpra-
vodaje, kde je množné většinu odpově-
dí jednoduše dohledat. Některé otázky 
jsou však opravdu zkouškou znalostí  
o naší obcí. Hodně štěstí v luštění!

TELNICKÝ BAGRISTA
Zemní práce RUSIŇAK, s. r. o.
Na Vilách 168, 664 59 Telnice, tel.: 603 390 584 
rusinak@bagrus.cz  •  www.bagrus.cz

Nabízené práce:
l    zemní a výkopové práce 

CAT 303.5D pásový minibagr, UDS 114 (podvozek TATRA)

l    kontejnerová doprava 
MAN LE 8.180 (5 t)

 Telnický kominík 
 Jakub Trávník 
bude provádět kontrolu a čištění spalinových 
cest podle nového zákona č. 320/2015 Sb. 
v naší obci dne 23. června 2016. 

Pro nahlášení volejte, nebo posílejte sms  
na tel.: 776 578 800. Pro telnické občany  
je cena 300 Kč za jeden komínový průduch.

Na internetových stránkách obce se  
uskutečnila soutěž o dva lístky na před-
stavení bláznivé  „vánoční“ komedie 
Červené komety do Městského divadla 

v  Brně. Na obecní úřad bylo doruče-
no 17 odpovědí. Ze 13 správných od-
povědí, která zní: Ing. Josef Hrazdíra,  
JUDr. Metoděj Dudák, Ing. Martin Kočí, 

byl v soutěži o lístky vylosován Vladan  
Mifek. Gratulujeme a  přejeme krásné 
kulturní zážitky!

Marcela Drápalová, úřednice OÚ

 VÍTĚZ SOUTĚŽE O DVA LÍSTKY DO DIVADLA
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1.
Název filmu, který se bude  
promítat v neděli 3. července  
na parkovišti u sokolovny.

2. Příjmení spolubojovníka  
telnického partyzána Oty Pešla.

3. Druhé křestní jméno  
Nikolaje Kvitka.

4.
Jméno světce, na jehož svátek  
se scházelo pravidelně  
Společenství sousedů.

5. Křestní jméno v Telnici žijícího  
Mistra ČR v motokrosu.

6. Příjmení trenérky  
minižáků házené.

7. Dřívější název ulice  
Za sokolovnou.

8. Křestní jméno pořadatelky  
turnaje v pétanque.

9. Příjmení babičky, která čte  
každý pátek dětem v Šatlavě.

10. Název telnické ulice.

 ROZHOVOR S PANÍ OLDŘIŠKOU NETOLICKOU
Oldřiška Netolická (*1928) je telnickou rodačkou, vyučenou mly-
nářkou na telnickém mlýně. Je nejstarší dcerou Marie (roz. Sekani-
nové ze Sokolnic) a Antonína Rozkydalových, posledního telnické-
ho mlynáře.

n Jak vzpomínáte na své dětství?
Prožila jsem ho v  idylickém prostředí 

telnického mlýna. Žilo nás tam sice jak 
nebeských havranů, ale všichni jsme si 
dobře rozuměli. Maminka nám všem 
vařila a  velmi hezky se o  nás starala. 
Spolu s  tatínkem měli čtyři dcery. Mne 
a  mladší sestry: Fanynku, provdanou 
Laštůvkovou, Světlanu, provdanou 
Michnovou, a  naši nejmladší sestřičku 
Marušku, která však zemřela v  prvním 
roce svého života na zápal plic. Pro naši 
rodinu to bylo něco hrozného, když si 
na to vzpomenu.

n Čím jste se jako děti bavily?
U nás byla pořád nějaká práce. Ale 

chodily jsme do Sokola hrát volejbal 
a cvičit s paní Vlastou Dvořákovou, poz-
ději s  manžely Kuklovými. Zvláště pan 

Kukla se o  nás hezky staral. Díky všem 
cvičitelům jsme zvládali cvičení na hraz-
dě, na bradlech, na kladině, na švédské 
bedně nebo na kruzích. V  roce 1948 
jsem jako žena cvičila na památném 
sokolském sletu v Praze, moje sestra Fa-
nynka pak jako dorostenka. 

n Jak si vzpomínáte na sokolský slet 
v revolučním roce 1948?

Celý život jsem žila Sokolem. Na slet 
jsme se připravovali dva roky, museli 
jsme si našetřit stravenky na to, aby-
chom si zajistili stravování po dobu 
sletu, kde nám vařili vojáci. Jeden den 
byly párky, druhý den guláš. Tehdy už 
ale byl Gottwald u  moci. Na poslední 
chvíli nám komunisté dali podmínku: 
kdo nebude mít na sobě sokolský kroj, 
nesmí jít do průvodu. Důvodem bylo 

hlavně to, aby nás bylo v  průvodu co 
nejméně. Nevěděli jsme o  tom dopře-
du, řekli nám to až na místě. Mnozí cvi-
čenci si s sebou kroj nevzali. Pořád nám 
zdůrazňovali, že to byla právě dělnická 
třída, která Sokolům ušila jejich cvičeb-
ní úbory. 

n A vaše léta ve školní lavici?
V  první třídě telnické školy nás učila 

paní učitelka Koudelková, v druhé paní 
učitelka Svobodová a  ve třetí a  čtvr-
té pak pan řídící Matějka. Má genera-
ce byla vychovávána k  lásce k  vlasti  
a  k úctě k  prezidentu Masarykovi. Do 
měšťanky jsme chodili do Újezda, větši-
nou pěšky a cestou kolem Božích muk 
Na Lopatě, která už dnes neexistuje. 
Když byla velká zima, vozil nás tatínek 
fasuňkem (koňský povoz). V  pondě-
lí, v  úterý, ve středu a  v  pátek se učilo 
od 8  do 15.30 hod., v  sobotu od 8  do  
14.30 hod., čtvrtek a neděle byly volné. 
Po újezdské škole moje kroky následo-
valy do Pardubic, kde jsem chodila do 
učení k  firmě „Josefa Prokopa synové“ 
(sídlí tu dnes potravinářská škola) jako 
jediná holka mezi klukama. Větší část 
praxe jsem pak získávala doma od své-
ho tatínka. 

n Jak dlouho jste pracovala jako mly-
nářka?

Jako mlynářka jsem se svým tatínkem 
pracovala až do roku 1957, kdy bylo 
okleštěno vodní právo, a  tím vlastně 
naše mlynářská živnost skončila. Ta-
tínek pak šel pracovat do Zbrojovky 
a  vrátil se tím ke svému původnímu 
řemeslu zámečníka. My ostatní jsme za-
čali pracovat v zemědělském družstvu. 
Později jsem nastoupila jako poštovní 
doručovatelka na poštu na našem ná-
draží. Pro poštu jsem pracovala až do 
svého odchodu do důchodu, celkem asi 
dvacet let.

n Co všechno v té době představovala 
práce poštovní doručovatelky v  Tel- 
nici?

Ze začátku jsem roznášela poštu v ná-
dražním obvodu, který sahal i  do části 
Sokolnic a Újezda u Brna.  Kromě doru-
čování poštovních zásilek jsem nosila 
balíky do 3 kg, denní tisk, časopisy, ale 
i roznášela důchody, vybírala za kominí-
ky, za inkaso apod. Jakmile vznikla poš-
tovna a později i pošta v Telnici, obvody 
se změnily podle katastru. 

Oldřiška Netolická v Domově pro seniory v Sokolnicích
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n Neměla jste strach s sebou nosit tolik 
peněz?

Neměla. Byla jiná doba. Na poště 
jsem si všechno navěsila na svoje kolo 
(bylo moje vlastní), lidem jsem rozda-
la průvodky od těžších věcí a  sami si 
z kola, které stálo u národního výboru, 
odebírali své balíky. Dneska je to zcela 
nepředstavitelné. Je dobře, že dnes do-

ručovatelky nemusejí nosit tolik peněz 
s sebou. Já sama jsem ale nikdy žádný 
problém nezažila. 

n Vrátím se ještě k vaší rodině. Manžel 
Jaroslav pocházel také z Telnice?

Manžel Jaroslav se narodil v Brně, ale 
jeho rodiče pocházeli z  Kolína (děde-
ček Karel Němec-Netolický byl legionář, 
babička Marie se narodila v  Plaňanech 

u  Prahy). Po roční známosti jsme se 
v roce 1949 v telnickém kostele vzali, vy-
chovali jsme spolu dvě děti: dceru Jaro-
míru a syna Jiřího. Manžel byl učitelem 
prvního stupně základní školy, působil 
v  Měníně, Telnici a  celém okolí. Dne  
22. prosince 1953 však při zkoušce na 
motorce došlo k  nešťastné havárii, po 
které utrpěl vážná zranění, jejichž ná-
sledky pak nesl do konce svého života. 
Když byl na tom nejhůř, jeden z mediků 
mi v  nemocnici řekl: „Dokud žije, musí 
se věřit.“ Na následky této nehody na-
konec po dvaceti letech zemřel. Mamin-
ka i  nejbližší rodina mi po celou dobu 
pomáhali s výchovou dětí. Další těžkou 
chvíli ve svém životě jsem zažila při ztrá-
tě své dcery Jaromíry v roce 2005.

n Proč říkáte, že se dědeček jmenoval 
Němec-Netolický?

Na sklonku II. světové války byl Jiří 
Němec (manželův mladší bratr) čle-
nem odklízecí čety, která likvidovala 
v  Brně následky náletů. Příjmení Ně-
mec mu dělalo problémy, a  tak se je-
jich otec Karel rozhodl změnit své pří-
jmení na rodné příjmení své maminky, 
která byla rozená Netolická z  Netolic. 

Rodina Rozkydalova – Oldřiška, maminka Marie, sestra Světlana, tatínek Antonín,  
sestra Františka

Oldřiška (asi v deseti letech) v tehdejší opatrovně, první zleva Svatební fotografie manželů Netolických (květen 1949)
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Přejmenovali se tak všichni členové 
rodiny. Kořeny této rodiny sahají až 
k  Josefu Štěpánkovi z  Netolic, který 
byl geometrem a  vyměřil Zlatou sto-
ku v Jižních Čechách na příkaz Jakuba 
Krčína, regenta rožmberského panství, 
za což mu Jakub Krčín věnoval dům na 
náměstí v Třeboni. Já jsem ho ale po-
znala, když se ještě jmenoval Němec. 
Pracoval totiž u nás ve mlýně za války 
jako totálně nasazený. Po válce odešel 
na vojnu a po ní se pak na nás přijel po-
dívat, jak se nám daří. A tehdy jsme se 
dali dohromady.

n Blíží se nám tradiční telnické hody, 
jak na ně vzpomínáte vy?

Hody se sice konaly i za války, ale byly 
tenkrát výrazně skromnější. Brali jsme si 
tehdy muzikanty s sebou domů na ho-
dový oběd. Každá stárka si vzala jedno-
ho muzikanta, aby ho doma pohostila. 
Tančívaly se na střídačku čtyři besedy: 
československá, moravská, česká a slez-
ská. V roce 1945, hned po válce, nás bylo 
na sokolovně dokonce celkem 19 kolon, 
byla to velká sláva. Po osvobození bylo 
totiž mezi lidmi velké nadšení. 

n Jaký je váš osobní vztah k telnickým 
hodům a folkóru?

Mám to všechno moc ráda. Zvláště 
kroje byly a  jsou mou velkou zálibou. 
Byly láskou i  mé maminky, která nám 
od malička všechny kroje šila. V  roce 
1938 ušila tzv. šohajku, což byl ručně 
vyšívaný kroj, kterým jsme všichni chtě-

li ukázat odpor vůči blížícímu se fašis-
tickému nebezpečí. Halenka a bolerko 
byly v bílé barvě, sukně s vrchem byla 
vzorkovaná červená. Částečně byla po-
užita i modrá výšivka. Vypadalo to moc 
pěkně. 

n Zaslechl jsem, že i vy osobně jste šila 
kroje…

Na sklonku osmdesátých let jsem 
ušila svým vnučkám a  nejbližší rodině 
hodně krojů (pro svobodné stárky). Ne-
byl k dostání žádný potřebný materiál. 
Třeba v Dobrušce skončila výroba mašlí 
a  těžko jsem je sháněla. Nešlo ani tak 

o  peníze, jako dát dohromady vhodný 
materiál. Třeba kroužky na kordule – na 
provlékání stužek – vyřešil nakonec můj 
syn tím, že koupil v Kovomatu vodovod-
ní teflonová těsnění v bílé barvě. Použí-
vají se dodnes.

n Rozhovor probíhal v Domově pro se-
niory v  Sokolnicích. Co byste chtěla na 
závěr rozhovoru popřát čtenářům Tel-
nického zpravodaje?

Všem přeji, aby byli spokojení, zdraví 
a dobře se starali o své děti.

Za milý rozhovor děkuje František Kroutil

Sestry Rozkydalovy – Fanynka, Oldřiška, Světlana

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
nyní, s  příchodem jara, zaměříme 

svou pozornost na právní úpravu po-
vinností majitelů psů. S  pořízením no-
vého psa se pojí povinnost majitele 
ohlásit tuto skutečnost příslušnému 
obecnímu úřadu. Majiteli psa totiž vzni-
ká povinnost platit obci, v níž má svůj 
trvalý pobyt, poplatek ze psů. Tento po-
platek vybírají obce, což jim umožňuje 
zákon č. 565/1990 Sb., o  místních po-
platcích. Dle ustanovení § 2 odst. 2 zá-
kona o místních poplatcích se poplatek 
ze psů platí ze psů starších 3 měsíců.

Stejné ustanovení zákona o místních 
poplatcích říká, že od poplatku je osvo-
bozen držitel psa, kterým je:

•  osoba nevidomá, 
•  osoba bezmocná, 

•  osoba s  těžkým zdravotním posti-
žením, která je držitelem průkazu 
ZTP/P, 

•  osoba provádějící výcvik psů urče-
ných k doprovodu výše uvedených 
osob, 

•  osoba provozující útulek zřízený 
obcí pro ztracené nebo opuštěné 
psy nebo 

•  osoba, které stanoví povinnost dr-
žení a používání psa zvláštní právní 
předpis (např. zákon o myslivosti). 

Výši poplatku ze psů stanoví zákon 
o místních poplatcích pouze obecně, a to 
jako sazbu až 1 500 Kč za kalendářní rok 
a jednoho psa. U druhého a každého dal-
šího psa může obec horní hranici sazby 
zvýšit až o 50 %. Konkrétní výši poplatku 
ze psů si stanoví pro své území samotná 

obec obecně závaznou vyhláškou v me-
zích zákona o místních poplatcích.

Obecně závazná vyhláška také stano-
ví splatnost poplatku ze psů. V případě, 
že nebude poplatek zaplacen včas nebo 
ve správné výši, vyměří obecní úřad ma-
jitelovi psa poplatek platebním výmě-
rem. Včas nezaplacený poplatek nebo 
jeho část může obecní úřad zvýšit až na 
trojnásobek, a  to dle ustanovení §  11 
odst. 3 zákona o místních poplatcích.

Obecně závazné vyhlášky mohou sta-
novit držitelům psů další povinnosti, ze-
jména povinnost: 

•  vést psa na vodítku,
•  vést psa tak, aby nedošlo ke střetu 

psa s jinou osobou nebo zvířetem, 
•  odklízet po svém psovi všechny ne-

čistoty,

 POVINNOSTI MAJITELŮ PSŮ
• 
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•  neponechávat psa mimo dohled,
•  nepřivádět psa na dětská hřiště, 

pískoviště, sportoviště a další místa 
opatřená upozorněním na zákaz vo-
dění psů.

Pokud majitel psa neodklidí po svém 
psovi nečistoty, zanedbá tím povinnost 
úklidu veřejného prostranství, dopouš-
tí se přestupku proti veřejnému pořádku 
a  může mu být na základě ustanovení 
§  47 odst.  2 zákona č. 200/1990 Sb., 
o  přestupcích, uložena pokuta do výše 
20  000 Kč. Pozor! Od 1.  10.  2016 bude 
platit, že spáchá-li majitel psa takový 
přestupek opakovaně po nabytí právní 
moci rozhodnutí o  přestupku, uloží se 
mu pokuta do 30 000 Kč.

Nedodrží-li majitel psa jinou povinnost 
stanovenou mu obecně závaznou vyhláš-
kou obce, dopouští se přestupku proti 

pořádku ve věcech územní samosprávy, 
za co mu podle ustanovení § 46 odst. 
3 zákona o přestupcích, hrozí pokuta do 
30 000 Kč.

Chce-li majitel dostát svých povinností 
a současně nevést psa na vodítku, musí 
využít místa určená k volnému pobíhání 
psů. Zákon č. 246/1992 Sb., na ochranu 
zvířat proti týrání, umožňuje obcím vydat 
obecně závaznou vyhlášku, upravující 
pravidla pro pohyb psů na veřejném 
prostranství a  vymezující prostory pro 
volné pobíhání psů. Volné pobíhání psů 
na místech k  tomu neurčených přitom 
může vyjít draho, ve správním řízení 
totiž hrozí na základě ustanovení §  27 
odst. 12 písm. c) výše uvedeného zákona 
pokuta do výše 50 000 Kč.

Ačkoliv majitelům psů za porušení 
jejich povinností hrozí vysoké sankce, 

nejčastěji dochází k  ukládání těchto 
pokut přímo na místě, v tzv. blokovém 
řízení. V takovém případě lze uložit po-
kutu do výše 5 000 Kč. Mnohokrát posta-
čí na místě i domluva a pokuta uložena 
není.

Na závěr si dovolím uvést, že dodr-
žováním výše uvedených povinností 
majitelé psů ušetří nejenom peníze, 
nýbrž se vyvarují i jiných nepříjemných 
situací.

Marianna Sušková, 
AK Hubený

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
dnes se zaměříme na změnu právní 

úpravy, která s sebou přinesla důraz na 
ochranu manžela povinného při exeku-
ci (a výkonu rozhodnutí) prováděné na 
společném jmění manželů, a na zodpo-
vězení otázky, co dělat, aby nebyla na-
dále postihována mzda ani jiný příjem 
manžela povinného. 

Dne 1. 7. 2015 nabyla účinnosti nove-
la exekučního řádu a občanského soud-
ního řádu č. 139/2015 Sb., která s sebou 
přinesla změnu ustanovení týkajících 
se postihování majetku man-
žela dlužníka.

Dle § 42 odst. 4  zá-
kona č.  120/2001 Sb., 
exekuční řád, od 1. 7. 
2015 platí, že „Jde-li  
o  vydobytí dluhu, 
který patří do společ-
ného jmění manželů, 
nebo dluhu povin-

ného, pro který lze vydat exekuční příkaz 
na majetek ve společném jmění manželů, 
lze vést exekuci přikázáním pohledávky 
z  účtu manžela povinného u  peněžního 
ústavu.“

Stejného znění se dočkalo i ustanove-
ní § 262a odst. 4 zákona č. 99/1963 Sb., 
občanský soudní řád.

To znamená, že od 1.  7.  2015 lze exe-
kucí či výkonem rozhodnutí postihnout 
pouze pohledávku z účtu manžela povin-
ného u  peněžního ústavu, nikoliv mzdu 
nebo jiný důchod manžela povinného. 

Exekutorům není od účinnosti 
novely umožněno vydávat exe-
kuční příkazy srážkami ze mzdy 
nebo jiného příjmu manžela 

povinného. Co však s exekuč-
ními příkazy vydanými 

před tímto datem?
 Na to pamatuje 

 ustanovení § 55 
odst. 1 exekučního 

řádu, dle něhož může manžel povin-
ného podat návrh na zastavení exekuce 
v  části týkající se provádění exekuce 
srážkami z jeho mzdy nebo jiného jeho 
příjmu. Jako důvod zastavení exekuce je 
vhodné uvést, že je exekucí postižen ta-
kový majetek ve společném jmění man-
želů, který exekucí nelze postihnout.

Aby v mezičase nedošlo k další srážce 
ze mzdy nebo jiného příjmu, doporuču-
ji současně s návrhem na zastavení exe-
kuce podat i návrh na odklad exekuce.

Závěrem bych chtěla poukázat na to, 
že i  z  praxe naší advokátní kanceláře 
je nám známo, že k  provádění srážek 
ze mzdy nebo z  jiných příjmů manžela 
povinného dle exekučních příkazů vy-
daných před červencem 2015 dochází 
i nyní, a že obrana manžela povinného 
v podobě návrhu na zastavení a odklad 
exekuce s odkazem na nemožnost tako-
vého postihnutí bývá úspěšná.

Marianna Sušková, AK Hubený

Zápis do Mateřské školy Telnice probě-
hl ve středu 13. dubna 2016. Zápisu se 
zúčastnilo celkem 32 dětí (nejen z Telni-
ce).  K  předškolnímu vzdělávání do MŠ 
bylo přijato 17 dětí. Podrobné výsledky 
naleznete na www.zstelnice.cz. 

Změna telefonních čísel 
v ZŠ a MŠ Telnice – V dů-
sledku sdružení telefon-
ních linek základní školy 

a mateřské školy s obecní virtuální te-
lefonní ústřednou upozorňujeme na 
změnu telefonních čísel:

Základní škola:
* ředitelna/sborovna: 544 224 360
* školní družina: 515 534 951

Mateřská škola:
* oddělení Medvídků: 544 224 130
* oddělení Myšiček: 544 255 083

*    oddělení Tygříků  
(nová budova):  515 534 952

Školní jídelna:  544 255 082

Nová služba telefonní ústředny umož-
ňuje přepojování hovorů mezi jednotlivý-
mi odděleními a  současně také možnost 
přímého dovolání např. do jednotlivých 
oddělení mateřské školy. Děkujeme za 
pochopení. Petr Gabrhel, ředitel ZŠ a MŠ

Mgr. Marianna Sušková
advokátní koncipientka v AK Hubený

Tel.: 608 663 120
E-mail: info@akhubeny.cz

602 00 Brno, Běhounská 4/20

 K OCHRANĚ MANŽELA POVINNÉHO PŘI PROVÁDĚNÍ EXEKUCE

 INFORMACE ZE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY
• 
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Přestože nás páteční prvoaprílové 
ráno uvítalo zataženou oblohou a  sla-
bým větrem, vyrazili jsme do Sokolnic 
s  nadšením a  plni očekávání. Svižným 
pochodovým tempem jsme dorazili do 
sokolnického  zámeckého parku, kde 
jsme měli možnost prohlédnout si zblíz-
ka dravé ptáky a seznámit se s tím, čím 

je který dravec zajímavý. Po krátkém vý-
kladu následovaly ukázky volného letu 
a  lovu dravých ptáků. Pro děti byla při-
pravena i  vědomostní  soutěž o  pexesa 
a  kalendář  s dravci. Odměnou největší 
byla možnost dravce vypustit nebo si ho 
zavolat a  nechat přistát na ruku. Měli 
jsme možnost vidět desetikilového supa 

s třímetrovým rozpětím křídel nebo vol-
ně plachtícího orla bělohlavého,  který 
kroužil při volném letu nad našimi hla-
vami. Neméně nás zaujal na kořist úto-
čící sokol nebo poštolka při lovu. Ačkoli 
jsme se do školy vraceli maličko prokře-
hlí, nové zážitky a dojmy nás hřejí ještě 
dnes. Hana Kašparová, ZŠ Telnice

Ve čtvrtek 5. května 2016 odjelo 33 
dětí z  telnické školy a  z oddílu minihá-
zené na čtyřdenní sportovně turistický 
výlet do Pece pod Sněžkou. Ubytování 
bylo tradičně zajištěno v penzionu Táňa, 
který provozuje dcera pana Josefa Müle-
ra Lucie Gralton se svým manželem. Ces-
ta probíhala v  pohodě s  pohádkou. Po 
příjezdu a ubytování jsme vyrazili všich-
ni na vycházku, abychom prozkoumali 
terén a seznámili se s nejbližším okolím. 
V  pátek jsme se probudili do krásného 
slunečného dne, a tak výstup na Sněžku 
byl jasným cílem. Lanovkou jsme se pře-
pravili na Růžovou horu a potom už po 
svých na vrchol. Všichni statečně šlapali 
vzhůru, místy ještě ležel sníh, ale vůbec 
to nevadilo. Na vrcholu jsme se s chutí 
pustili do řízku a pokračovali Obřím do-
lem zpět do Pece. Úvodní část této cesty 
byla opravdu dobrodružná, protože se 
šlo za pomoci řetězů ve sněhu, i přesto, 
že svítilo sluníčko a  teplota byla přes 
deset stupňů. Dole nás čekalo posezení 
v Boudě pod Sněžkou, kde jsme se ob-
čerstvili a šli dál, abychom stihli nakou-
pit nějaké suvenýry ve městě. V sobotu 
bylo opět krásně, a tak jsme se vydali na 
dopolední vycházku do Modrého dolu, 

v poledne byla skvělá svíčková a odpo-
ledne výlet vláčkem na Kolínskou bou-
du. Cesta zpět vedla krásným údolím 
Javořího dolu podél Javořího potoka. 
Večer jsme si po skupinách připomněli 
místa, která jsme navštívili, a zjistili, jestli 
si všechno dobře pamatujeme. Poseze-
ní u  kytary s  Pepíkem bylo opět velmi 
příjemné a  děti si zazpívaly známé pís-

ničky. V  neděli ráno jsme zabalili a  po 
snídani vyrazili domů. Krásné slunečné 
počasí přispělo k  dobré náladě, a  tak 
doufám, že se dětem tento víkend líbil 
a někdy příště zase vyrazíme. Poděková-
ní patří všem zaměstnancům penzionu 
Táňa, obci Telnice za finanční příspěvek 
na dopravu a všem, kteří se o děti po ce-
lou dobu starali. Leona Bímová, ZŠ 

 ŽÁCI ZŠ TELNICE NA VÝUKOVÉM PROGRAMU O DRAVCÍCH

 SPORTOVNĚ TURISTICKÝ VÍKEND V KRKONOŠÍCH
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Na pozvání největšího Čecha v  naší 
historii jsme se v pondělí 9. května vy-
dali do Prahy – rodiště Karla IV. (v sobo-
tu 14. května 2016 by oslavil sedmisté 
narozeniny). Místo kočáru s  koňmi 
jsme jako dopravní prostředek zvolili 
pro nás pohodlnější autobus Student 
Agency, který nás bezpečně a včas do-
pravil na nádraží Florenc. Dále jsme se 
pohybovali všemi druhy dopravních 
prostředků, ale nejoblíbenější bylo 
metro. Protože nás kromě historie za-
jímá i  příroda, strávili jsme pondělní 
odpoledne v  pražské ZOO. Tato za-

hrada právem patří mezi nejkrásnější  
v Evropě. 

Druhý den už byl celý věnován histo-
rii. Ráno nás čekala prohlídka Národní-
ho divadla, kde na nás dýchla slavnost-
ní atmosféra. Mohli jsme si posedět 
v hledišti a pokochat se nádhernou vý-
zdobou i  oponou. Ze střechy ND jsme 
zase měli krásný výhled na celou Pra-
hu. Kolem Vltavy jsme se přesunuli na 
Karlův most, kde umělci teprve chystali 
své stánky. Dorazili jsme až na Hrad, 
kde jsme po výměně stráží vyrazili na 
prohlídkovou trasu A. Díky blížícím se 

oslavám nebylo vše zpřístupněno, ale 
nám to nevadilo. Prošli jsme katedrá-
lu sv. Víta, Prašnou věž, baziliku sv. Jiří 
a Zlatou uličku – zde nás nejvíce zaujala 
sbírka zbraní, brnění a mučicích nástro-
jů. Po náročném programu jsme všich-
ni zaveleli: ZMRZLINA! Na Staroměst-
ské náměstí jsme dorazili těsně před 
třetí, tak zmrzlina musela počkat až 
po představení apoštolů a  lakomce na 
Staroměstském orloji. Krátký rozchod 
jsme strávili pokoušením živé sochy, se 
kterou jsme se pak i vyfotili. Už už jsme 
se viděli ve spacáku, ale paní učitelky 
na zastávce metra Vyšehrad zavelely 
vystoupit. Ten výhled z  místa, kde po-
dle pověsti Horymír na koni Šemíkovi 
přeskočil Vltavu, stál za to. A následující 
piknik pod stromy byl ještě lepší.

Třetí den byl věnován politice. V deset 
hodin jsme měli objednanou prohlídku 
historických prostor Senátu, v jedenáct 
hodin jsme navštívili Poslaneckou sně-
movnu. V  polední pauze si nás našel 
na chvíli pan poslanec Jaroslav Klaška, 
který nás vlastně do Prahy pozval, když  
1. září navštívil naši školu jako král  
Karel IV., aby přivítal budoucí prvňáčky. 
Trochu jsme jej vyzpovídali. Až naši you-
tubeři Samuel a Radmil zpracují video, 
budete moci celý rozhovor zhlédnout 
na stránkách školy (www.zstelnice.cz). 
A nyní, celí zmožení, už zase musíme do 
školy! Vaši páťáci

 MŮŽE ZA TO KAREL IV.

V úterý 23. února 2016 se KLAS sešel 
v počtu čtrnácti žen. Hlavním tématem 
tentokrát byly „Tance“ a jejich rozděle-
ní podle několika kritérií. Opět se začlo 
písní KLASu, poté došlo na procvičení 
krátkodobé paměti,  dále následovala 
teorie a  také „praxe“ v  podobě pohy-
bového vyjádření písně Zdeňka Svě-
ráka a Jaroslava Uhlíře, a to vsedě. Pro 
pokročilejší věk je právě „tanec vse-
dě“ doporučován. Jedním z  důvodů 
je navození dobré nálady, což se za 
přispění několika seniorek podařilo. 
Vždyť jsme se přenesly do doby prv-
ních tanečních, do doby seznamování 
se společenským chováním, do doby 
poměrně bezstarostné. Po jistém od-
počinku a  přestávce s  malým občer-
stvením jsme ještě zvládly pracovní  
list.

Dne 8. března 2016 se KLAS sešel 
v  počtu pouze deseti seniorek, aby 
v  hlavním tématu  bylo probráno vše, 
co  se týká  krásy českého jazyka. Zahá-
jily jsme kulturním okénkem paní Darky 
(příspěvek s kronikou doručila, přestože 
sama z  důvodu onemocnění nemohla 
být přítomna). Následovalo procvičení 
krátkodobé paměti a zpěv naší klasov-
ské hymny. Poté už prostor patřil hlavní-
mu tématu, kdy jsme si částečně oprá-
šily vědomosti o tom, kteří z panovníků 
se především zasloužili o rozvoj našeho 
jazyka, že to byl velmi zdlouhavý a složi-
tý proces v historii našeho národa, trva-
jící mnohá staletí. Dostaly jsme se k po-
stavám národních buditelů, k existenci 
naučných slovníků. Vzpomenuta byla 
Dalimilova kronika, psaná právě česky. 
Pozornosti neušly články ze současné-

 SETKÁNÍ KLUBU AKTIVNÍCH SENIORŮ (KLAS)
• 
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Vánoce jsou ještě daleko, pravda. Ale 
i k svátku či narozeninám často hledáme, 
čím svým (pra)rodičům udělat radost. 
Zkuste třeba knihu Babičko, vyprávěj 
nebo Dědečku, vyprávěj. Nejsou to klasic-
ké knihy ke čtení. Vlastník této knihy se 
totiž stává spisovatelem vlastních vzpo-
mínek. Kniha je vlastně jednoduchým 
návodem, jak sepsat vzpomínky na růz-
né životní události, jak popsat zážitky, 
kterými si pisatel ve svém životě prošel. 
Ne každému je dáno, aby sám dokázal 

ho tisku, kde se právem kritizuje vulga-
rizace  jazyka v  hromadných sdělova-
cích prostředcích (expertka na češtinu 
dr. M. Pravdová a ředitel Ústavu pro ja-
zyk český K. Oliva). Po odreagování for-
mou tanečku vsedě jsme měly možnost 
přečíst si a  srovnávat někdejší  telnické 
nářečí s  dnešní mluvou.  Pan starosta 
nám materiál „vyňal“ z Pernovy kroniky. 
Děkujeme. Závěr našeho setkání patřil 
návštěvě pana starosty, od něhož každá 
z  nás obdržela květ, vzhledem k  datu  
8. března. Děkujeme za milou pozor-
nost ze strany obce! 

Setkání KLASu 22. března 2016 se tý-
kalo velikonočního tvoření. Každá z nás 
si k tomu účelu přinesla tři vyfouklá va-
jíčka, malý štětec a jablko. Chvályhodné 
– nikdo nezapomněl! Velikonoční atmo-
sféra byla navozena malou výzdobou 
v  naší klubovně. Vlastní činnost spočí-
vala v  obarvení vajíček s  uplatněním 
vkusu každé z  nás, provléknutí stužky 
a vázání mašliček tak, aby byly od sebe 

odděleny. Některé seniorky se rozhodly 
pro provléknutí na špejli a  rovněž doz-
dobení stužkami. Atmosféra byla, i přes 
občasné větší soustředění na práci, ra-
dostná. Po vypití čaje a  snězení výbor-
ných zákusků (narozeniny slavila paní 
Oujezdská a paní Gallová se stává znovu 
babičkou – narození vnučky Helenky), 
jsme hovořily o  plánováném výletu do 
Lednicko-valtického areálu v  červnu. 
Nato se dostavila paní místostarostka, se 
kterou jsme hovořily o dění v obci. Poří-
dila fotografie spolu s naším maskotem 
zajícem Pankrácem a našimi výrobky. Po 
vzájemném přání si radostných Veliko-
noc jsme se rozešly do svých domovů. 

V úterý 12. dubna 2016 se KLAS sešel, 
abychom se v  hlavním tématu zamys-
lely nad otázkou proč a  jak odpočívat. 
Před procvičováním krátkodobé pa-
měti jsme uctily minutou ticha památ-
ku paní Květoslavy Sadecké (zemřela 
před dvěma lety). Mnohé jsme si zo-
pakovaly, něco nového dozvěděly (ne 

všechny jsme se v  praxi setkaly s  kala-
netikou či cvičením taichi). Že existuje 
aktivní a  pasivní odpočinek, všechny 
víme. Rovněž je známo, že relax, spá-
nek a  uvolnění je v  protikladu se stre-
sem a prací. Škoda, že se z technických 
důvodů nepodařil poslech relaxační 
a meditační hudby. Snad příště. Na řadu 
přišlo i procvičení pozornosti a soustře-
dění v  podobě plnění dílčích úkolů na 
pracovním listu. Přínosem dnešního 
setkání byl příspěvek paní Darky, kte-
rá připomenula osobnost geniálního 
hudebního skladatele W. A. Mozarta, 
jehož dílo právě letos bude vzpomenu-
to nejen v Rakousku, u nás, ale v celém 
kulturním světě. Vyslechly jsme ukázku 
ze světoznámého díla Requiem. Díky za 
to. Při cvičení, kterého se ujala paní Jin-
dřiška a  paní Magda, jsme se zaměřily 
na protahování svalových skupin horní 
poloviny těla.

V úterý 26. dubna 2016 se KLAS zabý-
val v  hlavním tématu „Brněnským han-
tecem“. Pověděly jsme si něco z historie, 
o slovníku této mluvy, která je srozumi-
telná ve většině případů jen s tímto slov-
níkem v  ruce (obsahuje 2  648 výrazů). 
K zamyšlení, k odhadu a poté ke společ-
nému doplnění nám posloužil pracovní 
list právě s výrazy z tohoto „jazyka“. Pro-
cvičení paměti v  počítání  došlo při při-
hrávání molitanové kostky, menší i větší 
svalové skupiny jsme procvičily s  mír-
nou zátěží v ruce. Zpěvem jsme začínaly, 
zpěvem končily. Pobavila nás všechny 
humorná scénka, kterou předvedly i na 
„Čaji o  páté“ paní Bedřiška a  Boženka. 
Oběma patří dík za smích, kterého se ve 
stáří mnohdy příliš nedostává. 

Děkujeme panu starostovi, který pra-
videlně naše setkání navštěvuje, infor-
muje nás o  dění v  obci, o  připravova-
ných akcích a zodpovídá naše dotazy.

Marie Fialová, KLAS Telnice

 BABIČKO, DĚDEČKU, VYPRÁVĚJ 
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Páteční večer 11. března 2016 patřil 
již tradičnímu velikonočnímu tvoření, 
které se uskutečnilo v klubovně KLASu 
v přízemí obecního úřadu. Kromě něko-
lika maminek se tvoření v  hojném po-
čtu zúčastnila i školní mládež. Ke tvoře-
ní jsme letos využili zejména recyklova-
ný a přírodní materiál, ze kterého jsme 
pod vedením paní Hanky Kašparové 
vytvářeli různé doplňky k  jarní výzdo-
bě našich domácností. Z dolního konce 
PET lahve a zbytků látek vznikly pestro-
barevné jarní květináče a z proutků jívy 
věnečky odekorované  velikonočními 
přízdobami. Věřím, že si společné tvoře-
ní všichni pěkně užili a těším se na další.

Pavla Chovancová, Telnické sluníčko

sepsat své paměti. Tato kniha vám to 
umožní, ba dokonce vám s nimi pomůže, 
a to i těm, kteří nejsou „psavci“, těm, kte-
ří by si na to sami netroufli. Divili byste 
se, ale tato kniha má dar oslovit i ty, kteří 
by vůbec o sobě neřekli, že to dokážou. 
V dobrém slova smyslu vás prostě pohltí. 

Dopřejte tedy svým (pra)rodičům knihu 
podobného typu. A  věřím, že se vám 
odvděčí tím, že vám ji po čase vrátí na-
plněnou vzácným obsahem, ze kterého 
budete mít všichni velkou radost. Kniha 
se pak někdy v budoucnu možná stane 
nejkrásnější hmatatelnou vzpomínkou 

na vaši babičku či dědečka. A tak nechej-
me babičku a dědečka o sobě vyprávět 
a sami můžeme chvílemi tajit dech při je-
jich povídání. Kniha se dá koupit běžně 
na internetu, její cena se pohybuje okolo 
400 korun. Děkuji za vynikající tip babič-
kám z KLASu. FK

Jako každý rok těsně před přícho-
dem jara uspořádala Kometa velkou 
soutěž pro milovníky sladkostí, přede-

vším dortů. Na velké Dortiádě mohli 
amatéři, profesionálové, partneři klu-
bu a  partnerské obce soutěžit o  nej-

hezčí dort s  hokejovou tématikou. 
Přestože už jsme v  minulých letech 
viděli stovky dortů, ani v  roce 2016 
nechyběla tvůrcům parádní předsta-
vivost přenesená do jejich kousků, ně-
kdy spíše pořádných kusanců. Dorty 
se mohla pokochat široká veřejnost 
a  hlavně také děti z  projektu Jsme 
jedna rodina – tedy děti z  dětských 
domovů, center, ústavů a  dalších in-
stitucí. Kromě hodnocení a ochutnáv-
ky dortů byl připraven i  doprovodný 
program nejen pro nejmladší rato-
lesti. Dortů bylo celkově 76, do DRFG 
Areny zavítalo po sobotním poledni  
12. března 2016 odhadem 1500 fa-
noušků. Telnice byla zastoupena nád-
herným dortem Moniky Součkové, 
který ale bohužel nezískal letos žádné 
ocenění, ačkoliv si jej rozhodně zaslou-
žil. Nakonec můžete posoudit sami na 
přiložené fotografii. Monice děkujeme 
za skvělou reprezentaci naší obce a tě-
šíme se na příští ročník. Konečné pořa-
dí v kategorii partnerské město/obec:  
1. Ivančice, 2. Křtěnov, 3. Babice u Zbý-
šova. Kompletní výsledky vč. fotografií 
vítězných dortů si můžete prohléd-
nout www.hc-kometa.cz.  FK

VÝSLEDKY KOMEŤÁCKÉ SOUTĚŽE DORTIÁDA

 VELIKONOČNÍ  
TVOŘENÍ 
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Dne 19. března 2016 se na orlovně 
odehrála již patnáctá výstava vín, kte-
rou pořádali telničtí Milovníci dobrého 
vína. Celkový počet vystavených vzor-
ků letos byl 660 z 45 obcí. Z toho bylo 
397 vzorků bílých vín, 213 červených 
a  50 růžových. V  těchto vínech bylo 
také prezentováno moravskými vinaři 
a vinařskými podniky celkem 62 vzorků 
– tyto prezentované vzorky nebyly za-
hrnuty do hodnocení. Výsledky letošní 
výstavy:

NEJLÉPE HODNOCENÁ 
MLADÁ VÍNA 

Bílé víno: 
Neuburské –Kamil Rusňák – Kobylí – 

19,3 
Červené víno: 

Modrý portugal –Luděk Svoboda – 
Lovčičky – 19,3

 
NEJLÉPE HODNOCENÁ 

ROČNÍKOVÁ VÍNA 
Bílé víno: Ryzlink vlašský v. h. 2012 – 

Ing. Alois Tománek – Boršice  
u Buchlovic – 19,3

Červené víno: Svatovavřinecké 2013 – 
Jitka a Pavel Zmrzlí – Blučina – 19,3

CENA 
RNDr. BOHUSLAVA ŠŤASTNÉHO 

O NEJLÉPE HODNOCENÉ  
RŮŽOVÉ VÍNO ROČNÍKU 2015

Zweigeltrebe rose – Kamil Rosňák –  
Kobylí – 19,2

Jelikož to byla výstava jubilejní, byla 
v  rámci katalogu vydána krátká histo-
rie těchto výstav, kterou si dovolujeme 
v originálním znění citovat:

Začalo to, kde jinde, než v  hospodě, 
pardon restauraci U  Laštůvků. Tehdy 
se v rohu pod televizí dohodlo pět nad-
šenců, že v březnu roku 2002 uspořádají 
v zadní místnosti restaurace nultý ročník 
výstavy vína. Přátelé z Měnína zapůjčili 
regály a bedny s lahvemi, členové složili 
peněžní zálohu a začalo shánění vzorků. 
Na výstavu se podařilo zajistit 237 vzor-
ků z 26 obcí. Garantem výstavy byl Ing. 
František Čermák z  Opatovic. Výstava 
měla velice slušný ohlas nejen v samot-
né obci, ale především v  blízkém okolí. 
A tak se začala psát historie výstav vína 
v  Telnici. V  roce 2003 jsme akci nazvali 
přímo 2. výstava vína a výstava byla ve 
všech místnostech restaurace. V  dalším 
roce nám začíná být hospoda malá, 

a  tak se stěhujeme do telnické orlovny, 
kde jsme nalezli reprezentativní útočiště 
dodnes.

Přehled čísel z historie výstav:

Rok
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2002 237 26 160 77 0

2003 304 37 214 89 1

2004 319 36 199 120 0

2005 348 40 217 127 4

2006 398 47 247 150 1

2007 377 38 235 139 3

2008 467 46 294 163 10

2009 534 49 340 185 9

2010 462 42 282 153 27

2011 443 39 268 148 27

2012 588 53 357 199 32

2013 586 49 353 211 22

2014 591 48 350 207 34

2015 602 48 367 166 69

2016 660 45 397 213 50

Od roku 2011 jsme výstavu rozšířili 
o prezentaci vinařů a vinařských podni-
ků s nebodovanými vzorky. Návštěvníci 
tak mohou srovnávat vína profesionálů 
s dobrými vinaři. 

Během výše uvedených roků se do or-
ganizace výstav zapojili následující čle-
nové: Jan Hytych, Ing. František Kope-

ček, František Radvan, Vladimír Zeman, 
Jan Ryšavý, Zbyněk Švehlík, Eduard 
Peterka, Jaroslav Vlasák, RNDr. Bohu-
slav Šťastný, Václav Burk, Rudolf a  Petr 
Laštůvkovi, Ladislav Hrdlička st., Jiří So-
botka, Vítězslav Gratcl, Bc. Petr Sklenář, 
Zdeněk Plíhal.

Velký dík patří i  rodinným příslušní-
kům, kteří pomáhali při samotné or-
ganizaci výstav, sponzorům a  mnoha 
nalévačkám za nezištnou pomoc bě-
hem bodování a  výstavy. V  neposled-
ní řadě děkujeme všem vinařům, kteří 
svými vzorky umožnili výstavy pořádat. 
Za tuto dobu vznikla spousta dobrých 
přátelských svazků, a  tak víno přímo 
potvrzuje, že se má pít s  nejlepšími  
přáteli.

V  roce 2004 se poprvé v  telnici sešla 
dvojice garantů Ing. Jaroslav Sopouch 
z  Brna a  MVDr. Bohumil Hunkes z  Chr-
lic, bez kterých se neobejdou některé 
výstavy v okolí. I jim patří dík za ochotu 
a věrnost. Ještě jednou děkujeme všem 
zainteresovaným a přejeme pěkné chví-
le s přáteli při písničce a skleničce dobré-
ho moravského.

V rámci letošní výstavy nás navštívila 
také delegace čtyř slovenských vinařů 
z Cíferu, kteří zde měli také svá želízka 
v  ohni. Však si také cíferští odvezli cel-
kem 11 stříbrných medailí. O  vzácnou 
návštěvu bylo dobře postaráno, stejně 
jako bylo velice hezky postaráno o nás 
v  Cíferu. Je dobře, že přátelství našich 
obcí se utužuje i v této pro naše krajiny 
tradiční oblasti.

 Václav Burk

VÝSTAVA VÍN
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V letošním roce se do ulic se svými hr-
kači, klapači a tragači vydalo celkem 26 
dětí. Ty během Velkého pátku a Bílé so-
boty obešly Telnici šestkrát, a nahradily 
tak zvuk zmlklých zvonů. Zvony podle 
legendy odlétají do Říma pro požeh-
nání ke Svatému otci a v této tiché, po-
smutnělé době si křesťané připomínají 
Jidášovu zradu a  Kristovo ukřižování. 
O  to veselejší, radostnější a  slavnost-
nější je potom chvíle během sobotních 
obřadů, kdy si připomínáme Kristovo 
vzkříšení a zvony, zvonky a varhany se 
znovu rozezvučí. Děti si během svých 
cest ulicemi vyhrkaly sladkosti a nějaké 
drobné. Sladkosti si rozdělily všechny 
a  z vyhrkaných peněz jsme udělal tři 
hromádky. Jednu si děti rozdělily, dru-
hou věnujeme na nějakou dobročinnou 
věc a z třetí opravíme staré a zakoupíme 
nové hrkače. Děkujeme všem, kteří děti 
v této tradici podporují.

Kateřina Umlášková

V neděli 3. dubna k nám přišlo oprav-
dové jaro a  sluneční paprsky nás po 
celý den krásně hřály. Tento čas přímo 
vybízel k procházce jarní přírodou a při-
vítání s jarem. Děti s rodiči či prarodiči, 
kteří přijali pozvání Telnického sluníčka, 
se sešly na hřišti u rybníka. Nejprve bylo 
potřeba hledat jarní květinové víly a zla-
tý klíč od jarní brány. To se dětem brzy 
podařilo a  květinové víly Fialky a  Nar-
cisky si pak společně s dětmi zazpívaly 
veselé jarní písničky a naučily se říkan-
ku o jaru. Potom už víly pozvaly děti na 

procházku, jejímž cílem bylo nalezení 
zlaté jarní brány. Cestu nám ukazovaly 
žluté sluneční paprsky v podobě fábor-
ků, které nás dovedly až k samotnému 
cíli. Jarní bránu jsme asi po hodinovém 
putování nalezli, otevřeli a  prošli jí do 
zahrady mateřské školy. Tady děti vyrá-
běly berušky a včelky z balónků a mou-
ky, dokonce k  nám přiletěl i  padák, se 
kterým si všichni pěkně vyhráli. Děkuje-
me všem malým i velkým, kteří pozván-
ku na putování jarní přírodou přijali. 
Celé odpoledne zářilo nejen sluníčko, 

ale i my všichni jsme měli dobrou nála-
du a úsměv na tváři. Jakpak by ne, když 
zima už je za horama a krásný jarní čas 
plný života a radosti přišel mezi nás.

Pavla Chovancová, Telnické sluníčko

  HRKÁNÍ

  VÍTÁNÍ JARA

Jaru 
František Trtílek

Věříme, jaro, 
tvým klíčkům,  
 otvírajícím zámek země, 
stejně jak zkušeným  
 korunám starců štěpů 
i kalné vodě na útěku 
z potoků v řeku krasavici.

S pupeny s nadějí květů, 
s květy s nadějí na plody 
životadárně odumírající, 
rostem každý svou nadějí,

ale jen vítr lásky 
hladící i drobné plátky okvětí 
má u nás právo domova,

domova nad věky.

Ze sbírky 
Jen kdo se ptá (výbor z básní)
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V neděli 10. dubna 2016 se uskuteč-
nilo letošní první vítání nejmenších ob-
čánků naší obce. Pan starosta František 
Kroutil přivítal 11 dětí. Byli to: Miroslav 
Fibikar, Sofie Křivánková, Zoe Bartáko-
vá, Natálie Mašlaňová, Daniel Šlampa, 
Vojtěch Toužín, Ondřej Potfaj, Natálie 
Umlášková, Mikuláš Langer, Martin Po-
lakov a Jonáš Zemek.

Program vítání občánků byl tradiční. 
Po úvodním slovu pana starosty vystou-
pily děti z telnické základní školy, které 

si připravily pod vedením Mgr. Leony Bí-
mové pásmo písniček a básniček. Poté 
se již rodiče dětí zapsali do pamětní 
knihy, z  rukou pana starosty obdrželi 
pamětní list a poukázky v celkové hod-
notě 1 000 Kč. Děti pak maminkám pře-
daly kytičky a drobné dárky. Závěrečné 
slovo patřilo paní místostarostce Pavle 
Chovancové, která seznámila přítomné 
s  činností Telnického sluníčka. Další ví-
tání občánků se uskuteční v říjnu 2016.

Iva Donovalová za sociální komisi

Dne 24. dubna 2016 se konala první 
akce v Lesíčku u Balatonu. Několik dní 
předem jsme se intenzivně věnovali 
přípravám a postupně odškrtávali po-
ložky ze seznamu úkolů. Bylo třeba při-
pravit materiál na výrobu dřevěných 
hadů, posekat trávu, nachystat občer-
stvení. Když přišel den „D“, byli jsme 
zvědaví, kdo dorazí. Pár minut po třetí 
hodině přišli první účastníci a poseze-
ní v  Lesíčku se zanedlouho změnilo 
ve výtvarnou dílnu. Kdo zrovna nena- 

vlékal bezové 
špalíky a  ko-
rálky mohl 
vyzdobit sil-
nici barevný-
mi křídami, 
hrát si na pís-
ku nebo se 

zahřát horkým čajem a občerstvit bá-
bovkou a  koláči. Dobrou náladu nám 
nezkazilo ani studené počasí a vítr. Dě-
kujeme všem otužilým tvůrcům, kteří 

se naší akce zúčastnili. Těšíme se na 
další setkání.

Lesíček tým (Erika a Robert Skoupilovi, 
Lucie a Pepa Krátcí)

V pátek 15. dubna 2016 zavítal do sa-
lonku pohostinství U  Laštůvků telnický 
občan Mgr. et Mgr. Miroslav Horák, Ph.D., 
vedoucí Ústavu jazykových a kulturních 

studií na Fakultě regionálního rozvoje 
a mezinárodních studií Mendelovy uni-
verzity v Brně, aby poutavým způsobem 
přednášel posluchačům z  řad místních 

obyvatel na téma amazonská přírod-
ní medicína. Ze zajímavého vyprávění 
o  peruánském přírodním léčitelství si 
mnozí přítomní mohli udělat obrázek 
nejen o  málo známých metodách léč-
by závislosti na návykových látkách, ale  
i o způsobu života v peruánské terapeu-
tické komunitě Takiwasi, jejíž zaměst-
nanci se zabývají pomocí lidem v těžkých 
životních situacích. Výborně zpracovaná 
prezentace pak vyvolala dlouhou diskusi 
a přátelskou besedu mezi přednášejícím 
a jeho posluchači. Při této příležitosti Mi-
roslav Horák všechny pozval na pozoru-
hodnou akci, která představila Amazonii 
ještě v širším světle: Den Amazonie, kte-
rý se konal 4. května 2016 na Mendelově 
univerzitě v  Brně. Panu Horákovi děku-
jeme za skvělou spolupráci, stejně tak 
i pohostinství U Laštůvků za poskytnutí 
vhodných prostor. FK

  VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

  NA SV. JIŘÍ VYLÉZAJÍ VŠICHNI HADI A ŠTÍŘI 

  BESEDA O AMAZONSKÉ PŘÍRODNÍ MEDICÍNĚ
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 ROZHOVOR S LUCIÍ KRÁTKOU
Paní Lucie Krátká (*1987) pochází z Měnína, kde také celý život žije. Spolu se svým manželem vychovává malého 
Ondru, její maminkou je MUDr. Hana Jahorná, obvodní lékařka pro Měnín, Těšany a Moutnice. V dubnu letošního 
roku si od obce Telnice pronajala malý lesík u Balatonu, který se nachází na půli cesty mezi Telnicí a Měnínem.

n Co vás vedlo k pronájmu lesíka?
Prvním impulzem bylo loňské horké 

léto. Spolu s  kamarádkou jsme hledali 
vhodný prostor pro venčení psů a pro-
cházky s  našimi dětmi v  okolí Měnína, 
kde by byl dopoledne stín. Divil bys-
te se, ale takové místo se těžko hledá. 
Chodili jsme sem skoro každý den a trá-
vili zde celé dopoledne, děti si tu hrály 
a svačily. Postupně se začal rozvíjet ná-
pad umístit sem lavičku a udělat z toho 
místo, kam by rádo chodilo více lidí. Na 
internetu jsem zjistila, že pozemek pat-
ří Telnici, a tak jsem vám napsala první  
e-mail. Také jsem hledala místo, kde 
bych mohla zasadit nějaké pěkné uži-
tečné keře a stromy, které nemám doma 
možnost pěstovat. 

n Například které stromy a keře?
Už jsem tam třeba zasadila rakytník, 

dub, lípu nebo kamčatské borůvky. Přá-
la bych si tam rozšířit druhy, které jsou 
jedlé pro lidi nebo užitečné pro drob-
nou zvěř. Není to ale výsadba pro mou 

vlastní potřebu, mohou z ní mít radost 
a  užitek i  ostatní. Když půjde nějaká 
máma s dítětem na procházku, mohou 
si posedět a  pohrát v  lesíku a  klidně 
ochutnat třeba borůvky.

n Ta myšlenka je velmi zajímavá. Obec 
Telnice se pokusila přiložit také ruku 
k  dílu a  umístila v  lesíku dřevěné pose-
zení. Plánujete zde pořádání nějakých 
pravidelných aktivit?

Určitě ano. Nápadů máme spousty, 
akorát jsme samozřejmě omezeni ča-
sem a našimi finančními prostředky. Ale 
doufám, že tak třikrát čtyřkrát ročně by 
se tu mohlo něco pěkného pro širokou 
veřejnost konat. Začali jsme takovou 
drobnou akcí na svátek sv. Jiří, kdy vylé-
zají hadi a štíři… Vyráběli jsme s dětmi 
hady z  dřevěných korálků a  větviček. 
Chystáme ale ještě taky třeba dětskou 
olympiádu, zimní procházku s krmením 
zvířátek nebo „slavnost domácího pe-
čiva“. Zvaní jsou lidé jak z  Měnína, tak 
z Telnice.

n Skoro mi to připadá, jako by to byl ta-
kový záblesk myšlenky, jak prohlubovat 
přátelství dvou sousedních obcí…

Máte pravdu. Myslím, že by bylo skvě-
lé, aby se zde potkávalo co nejvíce lidí. 
Lesík je opravdu na půli cesty mezi obě-
ma našimi obcemi a dobré vztahy mezi 
lidmi z Telnice a Měnína se tak dají ještě 
více prohlubovat. Naše aktivity budou 
směřovány na měnínské a telnické rodi-
ny, všichni jsou vždycky vítáni, a  to jak 
na akcích, tak i třeba na brigádách. 

n Ano, mohu potvrdit, že jste před naši-
mi zastupiteli hovořila o tom, že v lesíku 
uděláte pořádek…

Už jsme se do toho pustili, připravili 
jsme prostor pro umístění dřevěného 
posezení. Odstranili jsme suché, po-
padané větve, stále uklízíme odpadky. 
Nejde to ale tak rychle, jak bych si přála. 
Přece jen s malým dítětem a povinnost-
mi doma toho času tolik nemám a prá-
ce tam nikdy neskončí. Dohodli jsme se 
s  obcí na umístění odpadkového koše 



Telnický zpravodaj – červen 2016 Společnost a kultura 25
a budeme rádi, když nám třeba i kolem-
jdoucí pomohou příležitostně s  úkli-
dem tohoto prostoru. Ale chystáme se 
i pořádat brigády, abychom s tím trošku 
více pohnuli. 

n Jak budete s telnickými a měnínský-
mi rodinami komunikovat?

Mezi známými si to povíme ústně 
a ostatním to sdělíme třeba formou letáč-
ků v obecních vývěskách, v obecních roz-
hlasech, na obecních internetových strán-
kách, ale také na Facebooku. Kdo to zná, 
může se podívat na tuto adresu: www.face-
book.com/groups/1156645597689108/. 
Kdo by mi chtěl něco pěkného napsat, 
může navíc využít mojí e-mailové adresy 
luc.kratka@email.cz. Nakonec budu vždy 
z  každé organizované akce dávat infor-
maci i do vašeho zpravodaje, abyste měli 
přehled o tom, co se v lesíku děje. Těším se 
na spolupráci!

n Zní to moc pěkně. Fandím vám. Ale 
promiňte mi takovou zvídavou otázku: 
Co se stane s tímto projektem, až nebu-
dete na mateřské?

Doufám, že bude žít dál vlastním živo-
tem (smích). Věřím, že se tato myšlenka 
ujme a bude se líbit i dalším lidem, ať už 
z Měnína, nebo z Telnice. Nedávno jsem 
četla článek o  komunitních zahradách 
a nadchlo mě to. Představa místa, kam 
můžete přijít, ochutnat drobné ovoce 
a na oplátku keře zalít nebo třeba i ně-
jaké nové zasadit, zní lákavě. Dokud na 
to budu mít dostatek času, chci dávat 
dohromady lidi, které to bude zajímat 
a kteří mají podobné zájmy a životní fi-
losofii. Určitě budu ráda spolupracovat 
s Telnickým sluníčkem, ale i s kýmkoliv, 

kdo to bude myslet s  tímto kouskem 
přírody dobře. Takových odpočinko-
vých a  veřejně přístupných ploch je 
okolo nás velmi málo, bylo by moc fajn, 
kdybychom se o  ně více starali. Do le-
síčku jsme už dali ptačí budku a v zimě 
bychom rádi přikrmovali zvířátka. Mys-
lím, že je důležité ukazovat dětem, jak 
se chovat k přírodě.

n A  co máte na mysli tou životní filo- 
sofií?

Od malička mám pozitivní vztah k pří-
rodě, jako dítě jsem doma měla snad 
všechna zvířata. Teď se ještě snažím jít 

svému synovi příkladem a  vychovávat 
ho k lásce a respektu k přírodě a vůbec 
všemu živému. Bylo by hezké našim dě-
tem vštípit, že příroda je pro nás nesmír-
ně důležitá a je třeba si jí vážit a taky pro 
ni něco dělat. Bohužel toho moc nena-
dělám s kácením pralesů v Brazílii a vy-
pouštěním emisí v Číně, ale tady můžu 
vytvořit malou zelenou oázu. Baví mě to 
a  doufám, že se ke mně přidá pár dal-
ších nadšenců.

n Děkuji za milý rozhovor a držím palce 
vašemu bohulibému záměru.

Rozhovor připravil František Kroutil

V neděli 24. dubna 2016, tedy přes-
ně 71 let po osvobození obce, si obča-
né Telnice připomněli památku obětí 
II. světové války, ať už z  řad místních 
obyvatel, rodáků či osvobozující Rudé 
armády. Po státní hymně zazněla z úst 
starosty obce jmenovitá vzpomínka 
na jednotlivé oběti tohoto válečné-
ho konfliktu. Po proslovu pak spolu 
s  místostarostkou Pavlou Chovan-
covou položili jménem obce pietní 
věnec. Tentokrát se přidali i  potomci 
rodiny Moravcových: Amalie Dudová 
s  manželem Milanem z  Brna a  také 
bratr paní Dudové Miroslav Velinský 
z Vídně.

FK

  PIETNÍ AKT U POMNÍKU OBĚTÍ II. SVĚTOVÉ VÁLKY  
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V neděli 24. dubna 2016, tedy přesně 
v den výročí osvobození Telnice na kon-
ci II. světové války, jsme se sešli na míst-
ní sokolovně k Čaji o páté. Pozvání přija-
lo na čtyřicet žen a mužů převážně se-
niorského věku, aby společně poseděli, 
zazpívali si a zatancovali při krásné mu-
zice, kterou obstarala Slovácká kapela 
Michala Horňáčka. Sociální komise také 
pro všechny přítomné uspořádala dvě 
soutěže na procvičení vědomostí a pa-
měti a  vrcholem odpoledne pak byla 
tombola, v níž bylo možné získat velmi 
hodnotné ceny, jako například zlatou 
cihlu či bublinkovou koupel. K občerst-
vení byl již tradičně přichystán čaj pana 
Netolického ze šesti telnických bylin, 
jednohubky od členek sociální komise 
a  koláče z  pekárny Kulhánek a  Drápal. 
Velmi milou návštěvou byli manže-
lé Amalie a Milan Dudovi z Brna a pan 
Miroslav Velinský z  Vídně. Do Telnice 
zavítali jako potomci rodiny Moravcovy 
(téměř celá rodina zahynula v  koncen-
tračním táboře Sobibor) a  v tento den 
s námi přišli zavzpomínat a poklonit se 
jejich památce. Více o  jejich životním 

příběhu jsme se mohli v  loňském roce 
dočíst v  Telnickém zpravodaji. Věříme, 
že si zúčastnění celé odpoledne užili 
a odnesli si z něj více, než jen možnost 

schovat se před studeným větrem, kte-
rý venku foukal.

Kateřina Umlášková,  
jménem sociální komise

  ČAJ O PÁTÉ

Vážený pane starosto, 
včerejší návštěva ve Vaší obci byla pro mne velice působivým 

zážitkem. Nikdy bych nevěřil, že je na tomto světě místo, kde 
ještě uctívají památku mé rodiny. S lítostí v srdci vzpomínám 
na moji maminku, jak by byla šťastná, kdyby se toho ještě 
dožila. Chtěl bych poděkovat své sestře, paní Dudové, že mi 
s Vaší pomocí umožnila takové setkání. 

Pane starosto, děkuji Vám a Vašim spoluobčanům mnohokrát 
za přátelské přijetí a krásný den, navzdory tomu, že příležitost 
k němu se pojila se smutnými okolnostmi.

Den předtím, než jsem k Vám odcestoval, jsem si prohlížel 
Vaše webové stránky, abych se o Telnici více dozvěděl. Na 
tak malou obec, ve které není k dispozici velké množství 
personálních zdrojů, je Vaše domovská stránka důkazem 
absolutně profesionální a časově náročné práce. Něco podobného 
často nenajdete ani v případě některých velkoměst.

Jsou zde obsaženy zprávy z oblasti společenského života, 
kultury a sportu, informace o pořádaných akcích, místní 
politice atd. Jsem přesvědčen, že jste na správné cestě a jak 
praví jedno přísloví: „Cesta je cíl.“ Nenechte se tedy od této cesty 
odradit. 

Srdečně zdravím Vaše spolupracovníky a občany Telnice. 
S přáním všeho nejlepšího
Ve Vídni dne 25. dubna 2016

Miroslav Velinský 
(vnuk Amalie Velinské, roz. Moravcové)

  POZDRAV A PODĚKOVÁNÍ 



Telnický zpravodaj – červen 2016 Společnost a kultura 27

Tak jako každý rok, i letos jsme se 30. 
dubna sešli, tedy sletěli na sokolovnu, 
která se na tento večer proměnila v ča-
rodějnické rejdiště. Letos jsme začali 
poněkud dříve, neboť všichni měli mož-
nost přijít do naší čarodějnické dílničky 
a vytvořit si na památku něco pěkného. 
Bylo možné si vybrat na výrobu posta-
vičku čarodějnice s koštětem, Ježibabu 
letící na koštěti, anebo si vystřihnout 
čarodějnici papírovou, zelenou závistí, 
třeba jako zápich do květináče. Dětem, 
ale i jejich doprovodu se ve výrobě ve-
lice dařilo a odnášeli si pěkné výrobky. 
Pro ty, kdo se báli nůžek nebo lepidla, 

bylo připraveno spousta omalovánek, 
doplňovaček, od lehkých až po nároč-
né. Když jsme zakončili dílničku, vyda-
li jsme se do venkovního areálu, kde 
všechny přítomné čarodějnice a  čaro-
dějové otiskli palec a  vlastnoručně se 
podepsali na prezenční listinu a  pod-
stoupili  přezkoušení leteckých doved-
ností. Hned jak byly všechny čaroděj-
nické letecké průkazy rozdané, zapálili 
jsme hranici, kde musela být bohužel 
podle tradice jedna kolegyňka upálena. 
Dále už jsme opékali jen špekáčky, ke 
kterým jsme labužnicky pojídali dračí 
krev, mleté červy a  přikusovali suchou 

placku či ropuchu na kyselo. Po vydatné 
večeři jsme rozložili čarodějné laskomi-
ny jako krysí mozečky, larvy, usekané 
prsty, plněné žížaly, prsty nasekané na 
kolečka, bezkonkurenční oční bulvy 
a  sušené tarantule. A  protože to bylo 
také potřeba něčím spláchnout, přišly 
k chuti lektvary jako žluklá žluč, smrtel-
ný pot s citrónem, pravé čachtické nebo 
dešťovka. Děkuji všem kolegyním, kte-
ré zajišťovaly bezpečný průběh akce, 
a hlavně všem, kteří za námi přišli či při-
letěli strávit příjemný večer. Těším se na 
příští setkání v roce 2017.

KANIMŮRA – Šárka Oborná

  PÁLENÍ ČARODĚJNIC

Tak krásnou sobotu jsme si letos v Tel-
nici ještě od začátku roku snad neužili, 
alespoň co se počasí týče. To, jestli právě 
zájezd do Doubravníka a okolí byl krás-
ným programem pro první květnovou 
sobotu, musí posoudit sami účastníci, 
kterých se 7. května v  autobuse sešlo 
celkem 48.

Hned ráno přišla nepříjemná zpráva, 
že někdo vykradl autobus Mercedes, 
kterým jsme měli vyrazit na výlet. Nic se 
nakonec neztratilo a  poškozené vzdu-
chové potrubí se podařilo provizorně 
opravit, takže jsme vyrazili směrem na 
Tišnovsko včas. Naší první zastávkou 
byl pomník obětí II. světové války v Běl-
či, kde nás přivítala paní starostka Dana  

Trtílková. Pověděla nám o historii toho-
to místa (viz samostatný článek v  rub-
rice Historie), které souvisí s  naším ro-
dákem Otou Pešlem, partyzánem, který 
v  této vsi položil na konci války svůj 
život. Na památku jeho i  dalších obětí 
jsme zde za telnické občany a spolu se 
Sokolem položili pamětní věnec, resp. 
kytici. Po vyslechnutí státní hymny jsme 
také drželi minutu ticha za oběti tohoto 
hrůzného konfliktu. Děkujeme paní sta-
rostce, že se nás ujala a  věnovala nám 
svůj drahocenný čas.

Naše další kroky směřovaly do městy-
su Doubravník, kde nás pro změnu při-
vítala starostka Barbora Šenkyříková. Ta 
pro nás zařídila prohlídku místního nád-

herného gotického kostela, v  němž se 
nachází hrobka rodu Mitrovských. Do-
zvídáme se, že se v kostele mj. nacházejí 
i zachráněné části mušovského kostela, 
konkrétně křížová cesta a dřevěný kříž. 
Ohromeni krásou tohoto chrámu se vy-
dáváme na prohlídku postupně rekon-
struované farní zahrady, která lahodila 
oku snad všech přítomných. Zjišťuje-
me, jak se na historii tohoto místa po-
depsalo 40 let komunistického režimu 
a  kolektivizace. Pokračujeme na místní 
hřbitov, abychom ještě jednou uctili 
památku zemřelého telnického party-
zána a jeho druha Jana Krykorky přímo 
u jejich společného hrobu. Ze hřbitova, 
který se nachází ve svahu, je nádher-

  ZÁJEZD DO DOUBRAVNÍKA A BLÍZKÉHO OKOLÍ
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ný výhled do krajiny, včetně úžasné 
dominanty – doubravnického kostela. 
Loučíme se s ochotnou paní starostkou 
a pokračujeme návštěvou místního do-
mácího pivovaru, jehož tradice sahá až 
do roku 1631. Zjišťujeme, že se zde vaří 
i žitné pivo, někteří jej i s obdivem okoš-
tujeme. Děkujeme! Všichni dospělí toto 
místní pivo mohli ochutnat ještě v míst-
ní hospůdce U Sedláčků, kde nás potě-
šilo nejen dobré jídlo a pití za rozumnou 
cenu, ale i výborná obsluha, která zvlá-
dá s  úsměvem obsloužit v  hodině celý 
náš zájezd. Nezapomenutelná je hláška 
na rozloučenou: „To víte, je to honička, 
být v Doubravníku jednička!“ Tak ať vám 
vaše hospůdka jen vzkvétá! Děkujeme.

Po poledni se vydáváme do Černvíru, 
další historické zastávky na naší okružní 
jízdě nádherným krajem pod hradem 
Pernštejnem. V  Černvíru se nás ujímá 
paní Fanfílková, která nám představu-
je starou dřevěnou zastřešenou lávku 
(z jedlí a  dubu), nejstarší svého druhu 
na Moravě. Procházíme se malou ves-
ničkou až k  místnímu kostelu, který je 
sám o sobě natolik unikátní, že bychom 
vám ani neměli mnohá jeho tajemství 
prozrazovat, je třeba to prostě zažít! Za 
všechno snad můžeme zmínit vzácné 
starobylé fresky na stěnách původní 
apsidy z 13. století, které se brzy dočka-
jí restaurátorských prací, ale také staré 
dřevěné varhany. Paní Fanfílkové děku-
jeme za to, že jsme si směli hru na tento 
historický nástroj vyzkoušet a že se nám 
obětavě věnovala při prohlídce dřevěné 
lávky, kostela i jeho okolí. 

To už ale míříme na hrad Pernštejn, 
který je spjat s  naší vesnicí rodem Mi-
trovských, posledních majitelů tohoto 
ohromného kamenného komplexu. 
Seznamujeme se s  historií samotného 
hradu, ale i  jeho majitelů. Mnoho z  nás 
se nevědomky projde po kameni, který 
údajně (mimo jiné) slibuje každému, kdo 
se na něj postaví, do roka otěhotnění. No 
tak to jsme všichni zvědaví…

Nádherné počasí nekončí, provází nás 
i na naší poslední zastávce, která je však 
od počátku zahalena tajemstvím. Bylo 
to pro (téměř) všechny překvapením. 
Asi tříkilometrovou zajížďkou se před 
námi v  obci Žernůvka (u Tišnova) zje-
vuje Domov sv. Alžběty, „malý“ domov 

pro seniory, ve kterém nás přivítá veselá 
vrchní sestra Maxmiliána (Markéta My-
slivcová, vnučka Františky Michlíčkové 
z nádražní čtvrti), po ní P. Karel Doležel 
(bývalý telnický farář) a  později také P. 
Josef Fasora, telnický rodák a  dřívější 
misionář v  Bolívii. Na všechny dýchne 
velmi milá a  klidná atmosféra tohoto 
místa, které působí ohromně pokojným 
duchem, jenž dokonale koresponduje 
s jeho hlavním posláním. Někdo vtipně 
poznamená: „Franto, tys nás sem dove-
zl, abys nás tu rovnou ubytoval?“ (smích) 
Ba ne! Sestra Maxmiliána prozrazuje, že 
domov má 600 čekatelů na ubytování, 
přičemž celková kapacita činí pouze 
45 míst. Cílem bylo navštívit toto krás-
né a  poklidné místo, načerpat spoustu 
energie po náročném dni a také udělat 
svou návštěvou radost lidem, kteří mají 
s Telnicí tolik společného. Myslím, že se 
to oboustranně podařilo. Příjemnou at-
mosféru tohoto setkání ještě na závěr 
umocnili bratři Jahodovi, kteří svým ori-
ginálním způsobem zazpívali nejen na-
šim hostitelům, ale i  všem účastníkům 
zájezdu. Děkujeme všem za toto krásné 
společenství a chvíle naplněné duchem 
skutečného pokoje. Ti, kteří tam byli 
s námi, určitě ví, o čem píšu.

Cesta domů uběhne jako voda a jsme 
o  půl deváté zase u  Laštůvků, děkuje-
me panu Čechovi za bezpečnou jízdu 
a  trpělivost. Všem účastníkům zájezdu 
i těm, kteří se jakkoliv podíleli na přípra-
vě tohoto krásného výletu, patří podě-
kování. Zvláštní poděkování si zaslouží 
Eva a  Ladislav Kořalníkovi. Osobně na 
tento den nikdy nezapomenu.

František Kroutil, účastník zájezdu
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V úterý 10. května a ve čtvrtek 12. květ-
na 2016 se roztančilo předsálí v  orlovně 
v rytmu salsy a bachaty. Konal se zde to-
tiž kurz těchto latinskoamerických tanců, 
a to výhradně pro ženy, tedy bez nutnosti 
tanečního partnera. Navíc nebyly nutné 
ani předchozí taneční zkušenosti. Pod ve-
dením slovenského lektora Martina Křivdy 
a Lucky Horákové z Telnice vibrovala celým 
sálem dobrá nálada a  všichni se rozvlnili 
v žhavém rytmu. Salsa (španělsky „omáč-
ka“), představuje tanec, do nějž si můžete 
přimíchat vlastně cokoliv chcete. Bachata 
je pomalejší a romantičtější, ale stejně váš-
nivý tanec, který se dá navíc velmi rychle 
naučit. Oba tance se skvěle doplňují. Tě-
šíme se na další kurz! Neváhejte a přijďte 
si s  námi příště zatancovat! Přihlásit se 
můžete u  Lucky osobně nebo na mobilu  
606 607 830. Lucie Horáková a Martin Křivda

  KURZ SALSY A BACHATY PRO ŽENY

Jednotka SDH Telnice se schází každé 
dva týdny v  zasedačce OÚ, aby se po-
stupně proškolovala na svou aktivní zá-
sahovou činnost. Školení se ujali velitel 
jednotky Marcel Bojo a  velitel družstva 
Aleš Kupský. Členové jednotky provedli 
také jarní úklid skladu hasičského ma-
teriálu a  první přípravu na sportovní 
činnost, kterou se letos také chystáme 
obnovit. Ženy SDH Telnice se zúčastnily 
(jako hosté týmu SDH Moutnice) prv-
ního letošního závodu v  Hrušovanech 
u Brna, kde se soutěžilo v požárním úto-
ku a ve štafetě 4x100 metrů. Romana Vy-
mazalová a Věra Holátová se díky skvě-
lému výkonu osmičlenného moutnic-
kého družstva staly součástí vítězného 

mančaftu. Naše holky si zažily doslova 
„hasičský křest“, při kterém skončily ve 
čtyřstupňové vodě hasičské kádě, kam 
byly po svém úspěchu vhozeny. Brrr, 
ještě teď je mi zima. Děvčata doprová-
zeli také další telničtí hasiči, kteří se spo-
lečně s  nimi na místo závodu dopravili 
naším telnickým hasičským vozidlem. 
Jsou to zatím první krůčky, ale chtěly by-
chom se v budoucnu plnohodnotně za-
pojit a přihlásit do soutěže telnické týmy 
(ženský i mužský). Krajské kolo soutěže 
se uskuteční 18. června 2016 a  Telnici 
bude opět za moutnické reprezentovat 
Romana Vymazalová. Držíme jim všem 
palečky! 

S SDH Moutnice spolupracujeme také 
při dětských hasičských závodech, při 
nichž se je snažíme podporovat a přiučit 
se při vedení dětského týmu. Možná i to se 
nám bude v budoucnu hodit. Jedna malá 
hasičská naděje je také součástí moutnic-
kého dětského družstva: Kubík Blažek. 

V  dubnu 2016 kluci z  jednotky také 
provedli opravu podesty na hasičské věži 
u  rybníka, kde se budou třeba už brzy 
zase sušit hasičské hadice. V jarních měsí-
cích úspěšně absolvovali školení strojníka 
Hasičského záchranného sboru JMK tel-
ničtí hasiči Michal Müller, Adam Demek 
a  Jakub Klíč – gratulujeme! Děkujeme 
všem, kteří nás podporují. Věra Holátová

  TELNIČTÍ HASIČI SE NA JAŘE ČINILI

Noví strojníci Michal Müller, Adam Demek 
a Jakub Klíč

Ženské družstvo SDH Moutnice s telnickou podporou
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Rok se s  rokem sešel a  opět tu 
máme telnické krojované hody, nej-
větší slavnosti v naší obci. Chtěli by-
chom vás letos obzvláště srdečně 
pozvat! Kromě tradičního programu, 
který si pro vás připravili krojovaní 
stárci různého věku a  stavu, se vám 
poprvé předvedeme v  obnovených 
telnických krojích. Tyto nádherné 
kroje nám již od února letošního roku 
šije paní Renata Jahodová z pověře-
ní obecního zastupitelstva. V  těchto 
krojích se představí osm párů telnic-
ké chasy a také někteří mladší stárci. 
Mezi hosty našich hodů přivítáme 
návštěvu z  Etnografického ústavu 
Moravského zemského muzea, která 
se podílela na přípravě krojů. 

Těšíme se na setkání s vámi v hodo-
vém průvodu či u dalšího hodového 
programu. 

Pavel Galla a Věra Holátová, 
hlavní stárci 

Co jsou to Královničky? Jedná se o pů-
vodní letniční obřad, který začínal každo-
ročně před svatodušním pondělím. Koře-
ny tohoto starobylého obřadu sahají až do 
předkřesťanského období. Byly rozšířeny 
hlavně na Moravě, daleko více než v  Če-
chách. Hlavní roli hrála mladá děvčata, 
která chodívala po vesnici a  zpívala. Jed-
no z děvčat představovalo krále, který šel 
v čele průvodu s nazdobeným majíčkem. 
Uprostřed ostatních děvčat šla nazdobená 
královna, nad kterou byl nesen baldachýn 
nebo březové pruty. Průvod se porůznu 
zastavoval a  král s  královnou tančili pod 
baldachýnem. Ostatní děvčata tančila 
v kruhu a tvořila královskému páru jakousi 
družinu. Podle toho, jak se tento obřad li-
dem líbil, dostávala děvčata odměnu. 

Jak se tančily Královničky ve skutečnos-
ti, se můžete přesvědčit na internetu, kde 
je ke zhlédnutí video z Brněnska: https://
www.youtube.com/watch?v=Limwtjbx-
-Vo. Naučit se tento tradiční tanec není 
vůbec těžké. Jen je třeba dát dohromady 

skupinku děvčat, která by se na tomto po-
dílela. Řekla jsem si, že zkusím tuto skupin-
ku v Telnici vytvořit, a tak vám touto ces-
tou chci nabídnout možnost nácviku to-
hoto tradičního obyčeje našeho regionu. 
V  případě zájmu mne můžete kontakto-
vat na emailu simona.vyletova@email.cz,  
příp. v  Palackého ulici č. p. 434. Ideál-
ní věková kategorie jsou dívky od 6  do  
16 let. Máme na přípravu celý rok, takže 
bychom na podzim mohly začít postupně 
s nácvikem tanců i zpěvů. Těším se na se-
tkání s vámi po letních prázdninách.

Simona Výletová

  KRÁLOVNIČKY  ZVEME VÁS 
NA LETOŠNÍ 
TELNICKÉ 
 KROJOVANÉ 
HODY!

Letos jsme si vyšlápli na již 24. roč-
ník tohoto tradičního pochodu. Vyrazili 
jsme jako obvykle od místní školky a po 
osmé hodině jsme byli na sokolovně 
v  Žatčanech, kde nám vydali soutěžní 
kartičky. Také tam byly připraveny první 
tři soutěže. Hod míčkem na terč, pozná-
vání zvířat a házení šipkami na terč. Po-
tom jsme vyšli po vyznačené trase přes 
Ovčírny k  žatčanskému rybníku a  dále 
přes biocentrum kolem Hranečnického 
potoka až do Starého lesa. Cestou jsme 
plnili úkoly jako třeba sbírání klíčů, půle-
ní jablka mečem, skákání v pytlích, hod 
granátem na cíl a  nakonec jsme stříle-
li ze vzduchovky a  pistole. Za úspěšné 
plnění úkolů děti získávaly body na své 
kartičky, podle kterých byly na závěr po-

chodu vyhodnoceny a odměněny. V cíli 
u  myslivny jsme zhlédli ukázku výcviku 
německého ovčáka kynologů z  Hostě-
rádek-Rešova. Dále jsme se pobavili 
u scénky historického šermu skupin Du-
mas a Promachos. Přijel se za námi podí-
vat také orel skalní z ostrahy tuřanského 
letiště a spolu s ním jsme viděli ukázku 
výcviku dravců pomocí létajících dronů. 
Opekli jsme si špekáčky a  po vyhlášení 
výsledků, které byly pro nás velmi milé, 
neboť jsme si odnášeli tři cenná vítěz-
ství, jsme se vydali domů. Na zpáteční 
cestě jsme ještě zhlédli ukázky leteckých 
modelů žatčanského modelářského 
klubu Alka. Domů jsme přišli spokojení 
a plni pěkných zážitků. Tak se těším zase 
za rok... Šárka Oborná

  JARNÍ POCHOD DO STARÉHO LESA
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Marek Jahoda (*1973) je telnickým rodákem a odchovancem telnické há-
zené. Přestože nyní žije se svou rodinou v Újezdě u Brna, věnuje se telnic-
kým dětem jako trenér družstva minižáků. Současně aktivně hraje v Hus-
topečích II. ligu házené, dlouhou dobu hrával také nejvyšší soutěž tohoto 
sportu, v  roce 2008 byl dokonce nominován jako člen výběru extraligy 
pro zápas Západ pro Východu.

n Marku, jak ses jako telnický rodák 
ocitl v Újezdě u Brna?

S  Olgou jsme kolem roku 2003 hle-
dali v Telnici stavební pozemek, ale nic 
se nenabízelo, byli jsme nuceni se tedy 
poohlédnout po nejbližším okolí. Proto 
jsme nakonec zakotvili v Újezdě, což je 
rodné město mojí manželky. Kdyby ale 
tehdy ta možnost byla, z  Telnice bych 
neodešel.

n To ti věřím, když vidím, s jakým nad-
šením se věnuješ trénování telnických 
dětí, dokonce i  tvoje vlastní děti jezdí 
z Újezda trénovat do Telnice…

Nejdřív začaly do házené chodit moje 
děti, které tam vodíval děda Tonda. Po 
změnách na postech trenérů v družstvu 
minižáků nebylo moc jiných možností, 
než abych se toho ujal spolu s bratran-
cem Radkem. 

n Občas zůstávám na vašich trénincích 
a vidím, jak to děti s vámi hodně baví. To 
je určitě moc fajn. Baví tato práce taky 
tebe?

Pro mne to není práce, házená je pro 
mne víc než koníček. Pokud to děti 
s námi baví, jsem moc rád.

n Co je cílem vašich tréninků?
V tomto věku je důležitý celkový po-

hybový rozvoj dítěte a přitom se snaží-
me děti naučit základy házené formou 
různých her, které možná na první po-
hled nemusejí souviset přímo s  háze-
nou. 

n Kolik dětí připravujete a jak často mí-
váte tréninky?

V  současné době máme v  družstvu 
asi třicet kluků, ale jsou složeni z celkem 
pěti ročníků – 2005 až 2010. Trénujeme 
dvakrát týdně (pondělí, středa) ve spor-
tovní hale. Pořád ale máme pocit, že by 
na tréninky mohlo chodit více dětí. Se 
zvyšujícím se věkem totiž už tolik dětí 
nezačíná hrát, ale spíš postupně z  růz-
ných důvodů končí.

n A  co konkrétního děláte proto, aby 
malých telnických házenkářů bylo co 
nejvíce?

Na začátku školního roku jsme proved-
li nábor v telnické škole a o prázdninách 
pořádáme Sportovní kemp, který není 
určen čistě jen pro naše stávající hráče. 

n Kdo se tedy může vašeho kempu zú-
častnit?

Náš kemp je určený pro všechny děti 
školního věku, kteří chtějí strávit posled-
ní chvíle prázdnin s kamarády na hřišti. 
Chceme tím oslovit jak kluky z Telnice, 
tak i z blízkého okolí. Navíc je to nabídka 
také pro rodiče, kterým tím vyřešíme je-
den týden prázdnin pro jejich děti. 

n V posledních letech může být telnická 
házená hrdá na to, že se přípravě dětí 
obětavě věnuje poměrně velké množ-
ství rodičů, často bývalých hráčů. Jak je 
to zrovna u vašeho družstva?

Jak jsem zmínil, v současné době tré-
nujeme s bratrancem Radkem a Laďou 
Dvořákem. Hlavním motorem je už 
dlouhá léta Pavla Michellerová, která 
ale bohužel po této sezóně končí. Tím-
to jí chci poděkovat za všechno, co pro 
děti a telnickou házenou udělala. 

n V jakém složení se tedy chystáte pus-
tit do další sezóny?

Na to ti teď nedokážu odpovědět, 
protože končit bude po sezóně také Ra-
dek, takže hledáme nejen děti, ale i tre-
néry (smích). 

n Všiml jsem si nejen v  Telnici, že se 
trenéry nebo asistenty často stávající 
i rodiče, kteří házenou nikdy nehráli. Ne-
vadí to?

V této věkové kategorii to vůbec ne-
vadí, protože nejde ani tak o samotnou 
házenou, jak spíš o  všestrannou spor-
tovní přípravu. Proto budu rád, když se 
spolu se svým dítětem zapojí i některý 
z  rodičů. Však to znáš, sám taky trénu-
ješ… ale futsal (smích). 

n A nezlobí se na nás házená, že tady 
hrají některé děti futsal?

Nevím, jak telnická házená, ale já ra-
dost nemám (smích). Samozřejmě bych 
byl rád, kdyby vaše děti navštěvovaly 
i naše tréninky. 

n Ještě si dovolím pár otázek k tvé hráč-
ské kariéře. Kde všude jsi hrál a nakolik 
jsi šel ve stopách svého otce?

Jako hráč jsem měl vždycky zájem 
hrát co nejvyšší soutěž. Až do vojny 
jsem hrál v Telnici. Vojnu jsem „odehrál“ 

  ROZHOVOR S MARKEM JAHODOU
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Marek Sukup (*1989) je profesionálním motokrosovým jezdcem týmu 
KRTZ, který se pravidelně účastní seriálu Mezinárodního mistrovství Čes-
ké republiky a zaznamenal řadu cenných úspěchů v kategorii MX1 a MX2.  
Již rok žije v telnické nádražní čtvrti.

n Jak jste se vůbec dostal k motokrosu?
Celá naše rodina je tak trochu moto-

krosová. V  osmi letech mě k  motorce 
přivedl můj táta, tehdy to bylo proto, 
abych se mohl věnovat nějakému ko-
níčku. Později se mi začalo vcelku dařit, 
a tak jsme se začali účastnit větších zá-
vodů u nás i v cizině.

n Jak se z mladého kluka stane profe- 
sionální jezdec?

Nebylo to vůbec jednoduché. Můj 
táta tomu musel obětovat spoustu času 
a  peněz, věnoval se mi každou volnou 
chvíli. Ve třinácti letech jsem pak do-
konce šel bydlet ke svému tehdejšímu 
trenérovi Jarmilovi Zelendovi, který byl 
sám velmi zkušeným závodníkem a kte-
rý mi do mého sportovního života hod-

ně dal. Pocházím z Velké nad Veličkou, 
ale tréner bydlel až v  Chrudimi. Takže 
nezbylo nic jiného než jít za ním a den-
ně se této přípravě věnovat. Z  tohoto 
období do dneška hodně čerpám a moc 
jsem se od něho naučil. Začal jsem pak 
jezdit už i v kategorii dospělých, dostá-
val jsem nabídky od větších týmů.

n Jak vypadá celoroční příprava profe-
sionálního motokrosového jezdce?

Jsem pořád doslova „v  jednom kole“. 
Zdaleka to není jenom o ježdění na mo-
torce, jak by se mohlo zdát. Je to hrozně 
náročný sport, na fyzičku dokonce spo-
lu s  boxem nejnáročnější mezi všemi 
sporty. Během zimy se připravujeme 
v  posilovně, běháním, plaváním, zlep-
šujeme fyzickou kondici. V  sezóně pak 

  ROZHOVOR S MARKEM SUKUPEM

v Karviné, po ní jsem nastupoval za KP 
Brno a  pak za Ivančice. Všechny tyto 
mančafty hrály nejvyšší soutěž. Po zra-
nění kotníku jsem se opět vrátil do Tel-
nice. Pak jsem hrál tři roky za Brno a teď 
už jsem třináct let v Hustopečích. Takže 
jsem vlastně v jeho stopách nešel, pro-
tože on hrál kromě vojny vždycky v Tel-
nici. V jeho stopách jdu spíš tím, že teď 
trénuju mládež.

n Zjistil jsem na internetu, že ses v roce 
2015 stal nejlepším sportovcem města 
Hustopeče – gratuluju! A chci ti taky za 
naši obec poděkovat, že se telnickým 
dětem tolik věnuješ. Má to určitě velký 
význam hlavně do budoucna. A to jistě 
nejen pro telnickou házenou, ale i  pro 
děti samotné a  naše budoucí genera-
ce. Když srovnáš třeba právě Hustopeče 
a Telnici, v čem spatřuješ největší rozdíly 
mezi oběma kluby?

Ve prospěch Hustopečí jasně vyznívá 
nesrovnatelná velikost, počet obyvatel, 
zázemí a  možnosti města, trvalá spor-
tovní hala. V Telnici je patrné větší nad-
šení a  zapojení více ochotných lidí do 
fungování oddílu. 

n Děkuji ti za příjemný rozhovor a přeji 
hodně úspěchů tobě i všem, kteří se bu-
dou našim dětem tímto způsobem dále 
věnovat.

František Kroutil

Před startem na loňském závodě v Kra-
molíně u Nepomuku



Telnický zpravodaj – červen 2016 Sport 33

z této zimní přípravy těžíme, udržujeme 
se v kondici jak přímo na motorce, tak 
i na kole či pravidelným běháním. Není 
dne, kdy bych se nepřipravoval.

n Spousta malých kluků sní o  tom, že 
z  nich jednou budou takoví jezdci jako 
vy. Splnění takové snu však určitě není 
jen otázka talentu, rodičů, fyzické pří-
pravy či štěstí, ale i sponzorů…

Bohužel je to tak. Za celou sezónu na-
příklad „spotřebuju“ až tři motocykly, 
několikery motokrosové boty a oblečení, 
spoustu náhradních dílů, benzínu apod. 
To bych si bez sponzorů nemohl dovo-
lit. Proto potřebuju své vlastní sponzory. 
Náš závodní tým pak zase pro svůj pro-
voz potřebuje spolupracovat s  dalšími 

sponzory. Jenom když se podíváte na 
moji závodní motorku, je plná log růz-
ných firem, které nás podporují. Díky nim 
si můžu dnes plnit svůj klukovský sen.

n Ve svých 27 letech jste asi v nejlepších 
závodnických letech. Jakých výsledků se 
vám podařilo už dosáhnout?

Stal jsem se třikrát mistrem České re-
publiky v  kategorii MX2, z  toho jednou 
mezi juniory a  dvakrát mezi dospělými. 
Loni jsem přešel do vyšší kategorie MX1, 
kdy jsem vybojoval titul vicemistra České 
republiky a na Slovensku pak titul mistra 
Slovenské republiky. V roce 2011 jsem re-
prezentoval naši zem na akci „Motokros 
národů“, což je největší týmová motokro-
sová událost celého roku na světě. 

n Vždycky si říkám, jak se vám jezdí 
v  tom blátě, když sotva vidíte na trať, 
brýle špinavé, všude okolo další řvoucí 
motorky…

Někdy to opravdu není žádná legrace. 
Základem je mít dobře připravené brýle 
a dobrý start, abych právě nemusel jet za 
těmi, kteří na mne házejí bláto. Závodní 
brýle dneska mají několik vrstev igelito-
vých fólií, které si závodník postupně od-
trhává a odhazuje, když se zašpiní. Když 
už není co odtrhávat, tak často musíme 
zahodit i ty brýle, abychom vůbec vidě-
li… (smích). Když je naopak sucho, jsme 
ze suchých hroudek hlíny a  drobného 
kamení neustále dotlučení a poškrábaní. 
Člověka to opravdu musí bavit.

Na stupních vítězů na loňském závodě v Kramolíně u Nepomuku

Poslední závod minulé sezóny na Slovensku (Beckov)

Halový supercross v Košicích v únoru 2016
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n Když jste zmínil Velkou nad Veličkou, 
napadla mne otázka na folklorní tradi-
ce, neboť tento region je jimi velmi zná-
mý. Co vy a folklór?

V  dětství jsem chodil do našeho 
folklorního souboru Veličánku a učil se 
zpívat a tancovat. Pak už si ale závodění 
bralo svůj čas a věnoval jsem se sportu. 
Naše tradice mám ale hodně rád a uží-
váme si je s naší rodinou vždy, když se 

v  červenci konají tradiční Horňácké 
slavnosti. Pocházím totiž z domu, který 
stojí přímo pod kopcem Strážná hůrka, 
na jehož svahu se vše odehrává. 

n Děkuji za zajímavý rozhovor a pře-
ji hodně úspěchů ve vaší závodní ka-
riéře. Chtěl bych vám poděkovat za 
to, že také myslíte na naše nejmenší 
a  současně pozvat děti telnické zá-
kladní školy na menší ukázku vašeho 

motokrosového umění (ve středu 29. 
června 2016 ve 14 hodin na asfaltové 
polní cestě mezi družstvem a rozvod-
nou), při které budou moci shlédnout 
nejen jízdu na vašem závodním stro-
ji, ale i  vyfotografovat se na památ-
ku. Určitě pro ně bude připraveno 
i  nějaké překvapení… Dětem dopo-
ručujeme, aby si tento rozhovor dob-
ře přečetli. František Kroutil

  ZIMNÍ PŘÍPRAVA MLADŠÍCH ŽÁKŮ SOKOLA TELNICE
Mladší žáci oddílu házené Sokola Telnice 

začali přípravu na jarní část sezóny hned 
v první všední den v novém roce. A opět 
v režimu třikrát týdně. Po podzimní části 
drží třetí místo v tabulce Jihomoravského 
kraje se ztrátou pět bodů na první Sokol-
nice a  tří bodů na druhé Hustopeče „A“. 
Cílem bylo po skončení celé soutěže udr-
žet třetí místo a pokusit se posunout i výš. 
Ovšem po ne zrovna dobrých výkonech 
v  týmu staršího dorostu, převážně z  ne-
dostatku hráčů, a po situaci, kdy pár roč-
níkově starších žáků musí hrát za mladší 
dorost, aby se tato kategorie vůbec moh-
la hrát, změnili trenéři zásadně koncept. 
Největší důraz se bude dávat na udržení 
co největšího počtu hráčů i do dalších let. 
V současné době tým mladších žáků čítá 
úžasný počet dvanácti hráčů jednoho roč-
níku 2004 a jednu hráčku o rok starší. S tý-
mem pomalu začíná trénovat i pár hráčů 
z řad minižáků. Ti s námi absolvovali i pří-
pravné turnaje a zápasy. Z tohoto důvodu 
jsme letos vynechali prestižní turnaj před 
velikonocemi v maďarském Győru a sou-
středili se na víc turnajů v České republi-
ce. Cílem bylo odehrát co nejvíce zápasů 
a vystřídat co nejvíc hráčů bez ohledu na 
výsledky a umístění. Jen tak můžeme udr-
žet co největší počet dětí do dalších let.

Na první dvoudenní turnaj Goryvo Cup 
v  Novém Veselí 16.–17. ledna 2016 jsme 
odjeli z  plné fyzické přípravy prakticky 
bez jediného tréninku s balonem. Na kva-
litě hry to bylo hodně poznat a konečené 
sedmé místo odpovídalo, tomu že jdem 

z plného tréninku. I přesto byly výsledky 
velmi přijatelné. Na další turnaj jsme odje-
li 30. ledna 2016 do Velkého Meziříčí. Tady 
se již projevily odtrénované hodiny a hra 
byla podstatně lepší. Bylo z toho celkově 
druhé místo a cenu pro nejlepšího hráče 
turnaje si odvezl Marek Popela. Dne 5. 
března 2016 jsme odjeli na turnaj Horky 
nad Moravou, který se hrál ve Velké Bystři-
ci. Třetí místo a opět cena pro nejlepšího 
hráče turnaje, tentokrát pro Petru Jahodo-
vou. Turnaj v Juliánově se konal 12. března 
2016 a dovezli jsme první místo. Po všech 
turnajích nemáme ani takovou radost 
z umístění, jako z toho, že si na všech tur-
najích mohli stejnoměrně zahrát všichni 
hráči bez ohledu na výsledek. Proto nás 

příjemně překvapily tyto výsledky. Mimo 
turnaje jsme odehráli v  rámci přípravy 
i několik přátelských zápasů s týmem So-
kola Juliánov, Sokola Újezd, se staršími 
žákyněmi Tatranu Bohunice a staršími žá-
kyněmi Újezdu u Brna.

Jarní část sezóny Jihomoravské ligy 
mladších žáků 2015–2016 jsme zača-
li 3. dubna 2016 na půdě Sokola Újezd 
u  Brna. První domácí zápas jsme hráli 
hned další víkend 10. dubna 2016 s  tý-
mem SK Kuřim. Veškeré výsledky z turna-
jů, rozlosování a vše podstatné naleznete 
na stránkách www.hazenatelnice.wbs.cz 
v sekci Mladší žáci.

Jaromír Popela a Jiří Jahoda, 
oddíl házené TJ Sokol Telnice

V sobotu 12. března 2016 jsme se s mi-
nižáky zúčastnili turnaje DP Stavební Cup 
2016 v Novém Veselí. Na tento turnaj jez-
díme pravidelně od prvního ročníku, tj. 
od roku 2009. Je to velice kvalitně obsaze-
ný turnaj, a právě proto sem tak rádi jez-
díme. Letos se turnaje zúčastnilo celkem 
32 týmů, z nichž 17 patřilo do kategorie 
minižáků a 15 do kategorie přípravky.

Přípravka – 15 družstev bylo rozdě-
leno do tří základních skupin. Naši malí 
borci zvládli s přehledem základní skupi-
nu, vyhráli všechny čtyři zápasy, a tím si 
vybojovali účast ve finálové skupině ví-
tězů z každé základní skupiny. Tady ode-
hráli dva zápasy a už tak úspěšní nebyli. 
Za jednu prohru a jednu remízu si nako-
nec z  turnaje vezou krásné třetí místo. 

Sestava: Dominik Štefke, Roman Jahoda, 
Ladislav Dvořák, Ondřej Bureš, Matěj Ha-
biger, Petr Strnádel, Ondřej Domša. 

Minižáci (elitní kategorie) – 17 druž-
stev bylo rozděleno do čtyř skupin. 
Kluci opět základní skupinu zvládli bez 
porážky a  také jako jejich mladší kole-
gové postoupili do finálové skupiny, ve 
které odehráli tři zápasy. Hned při prv-

  TURNAJ DP STAVEBNÍ CUP 2016 V NOVÉM VESELÍ



Telnický zpravodaj – červen 2016 Sport 35
ním klopýtli a prohráli. Další dva zápasy 
už nepustili a oba vyhráli. Celá finálová 
skupina byla vyrovnaná, první tři týmy 
měli po dvou výhrách (4 body). Roz-
hodlo tedy skóre, a to dalo minižákům 
stejně jako přípravce krásné třetí místo. 
Sestava: Samuel Přikryl, Ondřej Jahoda, 
Jakub Horáček, Tomáš Páral, Samuel 
Luskač, Radek Sklenář, Tomáš Jahoda, 
Jakub Přikryl.

Takže naše letošní účast na turna-
ji byla velice úspěšná, nám trenérům 
se hra kluků moc líbila a  kluci zaslouží 
velkou pochvalu. Všechny výsledky po-
drobně na:  www.hazenatelnice.wbs.cz 
nebo na: www.hazena.noveveseli.cz.

Pavlína Michellerová,  
oddíl házené TJ Sokol Telnice

Nedělního rána 10. dubna se sešli malí 
florbalisté z  telnické přípravky (ročníky 
2007–2008) v  hale ZŠ Čejkovická v  Br-
ně-Židenicích, aby změřili síly s dalšími 
zapálenými sportovci na posledním tur-
naji letošní sezóny. Jejich prvním soupe-
řem byl FK Troopers Moravany, v dalších 
se utkali s TJ Znojmo Laufen CZ, s Intelli-
gence Bulldogs Brno a v posledním s TJ 
Sokol Brno Židenice. Jednotlivé zápasy 
se hrály 12 minut systémem 3 + 1. Na 
hřišti předvedli své dovednosti Denis 
Přerovský, Dominik Štafa, Filip Dračka, 
Dan Tretera, Mates Zahradník, David Ba-
lák a za slečny Veronika Minaříková.

Posilněni obědem se po poledni na 
stejné místo dostavili naši ještě mladší 
hráči, tzv. minipřípravka (ročníky 2008–
2011). Z  dívčího zastoupení Markétka 
Mifková, Adélka Krejzlíková (obě také 
v roli brankářek 2. a 3. zápasu), Vendul-
ka Žáková a Nikolka Mácová. Z chlapců 
Petr Gabrhel, Matyáš Nezval, Matěj Žák 
(v 1. zápase také brankář), Kuba Prudil, 
Daniel Vlček a Alex Borýsek. Po prvním 
utkání s FK Židenice si hráči mohli půl 

hodiny zaslouženě odpočinout a „dobít 
baterky“ na další dva po sobě jdoucí zá-
pasy s týmy Hattrick a Dragons.

Velká chvála všem telnickým florba-
listům patří především za nepřehléd-

nutelnou snahu a vydanou energii. Ne-
lehkého úkolu, kterým určitě účast na 
turnaji je, se zhostili výtečně a  hlavně 
s chutí – a to je nejdůležitější!

Barbora Žáková

  TURNAJ PŘÍPRAVKY A MINIPŘÍPRAVKY FK ORLA TELNICE

Florbalové minisoustředění FK Orel 
Telnice je určeno pro děti z  ročníků 
2010 až 2005. Hlásit se můžou i  děti, 
které s  námi netrénují. Začátek sou-
středění bude v pátek 1. července 2016 
v  9.00 hodin. Konec bude v  neděli  
3. července 2016 v 17.00 hodin. Začá-
tek i konec proběhne v telnické orlov-
ně. Cena soustředění je 800 Kč a zahr-
nuje jídlo, pití, ubytování, mls i  další 
pomůcky – zkrátka vše potřebné. Sní-

daně, svačinky a večeře si budeme při-
pravovat svépomocí. Obědy objedná-
me v restauraci Orlovna. Pitný režim je 
zajištěn. Pro děti budou připraveny ží-
něnky povlečené čistým prostěradlem 
(polštář a  přikrývku je potřeba si při-
nést vlastní). S sebou: florbalku, přezů-
vky na hřiště, papuče, švihadlo, láhev 
na pití, kartáček na zuby, ručník, záso-
bu ponožek a triček, deskové hry… Bě-
hem minisoustředění děti prožijí přes 

13 hodin sportovních aktivit, půlho-
dinovou lekci správné techniky běhu 
pod vedením Mgr. Lukáše Olejníčka 
a  jedno odpoledne aktivní relaxace 
v telnickém okolí. Děti na soustředění 
přihlašujte podle věku:
–  přípravka (menší děti 2010–2007) – 

Jiří Máca (maca.jiri@email.cz)
–  elévové  (2007–2005) – Ivo Bártek 

(ivobartek@seznam.cz)
Jiří Máca, FK Orel Telnice

  FLORBALOVÉ MINISOUSTŘEDĚNÍ 2016
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V sobotu 16. dubna 2016 uspořáda-
li členové TJ Sokola Telnice brigádu na 
úklid areálu sokolovny po jarním ořezu 
dřevin a  přípravu tenisových kurtů na 
sezónu. Původně byla brigáda naplá-
nována na sobotu 9. dubna, ale z důvo-
du špatného počasí byl termín brigády 
přesunut na další sobotu, kdy konečně 
počasí přálo venkovním aktivitám. Bri-
gáda byla zahájena v 9.00 hodin. Dob-
rovolníci se vrhli na úklid větví. Větve 
jsme nosili do zadní části areálu, kde 
na parkovišti Jirka Netolický přistavil 
traktor se štěpkovačem a větve ve stroji 
podrtil. Na tenisových kurtech jsme se 
zaměřili na stabilizaci povrchu, který je 
již v  žalostném stavu. Povrch antuko-
vých kurtů jsme jemně narušili hráběmi 
a poté srovnali. V místech kde byla stá-
vající antuka v horším stavu, jsme pro-
vedli náhradu za novou. Nakonec jsme 
povrch zaváleli. Současně jsme kolem 

plotů vytrhali trávu a  opravili záchyt-
né sítě. V  poledne jsme byli s  pracemi 
hotovi. Po dobu brigády měli pracanti 
možnost občerstvení jak teplým ná-
pojem, tak i něčím k zakousnutí. Účast 
dobrovolníků na brigádě byla na dobré 

úrovni. Děkujeme všem zúčastněným, 
Jirkovi Netolickému za bezplatné po-
skytnutí stroje na likvidaci větví a obci 
Telnice za zapůjčení dvou várnic na 
teplý nápoj.

Pavel Oborný, TJ Sokol Telnice

  JARNÍ BRIGÁDA NA SOKOLOVNĚ

Telničtí ministranti vyrazili spolu se 
svými rodinami a dalšími fanoušky do 
Moravských Budějovic, kde se v sobo-
tu 12. března 2016 odehrál Ministrant-
ský turnaj P. Václava Drboly. Turnaj byl 
pojmenován po faráři, který byl před 
65 let popraven komunistickou mocí 

po vykonstruovaném obvinění a zma-
nipulovaném soudním procesu v  tzv. 
babické aféře. Nyní probíhá jeho beati-
fikační proces (spolu s P. Janem Bulou).

Turnaj se odehrával ve dvou spor-
tovních disciplínách: fotbalu a  florba-
lu, přičemž se výsledky spolu sčítaly. 

Své sportovní dovednosti porovnáva-
lo devět mužstev ve třech věkových 
kategoriích. Mimořádně se dařilo těm 
telnickým: v nejstarší kategorii zvítězili, 
v kategorii žáků II. stupně ZŠ si dokonce 
odvezli putovní pohár a nejmladší žáci 
I. stupně ZŠ byli stříbrní. Gratulujeme!

  MINISTRANTSKÝ TURNAJ P. VÁCLAVA DRBOLY  
V MORAVSKÝCH BUDĚJOVICÍCH

V  jarních měsících se ve sportovní 
hale v Telnici (30. dubna 2016) a v Hab-
růvce (8. května 2016) uskutečnily dva  
ligové turnaje Bambini ligy juniorů 
BSMK. V obou turnajích bylo dosaženo 
prakticky stejného pořadí všech pěti 
startujících týmů: 1. FC Romstar, 2. FC 
Habrůvka, 3. Sokol Telnice A, 4. Sokol 
Telnice B, 5. Sokol Telnice C. V domácím 
turnaji byl nejlepším střelcem vyhlášen 
Marek Toužín, nejlepší hráčkou Veroni-

ka Zemanová a  nejlepším brankářem 
Jiří Budík. V  Habrůvce si titul nejlepší 
brankářky odnesla Gabriela Výletová 
a nejlepší hráčkou byla titulována opět 
skvělá Veronika Zemanová. Do konce 
sezóny nám zbýval už jen jediný ligo-
vý turnaj, ve kterém se telnické áčko 
mělo pokusit udržet krásné druhé mís-
to v  lize. Do posledního turnaje, který 
se odehrál na umělé trávě v brněnských 
Lužánkách po uzávěrce vydání tohoto 

Telnického zpravodaje, vstupovali naši 
reprezentanti pouze s  jednobodovým 
náskokem. Věříme, že se jim to podaři-
lo. A  jestli ne, život běží dál a my jsme 
rádi, že se naše děti a mládež opět moh-
ly celý rok věnovat zdravému pohybu 
a  strávit svůj volný čas v  dobré partě 
svých kamarádů a  spolužáků. Děkuje-
me všem, kteří nás v této činnosti celou 
sezónu jakkoliv podporovali.

Oddíl futsalu TJ Sokol Telnice

  FUTSALOVÝ ODDÍL TJ SOKOL TELNICE V BAMBINI LIZE
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V sobotu 30. dubna 2016 jsme pro-
vedli jako každý rok sběr železného 
šrotu v  obci. Tento jsme nakládali do 
kontejnerového vozu, které bezplatně 
zapůjčila firma Šrot Gebeshuber ze So-
kolnic. Sběr proběhl velice úspěšně, na-
ložili jsme dva plné kontejnery, celkem 
8  780 kg. Děkujeme tímto občanům, 
kteří vzorně připravili kovový odpad 
k  odvozu. Udělali tak dobrou věc pro 
sebe, životní prostředí a především pro 
házenkáře, kteří výtěžek z akce použijí 
výhradně pro chod oddílu. Děkujeme!

Výbor oddílu házené 
TJ Sokol Telnice

Začátek roku je v  tanečním sportu 
vždy otázkou hned několika vrcholných 
akcí. Nedá se tedy říct, že bychom začali 
sezónu, ba naopak ladění formy právě 
v těchto měsících vrcholí. Naši svěřenci 
měli velké ambice, a  tak jsme byli na-
pnutí, jak to dopadne. 

První mistrovství ČR se konalo v  la-
tinsko-amerických tancích a  zde náš 

pár vyhrál, a  získal tak titul mistrů ČR! 
I  ostatní členové klubu zaznamenali 
úspěchy, a  my tak získali hned několik 
umístění ve čtvrtfinále mistrovství ČR:
Dospělí – hlavní kategorie
1. místo: 

Radek Mucha – Yana Grishchenko
17. místo: 

Jan Babinec – Jana Šigutová

19. místo: 
Vilém Pařík – Jarmila Tietzová

22. místo: 
Vladimír Kopřiva – Karolína Škrabánková

22. místo: 
Jan Srkal – Soňa Vedrová

Mládež do 21 let
5. místo: 

Jan Babinec – Jana Šigutová

  HÁZENKÁŘI PROVEDLI SBĚR ŽELEZNÉHO ŠROTU

  ÚSPĚCHY TANEČNÍHO KLUBU OREL TELNICE

V  průběhu celého turnaje panovala 
mezi všemi účastníky skvělá atmosféra. 
Hrálo se ve dvou tělocvičnách místní zá-
kladní školy, které chvílemi burácely hla-
sy, bubny a dalšími hlučnými předměty 
dobře naladěných fanoušků. Sympatie 
publika si získala také telnická a sokol-
nická děvčata, která jej svým vystoupe-
ním pěkně roztleskala. Děkujeme.

Někteří fanoušci a  roztleskávač-
ky během dopoledne také navští-
vili místní muzeum a  masné krámy, 
po dobrém obědě jsme pak všichni 
mohli obdivovat krásné prostředí 
zdejší orlovny a besedovat s místními 
farníky a  P. Ladislavem Kozubíkem. 
Děkujeme jim za přátelské přivítání 
a  veškerou péči, kterou nám po ce-

lou dobu návštěvy věnovali. Program 
celého dne byl zakončen společnou 
mší svatou v Šebkovicích s vedoucím 
zdejší salesiánské komunity P. Pavlem 
Krejčím a  otcem Ladislavem. Děku-
jeme všem, kteří se o nás v průběhu 
turnaje i po něm starali. A  těšíme se 
někdy příště. 

 František Kroutil
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Na mistrovství ČR ve standardních 

tancích jsme také očekávali vysoké 
umístění našich párů jak v hlavní kate-
gorii, tak v  kategorii mládež do 21 let. 
A také, že to dopadlo. V hlavní katego-
rii vybojovali naši svěřenci místo třetí 
a v mládeži do 21 let místo páté:
Dospělí – hlavní kategorie
3. místo

Michal Drha – Klára Zámečníková
13. místo

Adam Jendrulek – Iva Riederová
21. místo

Jan Babinec – Jana Šigutová
46. místo

Ctibor Mazal – Gabriela Vašíčková
50. místo

Jakub Klobáska – Klára Koňaříková
Mládež do 21 let
5. místo

Jan Babinec – Jana Šigutová
Senioři I
20. místo

Ladislav Bárta – Eva Bártová
Další úspěch našeho tanečního klubu 

jsme zaznamenali na World Cup v Itálii 
(27. února 2016), kde se do semifinále 
v  latinsko-amerických tancích dostali 
Radek Mucha a Yana Grishchenko. Jed-
ná se po mistrovství světa a mistrovství 
Evropy o další významnou akci.

Team Orel Telnice se probojoval do 
devítičlenného finále mistrovství Evro-
py tanečních klubů (25. března 2016), 
kde nakonec skončil na krásném sed-
mém místě. Mezi velice silnou konku-

rencí z  Ruska, Itálie, Španělska, Polska, 
Rumunska a  dalších zemí je to skvělé 
umístění. ČR měla jen jediného zástup-
ce mezi kluby, a to právě TK Orel Telnice. 
Byla pro mě čest reprezentovat na tak 
významné události právě náš klub!

Náš nadějný mládežnický pár Jan 
Babinec – Jana Šigutová se probojo-
val 26. března 2016 v  Berlíně ve veli-
ce silné konkurenci až do semifinále 
soutěže dospělých v  latinsko-americ-
kých tancích WDSF International Open 
LAT, což je pro ně i pro klub ohromný 
úspěch. Tento pár se postupně dostá-
vá na vyšší příčky v zahraničním rank-
-listu a jistě o něm ještě v budoucnosti  
uslyšíme!

Jedničky našeho klubu ve standard-
ních tancích přivezly 3. místo ze soutěže 
ve Slovinské Ljubljani (WDSF Intenatio-
nal Open STT, 3. dubna 2016). Potvrdi-
ly tak své druhé místo v  reprezentaci 
a nyní se chystají na mistrovství Evropy 
ve standardních tancích.

Další úspěchy našeho klubu najde-
te na stránkách www.tkoreltelnice.cz 
nebo na facebookovém profilu: Taneč-
ní klub Orel Telnice. Naši členové klu-
bu se pravidelně umisťují na předních 
pozicích i  nižších výkonnostních tříd. 
Tyto soutěže probíhají každý víkend  
a i zde naši členové sbírají cenná umís-
tění a hrdě reprezentují TK Orel Telnice.

Michal Drha, TK Orel Telnice
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Ke společnému rozhovoru přijaly pozvání dva vynikající páry TK Orel Telnice, 
a  to úřadující mistři ČR v  latinsko-amerických tancích Radek Mucha a  Yana  
Grishchenko a  bronzoví medailisté z  letošního mistrovství ČR ve standardních 
tancích Michal Drha a Klára Zámečníková.

n Tancujete za Taneční klub Orel Telni-
ce. Odkud ale vlastně pocházíte a kolik je  
vám let?
Radek: Já pocházím z Ostravy, kde jsem 

dlouho reprezentoval taneční klub 
Akcent Ostrava. Do Brna jsem se pře-
stěhoval v  devatenácti letech a  od té 
doby tančím za TK Orel Telnice, teď je 
mi dvacet osm.

Yana: Pocházím z  Ruska, konkrétně 
z  města Ufa, které leží poblíž pohoří 
Ural. Do Česka jsem se přestěhovala ve 
dvanácti letech kvůli tanci. Je mi dva-
cet jedna a  již dva roky reprezentuju 
TK Orel Telnice.

Michal: Mně je třicet jedna a  narodil 
jsem se v  České Lípě. Už jedenáct let 
ale bydlím v  Brně a  telnický taneč-
ní klub reprezentuju desátým ro- 
kem.

Klára: Já pocházím ze Hvozdné, což je 
vesnice kousek od Zlína. Je mi dvacet 
pět let a za TK Orel Telnice tancuju de-
set let.

n Jak dlouho se věnujete tancování?
Michal: Od devíti let. Je to tedy už dlou-

hých dvaadvacet let.
Klára: Od roku 2000. Letos už to je šest-

náctý rok.
Radek: Já tancuju od svých devíti let, tak-

že jsem už devatenáct let na tanečním 
parketě.

Yana: Tančím od sedmi a celkem už je to 
tedy čtrnáct let

n A jak dlouho tančíte spolu?
Yana: V  dubnu jsme v  Radkem oslavili 

dvouleté taneční partnerství.
Klára: S  Michalem tancujeme od roku 

2008, takže je to už osm let.

n Jakých úspěchů doma a v zahraničí si 
ceníte nejvíce? 
Radek: Tak asi pro oba z nás je největším 

úspěchem na domácím poli získání 
mistrovského titulu letos v lednu. A co 
se týká zahraničí, tak je to asi 38. po-
zice na světovém žebříčku a čtvrfinále 
na ME v dánském Aarhusu.

Yana: No a samozřejmě spoustu dalších 
finálových umístění na mezinárodních 
soutěžích, jako třeba ve Španělsku, Itá-
lii, Maďarsku, Rumunsku, Bosně a Her-
cegovině, Polsku nebo Slovinsku.

Klára: Na světové úrovni je to pro nás 
určitě čtvrtfinále z  mistrovství Evropy 
v loňském roce. Na domácí úrovni je to 
postavení na druhém místě celkového 
rank-listu ČSTS, díky němuž pravidelně 
reprezentujeme ČR na mistrovství svě-
ta a mistrovství Evropy. 

Michal: Ceníme si i  velké popularity 
u obecenstva, které nám vždy dodává 
velkou sílu pro naše další tancování.

n Jak jste se dostali právě k tancování?
Yana: Já jsem byla v dětství velmi ener-

gické dítě. Proto mi rodiče hledali ně-
jaký koníček, kde bych se mohla vybít, 
a tak mě můj táta dal na tanec, nejdří-
ve to byl opravdu jen koníček, který 
postupem času přerostl v životní cíl.

Radek: Původně jsem chtěl hrál fotbal, 
ale kvůli dřívějším zdravotním problé-
mům mi to lékaři nedoporučovali. Ces-
tu k  tanci mi ukázala maminka mého 
nejlepšího kamaráda, který v  té době 
už dávno tančil.

  ROZHOVOR S TANEČNÍMI PÁRY TK OREL TELNICE

Radek Mucha a Yana Grishchenko Michal Drha a Klára Zámečníková



Telnický zpravodaj – červen 2016Sport • Historie40
Klára: S maminkou jsme čekaly v lékár-

ně u  zubaře a  našly jsme na stoleč-
ku leták s  upoutávkou do tanečních 
kurzů Tanečního klubu Fortuna Zlín. 
Byla jsem vždycky hyperaktivní, asi 
podobně jako Yana, a  k  tancování 
mě to od malička táhlo, takže jsme 
to šly zkusit. Tenkrát se vybíraly děti 
přes takový konkurz a  jelikož jsem 
měla za sebou již několik tanečních 
a  pohybových průprav a  k tomu 
jsem dělala sportovní aerobik, ne-
měla jsem problém tímto konkurzem 
projít. Výhodou bylo, že jsem měla 
i partnera, protože jsme tam nakonec 
šli společně s  mým starším bráchou  
Lukášem.

Michal: Jako malý jsem se pořád hýbal, 
a  tak mě naši dali na dva kroužky. 
Táta na karate a  mamka na tancová-
ní. Oboje mě bavilo a vcelku mi i šlo. 
Když už se to nedalo dělat dohroma-
dy a  musel jsem si vybrat, tak jsem 

zvolil tanec. Za prvé kvůli tomu, že 
jsem měl zrovna období, kdy jsem 
byl úspěšnější v tanci, a tak mě to více 
bavilo, a za druhé protože si myslím, 
že mamka měla doma asi trochu větší 
slovo. (smích)

n Co pro vás tanec znamená?
Radek: Pro mě je tanec svým způsobem 

životní styl; je to součastně radost 
a povinost, protože se snažím také po-
máhat novým tanečníkům.

Yana: Tanec je pro mě něco, bez čeho ne-
dokážu žit, dělám to celý život, a proto 
mám všechno spojené s tancem: přá-
tele, cestování, zábavu. Jak řekl Radek, 
je to náš styl života. Takže život nor-
málního člověka si už nedovedu před-
stavit. 

Michal: Je to životní styl a  můj způsob 
objevování života. Tanec mě učí, jak 
se vypořádávat s překážkami, jak pře-
konávat prohry a  na čem opravdu 

záleží, jak v  tanci, tak i  v  životě. Díky 
tanci jsem se dostal v  životě úplně 
jinam, než kde bych byl, kdybych ne-
tančil. Učím se prostřednictvím tance, 
kde jsou moje limity a že je neustále 
potřeba se učit a  rozvíjet na všech 
úrovních života.

Klára: Tanec je prostě můj život.

n Jaké jsou vaše plány pro nejbližší dobu?
Yana: V  červenci nás čeká mistrovství 

Evropy, v srpnu German Open Cham-
pionship ve Stuttgartu a v září největší 
soutěž, mistrovství světa v Číně. Kromě 
toho mnoho dalších mezinárodních 
a domácích soutěží.

Klára: U nás je to podobné. Nyní v květ-
nu nás čeká mistrovství Evropy. Poté se 
budeme připravovat na German Open 
Championship ve Stuttgartu a dále na 
mistrovství světa v dánském Aarhusu, 
které bude v listopadu.

Rozhovor připravil Milan Šatan

Narodila jsem se v roce 1935 jako Věra 
Burgetová a žila s rodiči na Tyršově ulici č. 
246 (nyní Za sokolovnou). Vyrůstala jsem 
se sestrou Milou, později provdanou za 
Jana Mrkvicu. Když vypukla II. světová 
válka, nebyly domy na Tyršově ulici, ale-
spoň ten náš, vhodné pro přežití války ve 
sklepě – nastupovala tam spodní voda. 
A  protože náš dům byl poměrně nový, 
zabezpečil otec okna proti rozbití skel při 
náletu. Předpokládal totiž, že nově posta-
vená sokolovna bude přitahovat různé 

letecké útoky. Tak se nakonec i  stalo: za 
sokolovnou v Augartech byly ještě dlou-
ho po válce dvě velké díry po neúspěš-
ných útocích letadel na sokolovnu. Zřej-
mě se netrefili. 

Když otec zjistil, že není kde se před 
nálety schovat, vybudoval úkryt na poli 
za Telnicí. Vykopal tam patřičnou díru, ve 
které se dalo pohodlně přespat. Bylo tam 
víc rodin, které tuto situaci řešili stejným 
způsobem. Pamatuji se například na ro-
dinu Mácovu. Nevím, jak dlouho jsme 
tam byli. Po jednom náletu, kdy letadla 
létala velmi nízko nad zemí, takže po-
vrch úkrytu zakrytý térovým papírem byl 
rozmetán po polích, se moji rodiče roz-
hodli tento úkryt neboli bunkr opustit. 
Ale kam jít? Otec domluvil umístění naší 
rodiny u  jeho rodičů (Eduarda Burgeta) 
v domě na Palackého č. 190. Měli poměr-
ně dobře vybavený sklep, ale s námi nás 
tam bylo moc. Spolu s námi tam přebý-
vala také další dědečkova rodina s malý-
mi dětmi. 

Když jsme se stěhovali z úkrytu na poli, 
každý šel jen s  tím nejnutnějším. Teh-
dy nás zastihl nálet zrovna u  domu č. 7 
(dnes je již zbouraný), kde bydlela babič-
ka Vágnerová, museli jsme se tam scho-
vat. Pamatuji se, že jsme byli nacpáni na 
schody do sklepa (když ještě fungovala 
vinárna Šatlava, tak tam bylo skladiště). 
Němečtí vojáci byli všude, před námi na 
schodech, pokoušeli se střílet na letadla. 

Kolem celé fary a na náměstí byli němečtí 
vojáci, bylo to něco hrozného. Když bylo 
po náletu, mohli jsme v  klidu přejít do 
sklepa k Burgetům. Rodiče měli v domě 
na Tyršově ulici nějaké domácí zvířectvo, 
museli tedy chodit zvířata krmit, samo-
zřejmě vždy mimo nálety. Já jako malá 
jsem vždy chtěla chodit s nimi, ale to, co 
jsem jednou po cestě viděla, asi nikdy 
nezapomenu. Po náletu bylo všechno na 
ulicích rozbité, dráty ztrhané a v místech 
nynější orlovny ležel umírající kůň, které-
mu již nebylo pomoci.

Do našeho domu na Tyršově ulici se 
nastěhovali Němci v černých uniformách, 
říkalo se jim smrtihlavi. Chovali se ale ve-
lice slušně a když věděli, že musí ustupo-
vat a  náš dům opustit, velice slušně se 
rozloučili. Když jsme se další dny vrátili 
opět nakrmit zvířata, zůstali jsme v šoku. 
V našem domě byli nastěhovaní Rusové, 
v  kuchyni bylo plno slámy, zrovna tam 
škubali slepici, aby si uvařili polévku, tu 

  II. SVĚTOVÁ VÁLKA VE VZPOMÍNKÁCH VĚRY KŘÍŽOVÉ

Vilém (*1906) a Pavlína (*1905) Burgetovi 
v pozdějším věku

Dům na Tyršově ul. 246 (dnes 
Za sokolovnou) postavený v roce 1934

• 
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jejich – boršč. Byli to první Rusové, kteří 
hnali před sebou dobytek, převážně krá-
vy na obživu svých vojáků. 

Bylo tehdy už téměř po válce. Před so-
kolovnou stála ruská auta a  na jednom 
z  nich stála krásná kaučuková panen-
ka, dosti velká a  u nás vzácná. Uprosila 
jsem tatínka, aby mi ji vzal. Měla jsem 
z ní velkou radost, to jsem ještě nevědě-
la, že si s ní dlouho nepohraji. Když jsme 
se vrátili k dědečkovi na Palackého ulici, 
byli jsme všichni v kuchyni, když přiletěl 
granát od Němců, kteří ustupovali a ještě 
ze Sokolnic vystřelovali granáty. Jeden 
granát prorazil zeď v kuchyni, najednou 
tam bylo černo, červeno, ani nevím, jak 
to přesně popsat. Otec, který byl nejblíže 
k díře ve zdi, byl zraněn, granát jej zasáhl 
přímo do krku. Maminka hned zařídila 
potřebné ošetření. My děti jsme vyběhly 
na ulici, na druhé straně silnice stály sil-
né stromy, za které jsme se schovávaly. 
Strach z tohoto zážitku byl nepředstavi-
telný. Naštěstí nás do svého sklepního 
ubytování vzala rodina Kořalníkova a ně-
jakou dobu nás tam nechala. Byl to pře-
krásný sklep, postele nad sebou, velký 
prostor. Nikdy na to nezapomenu, jak se 
o nás postarali. Panenku, kterou mi otec 
z  ruského auta vzal, granát úplně zničil, 
takže jsem si jí ani neužila, no zkrátka: 
krást se nemá. 

Po válce se otec částečně zotavil a my 
se mohli vrátit do domu na Tyršově ulici. 
Dům byl úplně v pořádku, ani jedno sklo 
nebylo rozbité. V celé ulici byli ještě na-
stěhovaní Rusové, ale chovali se slušně. 
Někteří nás brávali do kina na sokolovnu 
s tím, že mají doma také děti a je jim po 
nich smutno. Válka skončila, vše se dalo 
do pořádku a  mně zbyly jen tyto vzpo-
mínky. Věra Křížová (roz. Burgetová)

Po čtyřiceti letech zveřejňujeme 
originální znění dopisu rodiny Niko-
laje Izidoroviče Kvita, ruského kapel-
níka, který se poprvé v Telnici objevil 
při osvobozování Telnice Rudou ar-
mádou. Telnice mu přirostla k  srdci, 

stejně tak i  on některým telnickým. 
Do příštího vydání Telnického zpra-
vodaje pro vás připravujeme zajíma-
vé informace o životě této osobnosti, 
na kterou dodnes mnozí rádi vzpo- 
mínají.  FK

  POZDRAV OD RODINY  
NIKOLAJE IZIDOROVIČE KVITKA

Příslušníci partyzán-
ské skupiny III. úderné 
roty generála Luži, Jan 
Krykorka a  Ota Pešl, 
byli do Bělče přiděleni 
k  zajištění pokojného 
chování obyvatel při 
průjezdu ustupující ně- 
mecké armády. O  půl 
sedmé ráno měli sraz 

s  partyzány z  Bělče před domem Jana 
Čecha. V  té době přicházela skupina 
ozbrojených Němců. Partyzáni je in-
formovali o  kapitulaci jejich armády 
a  odzbrojili je a  ti pokračovali směrem 

na Doubravník. Tuto scénu zahlédla 
německá spojka, která přijížděla od 
Lomnice. Ihned se obrátila. Za malou 
chvíli přijel v  obrněném autě velitel 
SS s  několika vojáky. Nastala střelba, 
partyzáni se rozprchli. Krykorka a  Pešl 
střelbu opětovali. Jednoho německé-
ho vojáka zastřelili a  druhý byl zraněn. 
Nastal zmatek a SS se vraceli k Ochozi. 
Netrvalo dlouho a do Bělče se hnali roz-
zuření Němci. Začaly prohlídky domů, 
občany vyháněli a stavěli podél silnice. 
Jan Čech, František Doušek, Josef Kyt-
ner a  Rudolf Kolbábek byli odvedeni 
na Kapounovu zahradu. Josef Řehoř 

byl zasažen odrazem kulky. Krykorka 
a Pešl zůstali v hořícím domě Jana Če-
cha. Němci ještě stačili zapálit dům 
Františka Douška, Josefa Kytnera a sto-
dolu Starých. Po silnici k  Doubravníku 
se pohyboval smutný průvod. Čech, 
Doušek, Kytner a Kolbábek šli na smrt. 
Na místě dnešního pomníku byli zastře-
leni. Rukojmí František Dvořák, Miloslav 
Štourač a František Vojta byli odvezeni 
do Strážku a uvězněni ve školním skle-
pě. Odtud jim neznámá osoba umožnila 
útěk. Tyto informace byly čerpány z do-
stupných materiálů.

Dana Trtílková, starostka obce Běleč

  K UDÁLOSTEM 9. KVĚTNA 1945 V OBCI BĚLEČ

Ota Pešl
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V letošním roce je to již 71 let od kon-
ce II. světové války v  Evropě. Tak jsme 
v Telnici 24. dubna uctili památku obětí, 
v den, kdy byla naše vesnice osvoboze-
na. Mezi těmi, kteří za nás položili svoje 
životy, je i několik rodáků, kteří byli na 
pomník padlých v  této válce dopsáni 
teprve před nedávnou dobou. Zaslou-
žili si to a je dobře, že tam jejich jména 
byla, i když pozdě, uvedena. Mezi těmi-
to dopsanými je také telnický rodák Ota 
Pešl, na kterého již dávno vzpomínal 
Láďa Pustina, neboť spolu v Sokole trá-
vili dětství.

Ota Pešl se narodil v Telnici, na č. p. 
19. V  dětství žil se svými rodiči v  naší 
vesnici, později se rodina odstěhovala 
do Brna-Židenic. Cvičil v  Sokole a  byl 
nadaný student. Měl zájem o malování, 
sochařství a výtvarnictví, proto také vy-
studoval výtvarnou školu v Brně, kde je 
také uveden na pamětní desce padlých. 
Za války byl zapojen do odboje na Vyso-

čině jako partyzán a příslušník III. úder-
né roty generála Luži. Zahynul v  Bělči 
při přestřelce s německými vojáky, po-
dobně jako jeho druh Jan Krykorka, dne 
9. května 1945. Jejich společný pohřeb 
se konal 12. května 1945 v Bělči za vel-
ké účasti vojáků, spolubojovníků a ob-
čanů z  širokého okolí. Ota Pešl zemřel 
v nedožitých 24 letech. Místo, kde padl, 
dodnes připomíná pomník, na němž je 
se svými spolubojovníky uveden. Mís-
tem jeho posledního odpočinku je pak 
doubravnický hřbitůvek, kde ve společ-
ném hrobě odpočívá se svým spolubo-
jovníkem Janem Krykorkou. 

Na tato místa se vracíváme uctít pa-
mátku a jsme rádi, že v letošním roce se 
na tato místa podívali také naši spolu-
občané z Telnice. Letos by se 9. červen-
ce dožil partyzán Oto Pešl 95 roků. Čest 
jeho památce. Nezapomínejme. Tito 
lidé položili své životy, abychom my 
mohli žít. Eva a Ladislav Kořalníkovi

  MÍSTO, KDE BOJOVAL A PADL PARTYZÁN OTA PEŠL

Dne 7. května 2016 jsme měli mož-
nost připomenout si během zájezdu 
do Doubravníku vazby, které spojují 
Doubravník s  Telnicí. O  příběhu Oty 
Pešla bylo již psáno výše. S  Doubrav-
níkem nás pojí také to, že se zde v kos-
tele nachází hrobka Ditrichštejnů 
a  Mitrovských. K  jejich panství dříve 
náležela naše vesnice. Roku 1867 vy-
stavěl pro svůj rod hrobku v pseudo- 
gotickém slohu hrabě Vladimír Mit-
rovský nákladem 70 000 zlatých. Nad 

vchodem čteme nápis: „Ctěným před-
kům, sobě, milým potomkům“ a  také 
heslo Mitrovských „Věčné, protože 
čisté“. Další souvislost s  Doubravní-
kem má telnická rodina Životských. 
Jejich předci pocházejí z  Doubravní-
ka. Antonín Životský, narozen 1849 
v  Doubravníku, zemřel 13. 6. 1918 
v  Telnici na č. p. 137. Byl komorní-
kem u  hraběte Mitrovského. Jeho 
žena byla Marie Svobodová, narozená  
11. 8. 1849, zemřela v roce 1933 v Ko-

  VAZBY MEZI TELNICÍ A DOUBRAVNÍKEM 

Doubravník

Poslední místo odpočinku Oty Pešla a Jana 
Krykorky na doubravnickém hřbitově

Pohřeb partyzánů Jana Krykorky a Oty Pešla v Doubravníku dne 12. května 1945  
Foto Josef Lukášek

Místo tragédie v  Bělči připomíná tento 
pomník
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bylnicích. Rodina Životských vlastnila 
usedlost na náměstí. Z  tohoto domu 
byl známý Osvald Životský. Pracoval 
jako inženýr při stavbách železnice. 
Konec života strávil v Brně-Židenicích. 
Na tohoto jmenovaného mají památ-

ku v doubravnickém kostele, byl jeho 
mecenášem. Věříme, že si z  letošního 
květnového zájezdu do Doubravníku 
naši spoluobčané odnesli pěkné vzpo- 
mínky.

Eva a Ladislav Kořalníkovi

P. S. Obec Telnice děkuje rodině Evě a La-
dislavovi Kořalníkovým za spolupráci při 
přípravě zájezdu do Doubravníku, který 
se konal dne 7. května 2016. Reportáž 
z tohoto zájezdu naleznete v rubrice Spo-
lečnost a kultura.  FK

Tolikrát se lidé v  naší vsi pozastavu-
jí nad tématem soužití starousedlíků 
a  novousedlíků. Dovoluji si tedy k  to-
muto tématu u  příležitosti obecních 
hodů přispět vzpomínkou na doby mi-
nulé z pera Františka Perny, který ve své 
kronice takto zachytil obřad přijímání 
nového souseda mezi starousedlíky:

„Usedlí občané telničtí bývali v  obci 
jakousi šlechtou. Členem sousedstva 
mohl se státi jen muž bezúhonný, ma-
jící v obci selský statek, jejž buď zdědil 
po rodičích, nebo jej koupil, anebo se 
na něj přiženil. Sousedé tvořili uzavře-
nou společnost, která měla o zábavách 
v hospodě svůj stůl, u něhož měl každý 
určené místo. Na místech posledních 
sedávali nejmladší sousedé.

Společnost sousedů scházívala se 
o sv. Jiří a sv. Martině na valnou hroma-
du. V ty dny sousedé obcházeli hranice 
obce, aby ohlédli, nejsou-li meze a hra-
nečníky porušeny. Rozhodovali také ve 
sporech mezi sousedy. Po vyřízení po-
dobných záležitostí podáváno pivo na 
účet obce. Teprve za světové války pití 
na účet obce přestalo.

O valné hromadě bývali přijímáni noví 
sousedé, kteří se o  členství v  soused-
stvu ucházeli. Nováčka přivedli dva sou-
sedé do shromáždění, jež se konávalo 
v obecní kanceláři v hostinci č. 6 (dnes 
U Laštůvků). Přijímací obřad vykonával 
starosta. Formule přijímání zaznamená-
na je v Knize sousedů, kdež veden o kaž- 
dém členu zápis o přijetí nebo úmrtí.

Uctivé přijímání sousedů do obce 
v roce 1851.
Otázka starostova: Copak žádá-
te, věrně milovaný příteli, aneb co 
byste rád přednášel tomuto počest-
nému shromáždění našich pánů 
sousedů?
Odpověď nového souseda: Mně, 
vážení páni ouřadi, vspolu páni 
sousedi, mé přání jest, abych ve 
vaši společnost slušně za obecního 
ouda přijatý býti mohl. 
Starosta: Milý příteli, za těžké by 
vám bylo do společnosti sousedské 
vkročit, kdybyste povinnosti ob-
čanské nevykonával, které zákon-
ně uložené jsou, lépe by vám bylo, 
kdybyste sám pro sebe zůstal.
Soused: Jakékoliv povinnosti zá-
konně ustanovené se na mě uloži-
jou, mile rád vykonám, když jen své 
mezi pánama sousedama obdržím.
Starosta: Milý příteli, než toto 
jméno krásné, Bohu i lidem milé 
„počestný soused“ se vám přivykne, 
dejte mně na to vaši pravou ruku, že 
tyto slova, která já vám jakožto váš 
představený na vaše srdce kladu, 

opatrně přijímáte, vaše povinnos-
ti docela lehké jsou, když jen láska 
křesťanská ve vašem srdci k vašim 
pánům představeným a spolu pánům 
sousedům nevyhasne. Podle § 8  
obecního zákona soused obecní jest 
ten, který platí určitou roční část 
daní přímých, direktních z domů 
neb gruntů v obci ležících. Poně-
vadž vy touto nadjmenovanou daň 
platíte, tím způsobem do naší spo-
lečnosti se za čestného souseda při-
jímáte, tak se vám tento návrh činí:
1.  Že vaše svatá povinnost bude, 

předně vám představený obec-
ní ouřad ve vážnosti míti, jej ve 
všem podporovati, aby tato po-
čestná obec jako jedno tělo věr-
ně a pevně stála.

2.  Všecky povinnosti, které se po-
dle pořádku na vás uložijou, 
jak císařsko-královský a zem-
ský vejlohy, foršpany, tak taky 
obecní povinnosti věrně vyko-
návati, poněvadž podle § 24 
obecního řádu, všichni oudové 
obce povinni jsou podílu bráti 
v břemenách obecních.

  SOUSEDSTVO
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3.  Každému staršímu sousedovi, 
obzvláště těm nejstarším, kte-
ří prvního místa jak v chrámu 
Páně, tak v shromáždění hod-
ni jsou, zdvořile ustupovat a jim 
plac ponechat.

4.  V každém shromáždění se bez 
kouření a tykání jeden druhé-
mu pominout.

5.  V sousedstvu, které dřívějším 
zákonem obmezené bylo, žád-
ný různice, totiž na polích při 
odvorávání neb sádů vyvrace-
ní, všech pánů sousedů velká 
šetrnost býti musí, sice by podle 
§ 122, kdež představeným obce 
náleží právo, přestupky § 119, 
121, 122 předsevzatých opatřiti, 
v ustanovení trestati peněžitým 
a pokutama až v sumě 10 zl. 
konv. měny a peněžité poku-
ty jdou do pokladnice obecní. 
Když to všechno bez ouhony 

vykonáte, tenkrát čestný sou-
sed slouti budete. Vykonáte váš 
slib?

Soused: Vykonám.
Představený: Z ohledu mého ou-
řadování vás, páni radní a výbor-
níci a páni sousedé, žádám, abys-
te mně jednohlasně odpověď dali, 
jestli přijímáte tohoto jistého N. 
N. bratra za vašeho spolusouseda!
Sousedé: Přijímáme.
Starosta: Když tomu všemu tak 
jest, já všech pánů přísedících 
uctivě žádám, abyste jemu vaši 
pravou ruku dali a jemu jeho plac 
poukázali, jak se sluší pro nej-
mladšího souseda.

Později bylo znění přijímací formule 
poněkud pozměněno, avšak obsah zů-
stal nedotčen. Přijatému sousedovi bylo 
vykázáno u sousedského stolu poslední 
místo do té doby, dokud nebyl přijat 
nový soused. Po přijetí pohostil nový 

soused všechny pitím a  jídlem. Dávali 
¼ nebo ½ hl piva, nebo vědro vína, pe-
cen chleba, kopu tvarůžků, uzené maso 
apod. Nově přijatý soused musel všech-
ny obsluhovati. Kromě toho zaplatil do 
obecní pokladny asi 20 zl. 

Přijímání sousedů jest zvyk dosti sta-
rý. Účty z  r. 1767 se zmiňují o  tom, že 
,Šustr dával příjemné‘. Sousedé volili ze 
sebe dva ,policajty‘, kteří měli dozor na 
chování mládeže o zábavách a v koste-
le. Byla to funkce neplacená. Konávali 
také hlídku v létě. V této službě se však 
vystřídali všichni sousedé a  předávali 
jeden druhému halapartnu.

Kdo se proti sousedstvu provinil, byl 
vyloučen. Případ ten stal se asi jen jed-
nou r. 1899, to si stěžoval soused Petr 
Haluza na hejtmanství na špatné obec-
ní hospodaření. Za to mu obecní vý-
bor vyslovil své opovržení a Haluza ze 
sousedstva vyloučen. Podobné výtky 
opakoval pak r. 1903 a 1904 v Lidových 
novinách.“

Tolik tedy Pernova kronika k  tématu 
sousedstva. FK

TELNICKÉ AKCE OD POLOVINY ČERVNA DO SRPNA
DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO

14. června Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
18. června Posezení s cimbálovou muzikou Aleše Smutného Obec Telnice Masarykovo nám.
18. června Předhodová zábava Sokol Telnice Areál Sokola
19. června Hodová mše svatá Farnost Telnice Kostel sv. Jana Křtitele
19. června Hodový házenkářský zápas Házenkáři Házenkářské hřiště
19. června Krojovaný průvod a lidové tanečky Sokol Telnice Areál Sokola
19. června Hodová zábava Sokol Telnice Areál Sokola
20. června Ženáčské hody Telničtí ženáči Růžová ulice
25. června Tenisový turnaj Tennessee Challenge Cup Michal Kubíček Tenisové kurty
28. června Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

29. června Ukázka motokrosu s Markem Sukupem Obec Telnice Asfaltová cesta mezi 
družstvem a rozvodnou

30. června Zájezd do Lednicko-valtického areálu KLAS Telnice Lednice
1. července Přednáška Technika běhu FK Orel Telnice Orlovna
1.–3. července Florbalové minisoustředění FK Orel Telnice Orlovna
1.–4. července Letní kino Obec Telnice Parkoviště u sokolovny
2. července Turnaj v pétanque Leona Bímová Školní zahrada
8.–10. července Vodácký výlet Vorvaň Tennessee Lužnice
23. července Kácení máje Sokol Telnice Areál Sokola
30. července Neckiáda T-Parlament Rybník
6. srpna Koncert Jožky Černého Obec Telnice Areál Sokola
13.–14. srpna Nohejbalový turnaj Tennessee Cup Svatoslav Motal Areál Sokola
21. srpna Malá napoleonská bitva Obec Telnice Na Lopatě
22.–26. srpna Sportovní kemp nejen pro házenkáře Sokol Telnice Areál Sokola

28. srpna Den pro celou rodinu Obec Telnice Areál Sokola
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středa

29. června 2016
14:00

asfaltka mezi družstvem a rozvodnou

Marek Sukup, Telnice
Mistr České republiky v motokrosu

soutěž
na místě
samém

pro děti 
ZŠ Telnice

vstup
zdarma

ukázka
motokrosového

umění

foťák, kšiltovku a svačinu s sebou
…vyhrává ten, kdo pozorně
čte Telnický zpravodaj…

Obec Telnice a ZŠ Telnice 
srdečně zvou… TENNESSEE CUP VII.

Ve dnech 13. ‐ 14. srpna 2016 se v areálu telnického Sokola 
uskuteční 

VII. ročník amatérského turnaje v nohejbale. 

Přihlášení týmů je možné do naplnění kapacity turnaje, nejpozději 
však do 30. června 2016 na tel.: 720 457 490 (Svatoslav Motal).

Akci finančně podpořila obec Telnice.
Srdečně zvou pořadatelé.

sobota 13. srpna 2016
start v 8.00 hod.

neděle 14. srpna  2016
start v 9.00 hod.

FLORBALOVÉ 
MINISOUSTŘEDĚNÍ

PRO DĚTI ROČNÍKŮ 
2010–2005

ZAČNI PRÁZNINY 
FLORBALEM

1.–3. ČERVENCE 2016
ORLOVNA TELNICE

PODROBNOSTI NA

http://www.oreltelnice.cz/rubrika/florbalovy-klub/

TURNAJ
DVOJIC V PÉTANQUE

SOBOTA 2. července 2016
OD 13.00 HODIN

NA ŠKOLNÍM HŘIŠTI

startovné 100,- Kč na osobu
(v ceně je zahrnuto občerstvení a ceny pro účastníky)

PŘIHLÁŠKY DO PÁTKU 24. ČERVNA 2016
u Leony Bímové – tel.: 777 158 460

Akci finančně podpořila
obec Telnice.
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KLAS Telnice a Pobočný spolek zdravotně 
postižených Brněnska, z.o. Telnice
pořádají ve spolupráci s Obcí Telnice 

zájezd pro všechny seniory 
do Lednicko‐Valtického areálu, 
který je od roku 1996 součástí 

světového kulturního dědictví UNESCO.

čtvrtek 30. června 2016
Odjezd v 8.00 hod. z parkoviště 

U Laštůvků se zastávkou v nádražní čtvrti 
„u Výletů“ v 8:05 hod.

Společná doprava autobusem je hrazena 
pro všechny zájemce z prostředků Obce 
Telnice. Každý účastník si pouze uhradí 
příslušné vstupné. Zájemci z řad seniorů 

se mohou přihlásit:
u paní M. Fialové (tel.: 777 068 788) 

nebo u paní M. Ledvinové (tel.: 775 311 299).

Nabídka platí do naplnění kapacity 
autobusu Aloise Hrdličky.

Vedoucí zájezdu: M. Fialová a M. Homola.

ZÁJEZD PRO SENIORY

LEDNICKO‐VALTICKÝ 
AREÁL

Pozvánka na třídenní zájezd na Dolní Moravu s návštěvou Stezky 
v oblacích, případně Králického Sněžníku a zajímavých míst 
v okolí. Odjezd v pátek 2. září 2016 v 7.30 hod. z parkoviště 

u Laštůvků, návrat v neděli 4. září 2016 okolo 19.00 hod.

Cena zájezdu 1 290 korun/os. (doprava, ubytování, polopenze).
Bližší informace a přihlášení u Zdeňka Kubíčka (tel.: 604 563 222).

Nabídka je platná do zaplnění kapacity autobusu A. Hrdličky.
 

Akci finančně podpořila obec Telnice.

Zájezd na Králický Sněžník 
a k prameni Moravy

2.– 4. září 2016

KLAS Telnice a Pobočný spolek zdravotně 
postižených Brněnska, z.o. Telnice
pořádají ve spolupráci s Obcí Telnice 

zájezd pro všechny seniory 
do Lednicko‐Valtického areálu, 
který je od roku 1996 součástí 

světového kulturního dědictví UNESCO.

čtvrtek 30. června 2016
Odjezd v 8.00 hod. z parkoviště 

U Laštůvků se zastávkou v nádražní čtvrti 
„u Výletů“ v 8:05 hod.

Společná doprava autobusem je hrazena 
pro všechny zájemce z prostředků Obce 
Telnice. Každý účastník si pouze uhradí 
příslušné vstupné. Zájemci z řad seniorů 

se mohou přihlásit:
u paní M. Fialové (tel.: 777 068 788) 

nebo u paní M. Ledvinové (tel.: 775 311 299).

Nabídka platí do naplnění kapacity 
autobusu Aloise Hrdličky.

Vedoucí zájezdu: M. Fialová a M. Homola.

ZÁJEZD PRO SENIORY

LEDNICKO‐VALTICKÝ 
AREÁL

KLAS Telnice a Pobočný spolek zdravotně  
postižených Brněnska, z.o. Telnice

pořádají ve spolupráci s obcí Telnice 

zájezd pro všechny seniory 
do Lednicko-valtického areálu, 

který je od roku 1996 součástí světového kulturního 
dědictví UNESCO.

čtvrtek 30. června 2016
Odjezd v 8.00 hod. z parkoviště U Laštůvků  

se zastávkou v nádražní čtvrti „u Výletů“ v 8.05 hod.

Společná doprava autobusem je hrazena pro všechny 
zájemce z prostředků Obce Telnice. Každý účastník  

si pouze uhradí příslušné vstupné. 

Zájemci z řad seniorů se mohou přihlásit:
u paní M. Fialové (tel.: 777 068 788) 

nebo u paní M. Ledvinové (tel.: 775 311 299).
Nabídka platí do naplnění kapacity autobusu Aloise Hrdličky.

Vedoucí zájezdu: M. Fialová a M. Homola.
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Florbalový klub Orel Telnice ve spolupráci
s Fakultou sportovních studií MU

vás zve na přednášku s praktickými ukázkami

TECHNIKA BĚHU
přednášející: Mgr. Lukáš Olejníček

pátek 1. července 2016 v 16.30 hodin
v malém sále orlovny v Telnici, Masarykovo náměstí 7, Telnice

Foto Martina Olejníčková

Mgr. Lukáš Olejníček, odchovanec klubu AC Moravská Slavia Brno, 
se v letech 2010 a 2011 stal mistrem ČR v běhu do schodů. V roce 
2013 reprezentoval ČR na mistrovství Evropy v Dublinu (Irsko) na trati  
3 000 metrů překážek. Jeho další výsledky na mistrovství ČR v atletice:

3 000 m překážek 2012 bronz
3 000 m překážek 2013 zlato
3 000 m překážek 2014 stříbro
přespolní běh 2015  bronz
půlmaratón 2015  bronz
10 000 m 2015 zlato
3 000 m překážek 2015 zlato
5 000 m 2015 stříbro

Dovolujeme si Vás pozvat na tenisový turnaj ve čtyřhře

TENNESSEE CHALLENGE CUP 2016
 Kde:  Tenisové kurty Telnice
 Kdy: 25. června 2016
 Počet účastníků: 16 (8 párů)

Přihlásit se můžete osobně nebo telefonicky 
       u Michala Kubíčka, Palackého 407, Telnice 

nejpozději týden před zahájením turnaje na tel.: 724 955 984.

                 Akci finančně podpořila obec Telnice.
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 www.telnice.cz

1.–4. července
Letní promítání kina

(parkoviště u Sokolovny)

sobota 2. července
Turnaj v pétanque

(školní zahrada)

8. – 10. července 
Vodácký výlet Vorvaň Tennessee

(víkendový zájezd na Lužnici)

sobota 23. července 
Kácení máje

(areál Sokola Telnice)

sobota 30. července
Neckiáda

(telnický rybník)

sobota 6. srpna
Koncert Jožky Černého

vystoupí také CM Donava, 
Rozmarýna a žatčanští Mužáci,

s návštěvou z partnerské obce Cífer
(areál Sokola Telnice)

víkend 13.–14. srpna
Nohejbalový turnaj 

Tennessee CUP
(areál Sokola Telnice)

neděle 21. srpna
Malá napoleonská bitva

(Na Lopatě)

neděle 28. srpna
Den pro celou rodinu

(areál Sokola Telnice)

Telnické kulturní léto 2016

Všichni jsou srdečně zváni!

Srpen
Če
rv
en
ec

Vstup volný, zajištěno občerstvení  
i snadný přístup k sociálním zařízením  

v budově Šatlavy.

sobota 18. června 2016
v 19.00 hod.

Masarykovo náměstí 
u Šatlavy v Telnici

         Obec Telnice Vás             srdečně zve na 
vystoupení oblíbené cimbálové muziky 

A L E Š E   S M U T N É H O



1. července až 4. července 2016
vždy od 21.30 hod. – obecní parkoviště u sokolovny

pátek
1. července 2016

neděle
3. července 2016

2. července 2016
sobota

4. července 2016
pondělí

vstupné dobrovolné, bude použito na dobročinné účely
srdečně zve Obec Telnice              www.telnice.cz



Srdečně vás zveme na

TELNICKÉ
KROJOVANÉ

HODY
18.–20. června 2016

 Sobota 18. června 2016
 12.00 – ruční stavění máje na tanečním parketu v areálu Sokola Telnice
 19.00 – posezení u cimbálové muziky Aleše Smutného před Šatlavou na Masarykově náměstí 
 20.00 – předhodová zábava se skupinou MERLLIN v areálu Sokola Telnice

 Neděle 19. června 2016
 10.30 – hodová mše svatá s krojovanými ve farním kostele sv. Jana Křtitele
 10.30 – tradiční hodový házenkářský zápas v areálu Sokola Telnice
 14.00 – krojovaný průvod obcí a předání hodového práva stárkům u Šatlavy na Masarykově náměstí
 16.00 –   hodové odpoledne s TELNIČANKOU 

(Hanácká beseda v úpravě pro děti, Československá beseda – krojovaná mládež, Moravská beseda – stárci)
 20.00 – hodová taneční zábava se skupinou IMPULS v areálu Sokola Telnice 

 Pondělí 20. června 2016
 19.00  – Ženáčské hody v Růžové ulici 

–  průvod stárků dědinou, hodová zábava  
s dechovou hudbou DAMBOŘANKA a cimbálovou muzikou PRIMÁŠ

www.telnice.cz


